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Ελευθέρια 
2024 
Πέρασαν 143 χρό-

νια από την ημέρα 
που η Άρτα εντά-

χθηκε στο ανεξάρτητο 
Ελληνικό κράτος. Η 24η 
Ιουνίου αποτελεί ημέρα 
μνήμης, χαράς και γιορ-
τής για τους Αρτινούς. 
Αυτή η ιστορική ημέρα 
αναβιώνει κάθε χρόνο 
με ξεχωριστές εκδηλώ-
σεις.
Ο Δήμος Αρταίων τιμά 
την επέτειο, με πλούσιο 
πολιτιστικό πρόγραμμα 
που αντικατοπτρίζει το 
πνεύμα της ελευθερίας 
και της δημιουργικότη-
τας. Οι εκδηλώσεις πε-

ριλαμβάνουν μουσικές 
παραστάσεις, θεατρικά 
δρώμενα, εκθέσεις και 
ιστορικές παρουσιάσεις, 
που υπογραμμίζουν την 
ιστορική κληρονομιά 
της Άρτας.
Φέτος, για πρώτη φορά, 
πολλές από αυτές τις 
εκδηλώσεις θα πραγ-
ματοποιηθούν στο νέο 
υπαίθριο θέατρο του 
Παραποτάμιου Πάρκου. 
Ο όμορφος αυτός χώρος, 
παρέχει το ιδανικό σκη-
νικό για να ζωντανέ-
ψουν θεατρικές παρα-
στάσεις και εκδηλώσεις.

ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΑΚΟΜΗ
• Για τα …πανηγύρια! Γράφει ο 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΠ. ΑΓΗΣ
• ΜΑΚΡΥΓΙΑΝΝΗΣ: Ξεχωρι-

στές εκδηλώσεις και δράσεις
• Απόπειρες  εξαπάτησης πολιτών 

για  δήθεν εξόφληση λογαρια-
σμών από Περιφέρεια- Περιφε-
ρειακό Ταμείο Ανάπτυξης Ηπεί-
ρου

• ΑΝΤΩΝΗΣ ΚΟΛΙΑΤΣΟΣ: Με-

τεκλογικά Ανάλεκτα 
• Επιστολή Γκολομάζου προς Κα-

χριμάνη για τα βαρέα οχήματα
• Η εκτίμηση του εκλογικού απο-

τελέσματος του ΒΑΣΙΛΗ ΙΩ-
ΑΝΝΟΥ

• Χ. ΤΣΙΡΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ολοκλή-
ρωση των Διαχειριστικών Σχε-
δίων Βόσκησης, για την στήριξη 
των Κτηνοτρόφων

Να αλλάξει η νοοτροπία Να αλλάξει η νοοτροπία 

του κλαψιάρητου κλαψιάρη

Δεν γνωρίζω γιατί κάποιοι σύμβουλοι, 
απλά θεματάκια, τα παίρνουν επί προσω-
πικού; Το Δημοτικό Συμβούλιο, δεν γίνεται 
για να αντιμετωπίσουμε τα ψυχολογικά τα 
δικά μας, αλλά για να λύσουμε τα προβλή-
ματα του Δήμου, διαχειριζόμενοι την κα-
θημερινότητα των δημοτών μας.
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• Τέλειωσαν οι εκλογές, τα κόμ-
ματα πήραν το μήνυμά τους και 
είδαμε και έναν ανασχηματισμό 
που μας θύμισε το παλιό καλό 
«έτεκεν όρος και ώδινεν μυν». 
• Και εμείς, όπως σε όλες σχε-
δόν τις περιοχές της Ελλάδας, 
καθώς όλοι θεωρούμε ότι είμα-
στε το κέντρο της Γης και κοιτά-

γαμε με αγωνία για να δούμε αν θα είναι κά-
ποιος κοντινός μας, μέλος της κυβέρνησης.

• Είδαμε ότι ο πρωθυπουργός, στην βιασύνη 
του έκανε κάποιες προσωπικές «εκκαθαρί-
σεις», και ουσιαστικά ο αριθμός του ανασχη-
ματισμού περιορίστηκε στον αριθμό τρία και 
μάλιστα, τοποθετήθηκαν κυρίως Θεσσαλοί, 
για τους ευνόητους λόγους.

• Από την άλλη, στα καφενεία, άρχισε η συζή-
τηση, γιατί δεν έβαλε από την Ήπειρο, γιατί 
αντικατέστησε την Γιαννιώτισα, γιατί δεν 
έβαλε τον Στύλιο, αν έχει σειρά ο Κυριάκης 
ή ο Γιόγιακας ...

• Η αλήθεια είναι ότι ο Μητσοτάκης και κάθε 
πρωθυπουργός δεν πολυνοιάζεται για τα 
θέματα της «επετηρίδας». Είδαμε πολλούς 
βουλευτές να υπουργοποιούνται με την 
πρώτη και άλλους να μένουν μόνο στης βου-
λής τα έδρανα όλη τους τη ζωή.

• Μετά από τέτοιες εκλογές, πιστεύουμε ότι ο 
ανασχηματισμός αυτός έγινε, προκειμένου 
να «χυθεί αίμα» στο αποτέλεσμα της κάλπης 
και όχι βέβαια για να επιφέρει κάποια μεγά-
λη και ουσιαστική αλλαγή. Η μεγάλη αλλαγή 
είμαστε βέβαιοι ότι θα λάβει χώρα μετά την 

 η μεμψιμοι-
ρία είναι κολ-

λητική και 
περνάει σε όλα 
τα επίπεδα της 

τοπικής μας 
κοινωνίας, και 
όπως βλέπουμε 
«το ψάρι βρω-

μάει από το κε-
φάλι»... 

Να αλλάξει η νοοτροπία 
του κλαψιάρη

Γράφει ο Γιάννης Καϊντάσης

με Α... κεφαλαίο
Αδιακρισίες... Αβρότητες... Ακρότητες...  Αποκαλύψεις... 

ΔΕΘ... 
• Από την άλλη να πούμε και ένα μεγάλο μυ-

στικό... Όλα τα ΜΜΕ αναφέρονται στις αλ-
λαγές των κομμάτων της κεντροαριστεράς 
και για την κρίση της ηγεσίας τους. Άραγε 
δεν ισχύει το ίδιο και για τη Νέα Δημοκρα-
τία: τόσο χαμηλό ποσοστό δεν είχε πάρει 
το κυβερνών κόμμα, ούτε την βαθιά περίο-
δο της οικονομικής κρίσης.

• Τρίζει και η καρέκλα του Μητσοτάκη; Ε και 
βέβαια τρίζει και αυτό βλέπουμε σιγά και 
σταθερά να το εντοπίζουν όλοι με την συ-
μπεριφορά στελεχών πρωτοκλασσάτων.

• Οπότε εκτιμώ ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης, 
θα κάνει ένα μεγάλο come back από τον 
Σεπτέμβριο και μετά, προκειμένου να επα-
ναπροσδιορίσει τον χώρο και την σχέση 
του με την κοινωνία και τον ψηφοφόρο της 
Νέας Δημοκρατίας.

• Τι θα γίνει με τον Γιώργο Στύλιο, τον βου-
λευτή της Άρτας; Δεν γνωρίζουμε βέβαια, 
είδαμε ότι έλαβε θέσεις ευθύνης και τις 
διεκπεραίωσε με επιτυχία... Θεωρητικά 
αυτά είναι που θα κοιτάξει ο Πρόεδρος της 
κυβέρνησης στην επιλογή των προσώπων 
της επόμενης ημέρας.

• Ας αλλάξουμε και λίγο τη θεματολογία 
μας: πραγματικά το Δημοτικό Συμβούλιο 
της Άρτας μας θυμίζει μια κατάσταση συ-
ναισθηματικών παραπόνων. Οι δημοτικοί 
σύμβουλοι, της συμπολίτευσης και της 
αντιπολίτευσης συνδέουν την επιχειρημα-
τολογία τους, με ένα μεγάλο ποσοστό προ-
σωπικής τους συναισθηματικής κατάστα-

σης, σε τέτοιο βαθμό, που να παρακολουθείς 
σοβαρά ζητήματα και να αισθάνεσαι ενοχές 
αν π.χ. στεναχωρήθηκε ή προσβλήθηκε ο 
ερωτών σύμβουλος ή ο αντιδήμαρχος...

• «Είμαι ευαίσθητος», «είμαι οξύθυμος», «εί-
ναι προσβλητική η ερώτηση», «είναι συκο-
φαντική η απάντηση»... 

• Δεν γνωρίζω γιατί κάποιοι σύμβουλοι, απλά 
θεματάκια, τα παίρνουν επί προσωπικού; 
Το Δημοτικό Συμβούλιο, δεν γίνεται για να 
αντιμετωπίσουμε τα ψυχολογικά τα δικά μας, 
αλλά για να λύσουμε τα προβλήματα του 
Δήμου, διαχειριζόμενοι την καθημερινότητα 
των δημοτών μας.

• Πρέπει να αλλάξει άμεσα αυτή η νοοτροπία 
του «κλαψιάρη» γιατί η μεμψιμοιρία είναι 
κολλητική και περνάει σε όλα τα επίπεδα της 
τοπικής μας κοινωνίας, και όπως βλέπουμε 
«το ψάρι βρωμάει από το κεφάλι»... 

• Θα πρέπει ο σύμβουλος να κάνει ευθαρ-
σώς τις ερωτήσεις του, χωρίς να περιμένει 
ότι θα θιχθεί ο αντιδήμαρχος που πρέπει να 
απαντήσει και βέβαια ο αντιδήμαρχος που 
απολογείται (με την καλή έννοια, ας μην πα-
ρεξηγούμαστε, αυτήν του απολογισμού) να 
μην φοβάται ότι ο ερωτών θα πάρει επί προ-
σωπικού...

• Κατά τα άλλα είδαμε ότι: α) η γέφυρα στο 
ύψος του ΤΕΙ δεν πάει στις καλένδες β) θα εί-
ναι έτοιμη πλατεία Βαρθολομαίου, μέχρι την 
επίσκεψη του Πατριάρχη γ) γίνεται μεγάλη 
προσπάθεια για τα αδέσποτα δ) ωριμάζονται 
οι μελέτες για ενεργειακή αναβάθμιση των 
σχολείων ε) θα επανασυζητηθεί το πρόγραμ-
μα των εργασιών του OPEN MALL,  το οποίο 
μέχρι το τέλος του 25 θα μας απασχολήσει... 
στ) σταμάτησαν οι κοπές στο στρατόπεδο ζ) 
θα μπουν δημόσιες τουαλέτες η) Για το Ειδι-
κό Σχολείο στο Γλυκόρριζο θα ολοκληρωθεί 
άμεσα η μετακόμιση θ) ξεκίνησε η μελέτη 
οριοθέτησης Γλυκορρίζου. ι) Θέλει κόσμο 
για 55-61 ο Δήμος.

• Σε μισό λεπτό σας είπα όλα τα θέματα!
• Να αναγνωρίσουμε και την σημαντική ερώ-

τηση του Άλκη Παπαχρηστάκη για το Επιχει-
ρηματικό Πάρκο της Άρτας στο Περιφερει-
ακό Συμβούλιο. Πραγματκά είναι ένα νέο 
Γεφύρι της Άρτας ή για την πραγματικότητα 
μια ΧΙΜΑΙΡΑ του επιχειρηματικού κόσμου 
της Άρτας. 

• Με την σκιά των εκλογών του Επιμελητηρί-
ου, είναι βέβαιο ότι το αντικείμενο αυτό θα 
επανέλθει ιδιαίτερα έντονα στην επικαιρότη-
τα, με αναφορές τώρα όχι στην Αυτοδιοίκη-
ση, αλλά στον φορέα του Επιμελητηρίου.

• Συλλυπητήρια από όλους στην εφημερίδ 
στην Κατερίνα Ρίζου για την απώλεια της μη-
τέρας της.
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Δίπλα στον Αλέξη Τσίπρα και 
στο νέο του εγχείρημα, που 
φαίνεται να γίνεται καταλύ-

της εξελίξεων στον χώρο της Κε-
ντροαριστεράς, είναι ο Βασίλης 
Τσίρκας, ο οποίος μετέβη στην Αθή-
να, προκειμένου να παρακολουθή-
σει τις εργασίες του ης διήμερης Διε-
θνούς Διάσκεψης για την Ειρήνη και 
τη Βιώσιμη Ανάπτυξη που διοργα-
νώνει το Ινστιτούτο Αλέξης Τσίπρας, 
από κοινού με το Ιδρυμα Ζάεφ, με 
το ενδιαφέρον να επικεντρώνεται 
τόσο στο περιεχόμενο των συζητή-
σεων για τις γεωπολιτικές εξελίξεις 
στην ευρύτερη περιοχή όσο και στο 
πολιτικό στίγμα που θα δοθεί από 
τους προσκεκλημένους αναφορικά 
με την επόμενη ημέρα των προοδευ-

τικών δυνάμεων. 
Ο Βασίλης Τσίρκας, από τα στελέχη 
με προσωπική και φιλική σχέση με 
τον Αλέξη Τσίπρα, δεν έκρυψε ποτέ 
του την πολιτική σχέση που έχουν, 
καθώς πρόκειται για δυο νέα άτομα, 
της ίδιας πολιτικής γενιάς, που συμ-
μετείχαν στην μεγάλη αλλαγή της 
δεκαετίας του 2010-2019.
Να σημειώσουμε και εμείς ότι η εν 
λόγω Διάσκεψη, η οποία συγκε-
ντρώνει το ενδιαφέρον όλων των 
ενδιαφερομένων πλευρών της κε-
ντροαριστεράς, σε συνδυασμό με 
τα μετεκλογικά ζητήματα της Ευ-
ρώπης, θα αποτελέσει την βάση 
για πολλές αλλαγές στον λεγόμενο 
«προοδευτικό χώρο».
Οψόμεθα!

Χωρίς αστερίσκους...

Το ΠΑΣΟΚ για τις 
Ευρωεκλογές 

Στις εκλογές της 9ης Ιουνίου 2024 το 
ΠΑΣΟΚ – Κίνημα Αλλαγής κέρδισε το 
στοίχημα να αυξήσει τα ποσοστά του 

πανελλαδικά και συγκεκριμένα στον νομό 
Άρτας η αύξηση ανήλθε στο ποσοστό του 3%.
Όπως διαφάνηκε και από το εκλογικό αποτέ-
λεσμα, οι πολιτικές τόσο της Νέας Δημοκρα-
τίας όσο και του ΣΥΡΙΖΑ αποδοκιμάστηκαν 
από τους ψηφοφόρους δίνοντάς μας τη δύ-
ναμη και την αποφασιστικότητα να πορευ-
τούμε με όραμα, ενότητα και νέες ιδέες για 
την Ελλάδα και την Ευρώπη.
Η Ν.Ε. ΠΑΣΟΚ – Κίνημα Αλλαγής ν. Άρτας 
ευχαριστεί τους πολίτες της Π.Ε. Άρτας που 
πίστεψαν και στήριξαν με την ψήφο τους 
το κίνημά μας, το οποίο δεσμεύεται να είναι 
δίπλα τους, αναδεικνύοντας τα προβλήματα 
που ανακύπτουν σε Ευρωπαϊκό, Εθνικό αλλά 
και τοπικό επίπεδο και επιδιώκοντας την 
άμεση επίλυση τους.
Εκ της Ν.Ε. ΠΑΣΟΚ – Κίνημα Αλλαγής ν. Άρτας
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Γράφει ο 
ΑΝΤΩΝΗΣ 

ΚΟΛΙΑΤΣΟΣ
Ανάμεσα   στα ευρέως  «σχο-
λιαζόμενα»  μετά το αποτέ-
λεσμα των ευρωεκλογών της 
9 ης Ιουνίου 2024, αναμφί-
βολα  περίοπτη θέση έχουν 
η «αποχή» και η αναπάντεχη 
«απώλεια ενός περίπου εκα-
τομμυρίων ψήφων της ΝΔ» σε 
σχέση με τις εθνικές εκλογές 
του Ιουνίου 2023. Χωρίς  να 
διαφωνεί κανείς για αυτή την 
εξ’ αντικειμένου πραγματική 
κατάταξη των ευρώ-εκλογι-
κών συμπερασμάτων, νομί-
ζουμε ότι θα είχε ενδιαφέρον  
να διερευνηθούν πιο επιστα-
μένα οι αιτίες που κατά μία έν-
νοια διαμόρφωσαν τα δύο πιο 
πάνω εκλογικά φαινόμενα .
Κατά πρώτον θα πούμε το 
προφανές,  δηλαδή ότι η πρω-
τόγνωρη για τα μέχρι σήμερα 
εκλογικά χρονικά «αποχή» 
είναι πολύ-παραγοντικής αι-
τιολογίας. Όλοι, μα όλοι, οι 
επί μέρους παράγοντες που 
την συνθέτουν, συγκριτικά 
με τους αντίστοιχους του πα-
ρελθόντος, είναι και περισσό-
τεροι και ισχυρότεροι. Ενώ ο 
απόηχός τους φαίνεται πως  
τροφοδότησε τη μεγάλη απο-
γοήτευση  της συγκεκριμένης 
ομάδας πολιτών, με συνέπεια 
να χαλαρώσουν οι ιδεολογι-
κό-πολιτικό-κομματικές  πε-
ριχαρακώσεις τους και έτσι 
να μπορέσουν  να κρίνουν πιο 
ψύχραιμα και περισσότερο 
αντικειμενικά πρόσωπα και 
πράγματα, μηδέ  των κομματι-
κών αρχηγών και των οικείων 
υποψηφίων ευρωβουλευτών  
εξαιρουμένων. 
Και το χειρότερο για την πο-
λιτική ζωή της χώρας, οι εν 
λόγω κατηγορία πολιτών  να 
τους δουν(τους πολιτικούς)  
όλους ίδιους.. 
Σε αυτή την εικόνα, ωστό-
σο, ήρθε να προστεθεί και η 
εν πολλοίς ανικανότητα και 
κυρίως η αλαζονική συμπερι-
φορά της πλειονότητας των 
λογιών «εξουσιαστών», με 
προεξάρχοντες, όπως είναι 
φυσικό, τους της πλειονότη-
τας των κυβερνητικών και γα-
λάζιων κομματικών στελεχών 
(σ. σ, υπουργοί, βουλευτές,  
παρακεντέδες της   γαλάζιας 
κομματικής εξουσίας, μανδα-
ρίνοι   της πολυπλόκαμης δη-
μόσιας διοίκησης κ.ά). 
Σημειωτέον ότι τα συμπτώ-
ματα  αυτής της ασθένειας, 
της αλαζονείας της εξουσίας, 
που κατά τον πρώην βρετανό 
ΥΠΕΞ και συγγραφέα λόρδο 
Ντέιβιν Όουεν επονομάστηκε 
«σύνδρομο της εξουσίας»,  εί-
ναι πολλά και διαχρονικά , τα 
οποία σε κάποιες περιπτώσεις  
υπήρξαν ιδιαιτέρως  κατα-
στροφικά για τις χώρες, που 
συνέβη να διοικούνται από 
πάσχοντες από το εν λόγω 
σύνδρομο ηγέτες τους. 
ΤΟ ΣΥΝΔΡΟΜΟ ΤΗΣ ΥΒΡΕ-
ΩΣ
Στο βιβλίο του με τίτλο: « 
Ασθενείς ηγέτες στην εξου-
σία», ο επιφανής Άγγλος (και 
ψυχίατρος -νευρολόγος) Ντέ-
ιβιντ Όουεν εξετάζει τη λεπτή 
σχέση πολιτικής και ασθένει-

Για τα …πανηγύρια!

Με την ανακοίνωσή 
του, θεωρήθηκε 
από πολλούς ως το 

έργο εκείνο που θα άλλαζε 
ριζικά, εικαστικά, εκσυγ-
χρονιστικά και αμετάκλη-
τα την μορφή του ιστορι-
κού κέντρου της πόλης μας, 
δίνοντας ταυτόχρονα την 
απαραίτητη ώθηση ώστε 
να ¨ανασάνει¨ οικονομικά 
και ο εμπορικός κόσμος και 
γιατί όχι να εξελιχθεί σε 
ένα σύγχρονο οικονομικό 
παράδεισο, που θα έφερνε 
έσοδα και από επισκέπτες, 
οι οποίοι θα έσπευδαν να 
αξιοποιήσουν και να εκμε-
ταλλευτούν την αγορά της 
Άρτας.
Παράλληλα, από τους παθια-
σμένους υποστηρικτές του 
και τους «αρχιτέκτονες» επι-
βολής και υλοποίησης του έρ-
γου, προβλήθηκε ως εκείνο το 
μεγαλεπήβολο έργο του οποί-
ου η μεγάλη χρηματοδότηση, 
θα απέφερε επιπλέον οικονο-
μικά οφέλη στη χειμαζόμενη 
οικονομική κατάσταση τη πε-
ριοχής μας, εξασφαλίζοντάς 
της πρόοδο και προοπτική.
Ποιος αλήθεια λησμονεί, τις 
συσκέψεις, τις συνεντεύξεις 
και τους πανηγυρισμούς των 
τοπικών πολιτικών παραγό-
ντων, αλλά και ορισμένων 
εκπροσώπων του εμπορικού 
κόσμου, οι οποίοι το μόνο που 
δεν είχαν υποστηρίξει, ήταν 
πως το εν λόγω έργο αποτε-
λούσε πανάκεια «δια πάσαν 
(οικονομική) νόσον και πά-
σαν μαλακίαν», που επί σειρά 
ετών αποτελούσαν τροχοπέ-
δη για τη ανάπτυξη και την 
πρόοδο της περιοχής μας;
Ο λόγος βέβαια, για το πολυ-
διαφημισμένο Open Mall, τις 
συνέπειες του οποίου ήδη 
αντιμετωπίζουμε, αφού μετά 
από αρκετούς μήνες εργασι-
ών, βρίσκεται στη δεύτερη 
φάση υλοποίησής του, δίνο-
ντάς μας έτσι το δικαίωμα να 
μπορέσουμε να εξάγουμε κά-
ποια πρώτα ασφαλή συμπε-
ράσματα.
Και βέβαια, για την αισθητική 
του έργου, με τα …αντιαρμα-
τικά που έχουν ήδη ξεφυτρώ-
σει στη θέση των δένδρων 
που υπήρχαν στο παρελθόν, 
είναι περιττό να αναφερθού-
με πλέον, αφού αυτό το θέμα 
ήδη έχει εξαντληθεί, εξασφα-
λίζοντας  βαθμολογία πολύ 
κάτω της βάσης, από πολλούς 
και περισσότερο αρμόδιους 
του γράφοντος.
Όμως κι ο πιο αφελής παρα-
τηρητής, εύκολα συνάγει το 
συμπέρασμα, ότι με αυτό που 
συντελείται σήμερα στη πόλη 
μας, δε θα ήταν υπερβολή να 
πούμε πως βιώνουμε μια βί-
αιη αναδιανομή του αρτινού 
εισοδήματος, καθώς ο εμπο-
ρικός κόσμος της Άρτας, εδώ 
και πολύ καιρό τώρα «χτυ-
πάει πελάτη με το τουφέκι», 
καθώς ακόμη και η πρόσβαση 

των υποψηφίων αγοραστών 
στα καταστήματα, αποτελεί 
μια μικρή περιπέτεια, για να 
μην πούμε μια επικίνδυνη πε-
ριπέτεια!
Κι ας μην λησμονούμε, ότι ο 
εμπορικός κόσμος της Άρτας, 
όπως και όλοι εμείς οι υπόλοι-
ποι, «ερχόμαστε» μετά από 
μια οδυνηρή οικονομική κρί-
ση, από μια υγειονομική κρί-
ση, αλλά και από πολεμικές 
κρίσεις στη γειτονιά μας. 
Κρίσεις απανωτές, που αν μη 
τι άλλο, εξάντλησαν και το 
όποιο (οικονομικό) «λίπος» 
είχε ο καθένας μας, με συνέ-
πεια τα πάντα πλέον να είναι 
«μεροδούλι, μεροφάϊ»!
Έτσι, όταν με το καλό ολο-
κληρωθεί το …μεγαλεπήβολο 
έργο, πολύ φοβάμαι πως δεν 
θα υπάρχει εμπορικός κόσμος 
για να απολαύσει τα …οφέλη 
του!
Σε ότι δε αφορά την χρηματο-
δότηση του έργου, που υπο-
τίθεται ότι θα δημιουργούσε 
και νέες οικονομικές συνθή-
κες και γιατί όχι και ευκαιρίες 
για την πόλη μας, να θυμίσω 
απλώς πως η εταιρεία κα-
τασκευής του έργου, ουδέν 
επιστρέφει στην πόλη από 
την οποία χρηματοδοτείται 
(κάτι ανάλογο με τα σούπερ 
μαρκετς, που καθημερινά 
εξάγουν για άλλες πολιτείες, 
ζεστό χρήμα από την Άρτα), 
αφού ακόμη και τα συνεργεία 
που χρησιμοποιεί φαίνεται 
να είναι …εισαγόμενα! Για 
να μην πούμε πόσο «τσαπα-
τσούλικα» είναι, ή για την …
αποικιοκρατική νοοτροπία 
που διαθέτουν, αλλά και που 
αδίστακτα προβάλουν! 
Τώρα βέβαια, αν πανηγυρί-
ζαμε για τα εκατομμύρια που 
θα «έπεφταν» στην Άρτα, 
έχοντας κάτι τέτοιο κατά νου 
μας, τι να σας πω, δεν ξέρω 
και δεν θέλω να σας γελάσω!
Η αλήθεια, ωστόσο είναι, πως 
διαχρονικά έχουμε συνηθίσει 
να πανηγυρίζουμε, τρέχοντας 
στο τέλος να «μαζέψουμε τα 
απόνερα», αφού οι πολιτικοί 
εκπρόσωποί μας, στην αγω-
νία τους να παρουσιάσουν 
έργο, με το οποίο θα διεκδική-
σουν εκ νέου την ψήφο μας, 
δύσκολα έως καθόλου μπαί-
νουν στην διαδικασία της 
έρευνας των συνεπειών του 
οιουδήποτε έργου θέλουν να 
υλοποιήσουν και των παρε-
νεργειών που πιθανόν να έχει 
αυτό, αποφεύγοντας τον ισο-
λογισμό οφέλους – ζημιάς, τις 
παράπλευρες απώλειες που 
έχουν, θυσιάζοντας ενίοτε την 
ουσία στον βωμό της «πιασά-
ρικης» χρηματοδότησης, η 
οποία κατά κανόνα «σταθ-
μεύει» σε …ξένες τσέπες!
Κι εμείς στο τέλος μένουμε με 
τα …πανηγύρια!
Γεγονός, που επιτρέπει σε 
όλους όσοι μας υποτιμούν, να 
μας θεωρούν για τα …πανη-
γύρια!

Γράφει ο ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΠ. ΑΓΗΣ
ας την περίοδο 1901-2007 και 
ιδιαίτερα το πώς μια σωματική 
ή πνευματική νόσος, αλλά και 
η αντιμετώπισή της, μπορεί να 
σπρώξει τους πολιτικούς ηγέτες 
σε παράλογες και απερίσκεπτες 
ενέργειες, με αποτέλεσμα να 
επηρεάζονται η διαδικασία λή-
ψης αποφάσεων και η λειτουρ-
γία του κράτους. 
Ωστόσο είναι αξιοσημείωτο ότι 
στο ιδιαίτερου ενδιαφέροντος 
πόνημά του, ο συγγραφέας χρη-
σιμοποιεί  την  αρχαιοελληνική 
λέξη «ύβρις»(στην νέο-ελληνι-
κή κοινώς βρισιά), που αρκετές 
φορές χρησιμοποιείται σήμερα 
όπως στην αρχαία Ελλάδα, για 
να χαρακτηρίσει αλαζονικές 
συμπεριφορές.  Την δανείστηκε 
από την αρχαία ελληνική γραμ-
ματεία, όπου οι αρχαίοι ημών 
πρόγονοι την υπέρβαση του 
μέτρου, την αλαζονεία και την 
περιφρόνηση για τους θεϊκούς 
και ανθρώπινους νόμους ονό-
μαζαν  Ύβριν, που προκαλούσε 
την μήνη  των θεών (Νέμεσις), οι 
οποίοι  έστελναν την μυθική θεά 
ΤΙσι  για να θολώσει την κρίση 
του υβριστή και να τον οδηγήσει 
στην καταστροφή.
Όμως ο Όουεν, αναφερόμενος 
στα συμπτώματα του «ασθε-
νούς-εξουσιαστή», ανάμεσα στα 
άλλα .επισημαίνει:
• Ότι παρουσιάζει τη ναρκισσι-
στική τάση να θεωρεί τον κόσμο 
ως πεδίο όπου ασκεί εξουσία και 
επιζητά την αναγνώριση και τη 
δόξα.
 • Ότι μιλάει με μεσσιανικό ύφος 
για τις ενέργειές του και υπερτο-
νίζει τα επιτεύγματά του.
• Ότι εμπιστεύεται απόλυτα την 
κρίση του και αγνοεί τις υποδεί-
ξεις άλλων.
• Ότι δείχνει να πιστεύει πως 
δεν είναι υπόλογος στο ταπεινό 
δικαστήριο της κοινής γνώμης,  
αλλά σε εκείνο της ιστορίας.
• Ότι αρνείται πεισματικά να 
αλλάξει γραμμή πλεύσης λόγω 
υπερβολικής αυτοπεποίθησης 
και αρέσκεται στις κολακείες.
• Ότι  δεν έχει επαφή με την 
πραγματικότητα.
• Ότι  προτιμά τις ενέργειες που 
ευνοούν την εικόνα του.
Ακόμη ο συγγραφέας, εστιάζο-
ντας την έρευνά του  στα της 
φύσεως «Του Συνδρόμου της 
Ύβρεως»  προσθέτει: τα εξής 
αξιοσημείωτα:
• Ότι   είναι μια διαταραχή  χωρίς 
προφανή αιτία, που εκδηλώνε-
ται όταν κάποιος αναλάβει την 
εξουσία.
• Ότι συνήθως εμφανίζεται με 
την πάροδο κάποιου χρονικού 
διαστήματος από την ανάληψη 
ηγετικών θέσεων, όχι μόνο στην 
πολιτική, αλλά γενικότερα στην 
διοίκηση ομάδων. 
• Ότι η εξουσία μπορεί να επι-
φέρει αλλαγές στη διανοητική 
κατάσταση του ατόμου, οι οποί-
ες εκδηλώνονται με τη μορφή 
υβριστικής συμπεριφοράς.
• Ότι. οι περισσότεροι που ανα-
λαμβάνουν τομέα εξουσίας(ε-
ξουσιαστές) μεθούν από αυτήν  
και. οι περισσότεροι (εξουσι-
αστές) γίνονται αλαζονικοί, 
αυθάδεις και περιφρονητικοί, 
θεωρώντας τους εαυτούς τους 
υπεράνω ανθρωπίνων ορίων 
και οιασδήποτε μορφής κοινω-
νικών κανόνων.
Τέλος
• Ότι ο πολιτικός εξουσιαστής, 
οποιασδήποτε βαθμίδας εξου-
σίας(σ. σ, βουλευτής, υπουργός, 
πρωθυπουργός, ΠτΔ, Δήμαρχος, 
Περιφερειάρχης, υψηλόβαθμο 
στέλεχος Εταιρείας, Οργανισμού 

ή της δημόσιας διοίκησης, αρχη-
γός κόμματος ή κομματικό στέ-
λεχος κ.ά), ενώ δεν πάσχει από 
κάποιο κλινικό νόσημα, εν τού-
τοις με την πάροδο του χρόνου 
(εξουσίας) δεν παύει να εμφα-
νίζει μια αλλοιωμένη αντίληψη 
της πραγματικότητας, καθώς 
και μια υπερβολική αυτοπεποί-
θηση και απαξίωση των αντίθε-
των απόψεων - ή και όλων των 
απόψεων, πλην των δικών του. 
.Από το άλλο μέρος ο λόρδος 
Όουεν, όντας βαθύς γνώστης 
τόσο της ιατρικής όσο και της 
πολιτικής, μελετώντας τις επι-
πτώσεις της ασθένειας στους 
κυριότερους πολιτικούς ηγέτες 
του 20ού αιώνα (σ. σ, Ρούζβελτ, 
Λόιντ Τζορτζ, Μουσολίνι, Χίτλερ, 
Τσάμπερλεν, Τσόρτσιλ, σάχης 
Ρεζά Παχλαβί, Μάο Τσε-τουνγκ, 
Aϊζενχάουερ, Ίντεν, Μακμίλαν, 
Ντε Γκολ, Τζον Κένεντι, Γουίλ-
σον, Νίξον, Πολ Ποτ, Θάτσερ, 
Μουγκάμπε, Ρήγκαν, Μιτεράν, 
Γέλτσιν, Σιράκ, Μπλερ, Τζορτζ 
Μπους, Αριέλ Σαρόν), αλλά και 
σε κάποιους από τους νεότε-
ρους(σ. σ,  Μάργκαρετ Θάτσερ, 
Τζορτζ Μπους, ο νεότερος, Τόνυ 
Μπλερ κ.ά). θέτει θέμα εγγυή-
σεων που θα πρέπει να ζητήσει 
η κοινωνία, προκειμένου να 
προστατευτεί από τις συνέπειες 
της εν λόγω ασθένειας των πο-
λιτικών αρχηγών. Για αυτό  και 
εισηγείται ότι όλοι οι υποψήφιοι 
ηγέτες πρέπει να υποβάλλονται 
σε ιατρικές εξετάσεις πριν από 
την υποψηφιότητά τους, κα-
θώς επίσης και σε ετήσια περι-
οδική εξέταση ενώ βρίσκονται 
στην εξουσία. Τα αποτελέσμα-
τα, δε, πιστεύει ότι θα πρέπει 
να ανακοινώνονται δημοσίως. 
Μάλιστα κατά την άποψη και 
πολλών άλλων  κάτι ανάλογο 
θα πρέπει να τηρείται, και με τα 
υψηλόβαθμα  στελέχη μεγάλων 
εταιρειών και οργανισμών, με 
τους υψηλόβαθμους δικαστές, 
τους στρατιωτικούς και όσους 
άλλους έχουν την ευθύνη της 
διοίκησης μεγάλων ανθρώπινων  
ομάδων ή εμπλέκονται σε αυτή  . 
Και αυτά γιατί η ψυχική υγεία 
τους επηρεάζει ή μπορεί να επη-
ρεάσει τις αποφάσεις τους και 
δυνητικά να έχει θετικές ή και 
καταστροφικές επιπτώσεις σε 
έναν οργανισμό, μια χώρα, σε 
έναν λαό ή σε όλον τον κόσμο..
«ΑΣΘΕΝΕΙΣ ΗΓΕΤΕΣ» ΚΑΙ ΟΙ 
ΕΛΛΗΝΕΣ ΠΟΛΙΤΙΚΟΙ
Μια τέτοια προσέγγιση για την 
ερμηνεία των ευρώ-εκλογικών 
φαινομένων: της «αποχής» και 
της «διαρροής» ψήφων από το 
νέο-δημοκρατικό στρατόπεδο,  
σίγουρα θα είχε αρκετό ενδι-
αφέρον εάν επιχειρούσαμε να 
δούμε κατά πόσον οι πολιτικοί 
αρχηγοί και κοντά σε αυτούς οι 
υποψήφιοι ευρωβουλευτές, μαζί 
και τα κάθε είδους πολιτικά και 
κομματικά στελέχη  τους, ήταν 
υπό την επήρεια του συνδρόμου 
της ύβρεως, όχι μόνο κατά την 
προεκλογική περίοδο αλλά και 
το προηγούμενο διάστημα που 
άσκησαν εξουσία  . 
Ωστόσο  ο απλός πολίτης εύκολα 
μπορούσε να εντοπίσει αλαζο-
νικές και περιφρονητικές  συ-
μπεριφορές και να αντιδράσει 
τουλάχιστον με αδιαφορία στο 
εκλογικό κάλεσμα όταν, για πα-
ράδειγμα:
• Μάθαινε για υπουργούς που  
δεν έβγαιναν  να απαντήσουν 
στα αλλεπάλληλα τηλεφωνήμα-
τα Βουλευτών, Περιφερειαρχών, 
Δημάρχων κ.ά, με τη δικαιολογία 
των γραμματέων τους ότι «ο 
υπουργός  είναι σε σύσκεψη.». 

• Έβλεπε  αρχηγούς κομμάτων 
και υποψήφιους ευρωβουλευ-
τές να διαγκωνίζονται:, ποιος 
θα προβάλλει καλύτερα την εν 
πολλοίς φτωχή ευρώ-γνωστική 
πραμάτεια του, συνήθως σε life 
style  σκηνικό,. αλλά και πως  θα 
παραμυθιάσει τον εύπιστο και 
εν πολλοίς ανενημέρωτο πολίτη 
επί των  εσωτερικών και ευρω-
παϊκών δρώμενων, υπερασπιζό-
μενους,  μονότονα τις θέσεις και 
τις απόψεις των κομμάτων τους. 
• Διέκρινε  την υποκριτική συ-
μπεριφορά των   κομμάτων της 
αντιπολίτευσης και ειδικότερα 
των υποψηφίων ευρωβουλευ-
τών της, που απέφευγαν να εξη-
γήσουν στον κόσμο ότι  η εμμο-
νή  του Έλληνα πρωθυπουργού, 
η Ελλάδα  να προχωρήσει σε 
σφιχτό εναγκαλισμό με τον «κα-
ταρρέοντα» Ουκρανό πρόεδρο 
Ζελένσκυ, εκτός των σημαντι-
κών συνεπειών στις γεωπολιτι-
κές ισορροπίες στον εμπόλεμο 
περίγυρο της Ελλάδας, θα έχει 
σοβαρό πολύπλευρο τίμημα για 
τη χώρα και τους πολίτες της(σ. 
σ, να εκτιναχθούν στα ύψη οι 
τιμές της ενέργειας και συνεπα-
κόλουθα  τα κόστη των μεταφο-
ρών, να επέλθει μεγάλη αύξηση 
των τιμών των τροφίμων και 
των  τραπεζικών επιτοκίων, να 
ανέβει ο πληθωρισμός και εν τέ-
λει να δυναμιτιστεί η εισαγόμε-
νη  ακρίβεια; Η οποία-ειρήσθω 
εν παρόδω- από  πράξεις, παρα-
λείψεις και αδυναμίες του κρατι-
κού ελεγκτικού μηχανισμού-και 
όχι μόνο- έχει καταστεί εφιαλτι-
κή.  για τα φτωχότερα στρώμα-
τα της ελληνικής κοινωνίας).
• Έγινε αποδέκτης σωρείας 
στρεβλώσεων της αλήθειας ή 
και ψεμάτων, που με ευκολία 
λεγόταν από τους πολιτικούς 
αρχηγούς καθώς και από τους 
καθημερινά κοκορομαχούντες 
εκπροσώπους τους στα τηλεο-
πτικά πάνελ. 
Θα μπορούσε κανείς στα πιο 
πάνω να προσθέσει περισσότε-
ρα,. όμως ίσως κάτι τέτοιο  να 
περιττεύει, αφού είναι κοινός 
τόπος ότι όλο και περισσότεροι 
Έλληνες πολιτικοί εξουσιαστές 
πάσχουν από το κατά τον Ντέι-
βιν Όουεν «Σύνδρομο της Ύβρε-
ως» και ότι αυτό, πράγματι  απο-
μακρύνει τους πολίτες από την 
πολιτική. 
Και κάτι τελευταίο! Ακόμη και 
η πρωτόγνωρη ευρώ-εκλογι-
κή αιμορραγία της ΝΔ, έχει την  
εξήγησή της…. Η οποία κατά 
κύριο λόγο φέρεται και αυτή ως 
συνέπεια του «συνδρόμου της 
ύβρεως», από το οποίο,  δυστυ-
χώς, πάσχει η πλειονότητα των 
στελεχών της τόσο σε επίπεδο 
κυβέρνησης όσο και κομματικού 
μηχανισμού.
 Η ασθένεια, ωστόσο, είναι προ-
ϋπάρχουσα για τη ΝΔ, αλλά εν 
προκειμένω έχει επιδεινωθεί σε 
τέτοιο βαθμό, που βλάπτει σο-
βαρά  το ήθος, το ύφος και την 
αισθητική της.
 Ύστερα από τα όσα προ-εκτέθη-
καν εύλογα διερωτάται κανείς . 
Μήπως  αυτό  που μπορούν και  
θα πρέπει να κάνουν οι πολίτες, 
με τη στήριξή τους ή μη, είναι η 
αποπομπή αυτών που δεν καλύ-
πτουν τα κριτήρια του χρηστού 
ηγέτη; Ή (η αποπομπή) εκεί-
νων που αντί να ασχολούνται  
με το καλό των ανθρώπων των 
οποίων ηγούνται    οι ίδιοι επι-
διώκουν να γίνουν πλούσιοι(ή 
πλουσιότεροι) είτε διάσημοι;
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Γράφει η 
ΧΡΙΣΤΙΝΑ

ΜΠΙΖΑ

Καρδιολογία  Γνωρίζοντας  το παρόν και 
κοιτάζοντας στο μέλλον

Επιστημονικό Συνέ-
δριο Καρδιολογίας με 
μεγάλο ενδιαφέρον 

πραγματοποιήθηκε  14 και 
15  Ιουνίου στην Άρτα στο 
ξενοδοχείο «Βυζαντινό» 
αλλά και στην αίθουσα του 
Μουσικοφιλολογικού Συλ-
λόγου «Σκουφάς» την Πα-
ρασκευή 14 Ιουνίου στις 
8 το βράδυ η οποία ήταν 
ανοιχτή για το κοινό όπου 
και τιμήθηκαν εξέχουσες 
επιστημονικές προσωπικό-
τητες της Άρτας.
Θέμα του Συνεδρίου ήταν:   
Καρδιολογία. Γνωρίζοντας το 
παρόν και κοιτάζοντας στο 
μέλλον. Ο ρόλος της Τεχνο-
λογίας και της Καινοτομίας 
στην Πρόληψη Διάγνωση και 
Θεραπεία».
Αξιόλογοι ομιλητές  πλαισί-
ωσαν την εκδήλωση. Η όλη 
διοργάνωση πρόκειται να 
συμβάλει στην αποκέντρωση  
όλων των υπηρεσιών  ακόμα 
και των Ιατρικών ξαναδίνο-
ντας έτσι ζωή  και ενέργεια 
στην Ελληνική περιφέρεια 
όπως τόνισε μεταξύ άλλων 
ο κ. Λάμπρος  Μιχάλης Κα-
θηγητής Καρδιολογίας στο 
Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων  και 
Δ/ντης της Β΄ Καρδιολογικής 
Κλινικής του Πανεπιστημια-
κού Νοσοκομείου.
Οι εργασίες του Συνεδρίου 
ξεκίνησαν στο Ξενοδοχείο 
«Βυζαντινό» στις 3,30 το 
απόγευμα της Παρασκευής 
και ολοκληρώθηκαν το βρά-
δυ του Σαββάτο 15 Ιουνίου.
Σημαντικοί επιστήμονες μί-
λησαν για τις εξελίξεις στην 
Καρδιολογία, και πως η τε-
χνολογία και η καινοτομία 
βρίσκεται στην υπηρεσία του 
καρδιαγγειακού ασθενή.
Το συνέδριο πραγματοποιή-
θηκε από την Β’ Καρδιολογι-
κή Κλινική ΠΓΝ Ιωαννίνων, 
σε συνεργασία με την Καρ-
διολογική Κλινική του ΓΝ 
Άρτας, τον Ιατρικό Σύλλογος 
Άρτας και την Ακαδημαϊκή 
Εταιρεία Άρτας.
Το Συνέδριο τελεί υπό την 
αιγίδα του Πανεπιστημίου 
Ιωαννίνων και του Δήμου Αρ-
ταίων.
Αποκλειστικός χορηγός του 
Συνεδρίου είναι η εταιρεία 
UNI-PHARMA του Ομίλου 
Φαρμακευτικών Επιχειρήσε-
ων Τσέτη. 
Με απόφαση του Ιατρικού 
Συλλόγου Άρτας τιμήθη-
καν στην εκδήλωση η οποία 
πραγματοποιήθηκε στην αί-
θουσα του Μουσικοφιλολο-
γικού Συλλόγου «Σκουφάς» 

φιότητα, η οποία είναι όραμα 
για μένα, είναι όραμα για τον 
τόπο.
 Αποφάσισα να διεκδικήσω 
αυτή τη θέση», τόνισε για να 
σταθεί σε αυτό που συνέβαι-
νε που το «δακτυλίδι» δινό-
ταν από τον ένα στον άλλο 
για να υπογραμμίσει  «Πηγαί-
νω για τη διαδρομή, πηγαίνω 
για το ταξίδι όπως έλεγε και 
ο Καβάφης και στο ταξίδι 
αυτό έχω δει πάρα πολλές 
σημαντικές επιχειρήσεις σε 
όλα τα μήκη και τα πλάτη της 
Ελλάδας μας οι οποίες δεν πέ-
φτουν. Όλες αυτές οι Επιχει-
ρήσεις θέλω να ακουστούν 
από τα κεντρικά γιατί όπως ο 
τόπος μας έχει λαμπρά μυαλά 
που τα βλέπουμε μεταξύ μας, 
έχει και λαμπρούς επιχειρη-
ματίες και λαμπρούς Βιομη-
χάνους. 
Τέρμα πια η δαιμονοποίηση 
και η ενοχοποίηση όλων αυ-
τών. Ζούμε σε μια κοινωνία 
Παγκόσμια. Ζούμε σε μία κοι-
νωνία που θέλουμε καλύτε-
ρες συνθήκες και θέλουμε μία 
κοινωνία που να αμείβοντα 
οι Γιατροί  και οι Επιστήμονες  
όπως πρέπει, με μισθούς αξι-
οπρέπειας και όχι να φεύγουν 
τα παιδιά μας  και να μετανα-
στεύουν στο εξωτερικό, είτε 
αυτή είναι η Ευρώπη είτε σε 
άλλες χώρες».
 Για να καταλήξει η κ Τσέτη 
λέγοντας «Σας Ευχαριστώ 
πάρα πολύ για την τιμή που 
μου κάνατε. Με τις προσω-
πικότητες που έχουμε εδώ 
θα έχει επιτυχία και το συνέ-
δριο αυτό. Στα συνέδρια σας 
να μην ξεχνάτε την Άρτα μας 
να γίνονται πολλά εδώ, για το 
καλό του τόπου μας».

το βράδυ της Παρασκευής, 
στα πλαίσια του Συνεδρίου, 
εξέχουσες προσωπικότητες, 
που προσέφεραν πολλά στο 
χώρο της υγείας στην Άρτα 
και οι οποίοι δεν είναι στη 
ζωή.
Την ανακοίνωση των βρα-
βευθέντων έκανε, εμφανώς 
συγκινημένος, ο Πρόεδρος 
του Ιατρικού Συλλόγου Άρ-
τας κ. Χαρμπής. Τιμήθηκε ο 
Φαρμακοποιός Λέων Τσέτης 
καθώς και οι  Καρδιολόγοι 
Κώστας  Μιχάλης, ο Γιώργος 
Νύχτης, ο Κώστα ο Χουλιά-
ρας. 
Στην εκδήλωση παραβρέθη-
κε και απένειμε αναμνηστική 
πλακέτα και η κ. Α. Μπατι-
στάτου Πρύτανης του Πανε-
πιστημίου Ιωαννίνων 
Όπως έκανε γνωστό ο κ. Λά-
μπρος Μιχάλης η κ. Γιούλια 

Τσέτη  ανέλαβε να πληρώσει 
όλα τα έξοδα της διοργάνω-
σης αφού η  Φαρμακοβιο-
μηχανία UNI- PHRMA είναι 
αποκλειστικός χορηγός του 
Επιστημονικού Συνεδρίου 
Καρδιολογίας το οποίο πραγ-
ματοποιήθηκε στην Άρτα.
Η κ. Ιουλία Τσέτη Πρόεδρος & 
CEO του Ομίλου Φαρμακευ-
τικών Επιχειρήσεων Τσέτη 
(ΟΦΕΤ) η οποία ήδη ανακοί-
νωσε την υποψηφιότητά της 
για την Προεδρία του ΣΕΒ 
στις εκλογές που θα πραγμα-
τοποιηθούν 19 Ιουνίου 2024 
ήταν ιδιαίτερα συγκινημένη.   
Παραλαμβάνοντας την ανα-
μνηστική πλακέτα τιμής για 
τον πατέρας της Κλέωνα Τσέ-
τη ανέφερε: 
«Είμαι ιδιαίτερα συγκινημένη 
που παίρνω αυτό το Βραβείο 
στη Μνήμη του πατέρας μου. 

Είμαι πολύ υπερήφανη που ο 
Νομός Άρτας και η Άρτα προ-
χώρησε τόσο πολύ στα γράμ-
ματα, στην Επιστήμη και 
στην Τέχνη. Είμαι περήφανη 
που συνεχίζουμε το έργο των 
πατεράδων και των μανάδων 
μας. Εμείς συνεχίζουμε από 
το δικό μας μετερίζι αλλά 
όλοι υπηρετούμε τις βιοεπι-
στήμες. Χωρίς Ιατρική δεν 
υπάρχει Φαρμακευτική και η 
Φαρμακευτική το αντίθετο. 
Αυτά συνδέονται και θα συν-
δέονται για πάντα. Σήμερα το 
ζητούμενο είναι η ποιότητα 
ζωής των συνανθρώπων μας 
και στην πρόληψη και στη θε-
ραπεία. Αυτό εμείς θεωρούμε 
χρέος μας και το διακονούμε 
με κάθε ευαισθησία κάθε ηθι-
κή. 
Στον όμιλο μας ο πατέρας μας 
άφησε 150 εργαζόμενους, 

τώρα πλησιάζουμε τους 720 
– 730. Είμαστε πάνω από 70 
χώρες που εξάγουμε  με τα 
δικά μας εμπορικά σήματα. 
Είμαστε δίπλα στους εργαζό-
μενους μας, γι αυτό και παίρ-
νουμε συνεχείς διακρίσεις για 
το προσωπικό.
Δεν ξεχνάμε που καθιερώθη-
καν οι γονείς μας, που έδωσαν 
τις πρώτες επαγγελματικές 
μάχες για την σταδιοδρομία 
τους. Δεν ξεχνάμε τους συμ-
μαθητές μας, τις συμμαθήτρι-
ες μας, που βλέπουμε, είναι 
αρκετοί σήμερα εδώ, τους 
φίλους μας. Προχωράμε όλοι 
μαζί και σαν κοινωνία πρέπει 
να πάμε όλοι μαζί.
Γι αυτό είμαι και εγώ σήμερα 
η ίδια, παρά το πρόγραμμά 
μου που ήταν ιδιαίτερα βαρύ, 
είχα και αυτό το ατύχημα, 
γιατί έχω βάλει μία υποψη-

ΜΑΚΡΥΓΙΑΝΝΗΣ: Ξεχωριστές εκδηλώσεις και δράσεις

Τελειώνει μια ακόμη 
δημιουργική χρονιά 
στον «Μακρυγιάν-

νη».  Οι δάσκαλοι και οι με-
τέχοντες όλων των τμημά-
των του Συλλόγου μας  σε 
συνεργασία με το  Διοικη-
τικό Συμβούλιο  αποφάσι-
σαν την πραγματοποίηση 
μια σειρά από ξεχωριστές 
εκδηλώσεις και δράσεις.
Αρχίζουμε με το παιδικό 
τμήμα του θεατρικού  μας 
εργαστηρίου με το έργο 
«Το θαυμαστό ταξίδι του 
Νιλς Χόλγκερσον της Σέλ-
μα Λάγκερλεφ» την Κυ-
ριακή 16 Ιουνίου και ώρα 
19:00 στην αίθουσα εκδη-
λώσεων του Συλλόγου μας.
Συνεχίζουμε στις  21 Ιουνί-
ου, ημέρα Παρασκευή και 
ώρα 21:00 με το  εφηβικό 
τμήμα  του θεατρικού μας 
εργαστηρίου που θα πα-
ρουσιάσει το έργο «Σκοτει-
νά γενέθλια», μια ιστορία 
για μεγάλα παιδιά,  στην 
αίθουσα εκδηλώσεων του 

Συλλόγου μας.
Στις 26 Ιουνίου, ημέρα Τε-
τάρτη και ώρα 21:00 στον 
πανέμορφο χώρο της Αγίας 
Θεοδώρας τα χορευτικά 
μας τμήματα συμμετέχο-
ντας στις εκδηλώσεις του 
Δήμου για την απελευθέ-
ρωση της πόλης μας θα 
παρουσιάσουν παραδοσι-
ακούς χορούς απ’ όλη την 
Ελλάδα  στο πρόγραμμα 
«τα χέρια μας να ενώσουμε 
σε κύκλο να πιαστούμε».
Στις 27 Ιουνίου, ημέρα 
Πέμπτη και ώρα 21:00 η 
Φιλαρμονική μας στην 
πρώτη της εμφάνιση, θα 
παρουσιάσει έργα του 
Μάνου Χατζηδάκι και του 
Μίκη Θεοδωράκη στην αί-
θουσα εκδηλώσεων του 
Συλλόγου μας.
Η Μικτή μας χορωδία στις 
29 Ιουνίου, ημέρα Σάββα-
το και ώρα 21:00 θα λάβει 
μέρος στο 3ο Διεθνές φε-
στιβάλ Χορωδιών που θα 
πραγματοποιηθεί στο αρ-

χαίο θέατρο των Γιτάνων 
στην Ηγουμενίτσα.
Από 29 Ιουνίου έως 3 Ιουλί-
ου στον ισόγειο χώρο του 
Συλλόγου μας θα λειτουρ-
γήσει ανοιχτή για το κοινό 
έκθεση με έργα των τμη-
μάτων ζωγραφικής, χειρο-
ποίητης διακόσμησης και 
πηλοπλαστικής του Συλλό-
γου μας.
Τέλος στις 3 Ιουλίου Ημέρα 
Τετάρτη και ώρα 21:00 το 
βράδυ θα κλείσουμε  τον 
κύκλο των εκδηλώσεών 
μας με μια ξεχωριστή  πα-
ρουσίαση έργων του τμή-
ματος Δημιουργικής γρα-
φής στον αύλειο χώρο του 
Συλλόγου μας που θα συνο-
δεύεται από μουσική.
Καλούμε τα μέλη  και τους 
φίλους μας να πλαισιώ-
σουν  τις εκδηλώσεις μας 
που είναι ανοικτές για το 
κοινό και να χαρούν μαζί 
μας.
Ευχόμαστε καλό Καλοκαίρι 
σε όλους!



Χρ. Σιαφάκας: 
Μπορούμε να 

οικοδομήσουμε 
έναν κόσμο δί-

καιο, συμπεριλη-
πτικό και γεμάτο 

ευκαιρίες για 
όλους

Αθλητική Συνάντη-
ση για τα Άτομα με 
Αναπηρία (ΑμεΑ) 
π ρ α γ μ α τ ο π ο ι ή -

θηκε τη Δευτέρα 10 Ιουνίου 
2024 στο Δημοτικό Στάδιο 
Άρτας. Η συνάντηση ήταν 
συνδιοργάνωση του Δήμου 
Αρταίων, του Συλλόγου ΑμεΑ 
Ν. Άρτας και του Αθλητικού 
Σωματείου ΑμεΑ Αρτας «Ο 
Πρωτομάστορας» σε συνερ-
γασία με το Ειδικό Δημοτικό 
Σχολείο Άρτας, το ΕΕΕΕΚ Αρ-
τας, το ΕΝΕΕΓΥΛ Αρτας, το 
ΚΔΑΠ-ΜΕΑ Δήμου Αρταίων, 
το ΚΔΗΦ «Αγία Θεοδώρα» 
και το ΚΔΗΦ «Αγκαλιά».

Το αθλητικό γεγονός απο-
τέλεσε μια σημαντική πρω-
τοβουλία και ανέδειξε τη 
δύναμη της θέλησης και της 
συνεργασίας. Στόχος της εκ-
δήλωσης ήταν να ενισχύσει 
την κοινωνική ενσωμάτωση 
και να προβάλει τις αθλητι-
κές ικανότητες των ΑμεΑ, 
αποδεικνύοντας ότι όλοι εί-
ναι ίσοι και ταυτόχρονα δια-
φορετικοί, με μοναδικές ικα-
νότητες και δυνατότητες.

Οι εθελοντές του Δήμου Αρ-
ταίων και της Ο.ΑΝ.Ε.ΑΝ 
, όπως πάντα, έδωσαν το 
παρόν και συνέβαλαν ου-
σιαστικά στην επιτυχία της 
διοργάνωσης. Από νωρίς 
το απόγευμα βρέθηκαν στο 
Δημοτικό Στάδιο Άρτας και 
βοήθησαν σε κάθε φάση του 
αθλητικού γεγονότος. Ανέλα-
βαν ποικίλες αρμοδιότητες, 
από την προετοιμασία των 
αθλητικών χώρων και τον 
συντονισμό των συμμετεχό-

Αθλητική Συνάντηση για τα Άτομα με 
Αναπηρία (ΑμεΑ)

Δήμος Αρταίων: Μέριμνα για τη φροντίδα των 
αδέσποτων ζώων κατά τη διάρκεια του καύσωνα
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ντων, μέχρι την παροχή υπο-
στήριξης στους αθλητές.

Η συμμετοχή ήταν μεγάλη  
και οι παρευρισκόμενοι χει-
ροκρότησαν, ενθάρρυναν 
τους αθλητές και απόλαυσαν 
ένα διαφορετικό απόγευμα  
γεμάτο ενέργεια.

Παρών στην εκδήλωση και ο 
δήμαρχος Αρταίων Χριστό-
φορος Σιαφάκας ο οποίος 
στο τέλος της εκδήλωσης 
δήλωσε: «Σήμερα γιορτάζου-
με την αληθινή δύναμη των  
Ατόμων με Αναπηρίες,  του 
αθλητισμού και της ανθρώπι-
νης θέλησης. Η σημερινή εκ-
δήλωση δεν είναι μόνο γιορ-
τή του αθλητισμού, αλλά και 
γιορτή της διαφορετικότητας 
και της συνεργασίας.

Θέλω να εκφράσω την ευ-
γνωμοσύνη μου σε όλους 
όσοι συνέβαλαν στην επιτυ-
χία αυτής της ημέρας. Στους 
αθλητές που μας έδειξαν τι 
σημαίνει να παλεύεις με πά-
θος, στους εθελοντές που με 
την  προσφορά τους έκαναν 
αυτή τη συνάντηση δυνατή 
και φυσικά στους συνεργα-
ζόμενους φορείς και οργα-
νώσεις που υποστηρίζουν 
καθημερινά τα Άτομα με Ανα-
πηρία.

Είναι καθήκον μας να συνε-
χίσουμε να προωθούμε πρω-
τοβουλίες, να συνεισφέρουμε 
σε τέτοιου είδους διοργανώ-
σεις και να εξασφαλίσουμε 
την επιτυχή διεξαγωγή τους. 
Μπορούμε να οικοδομήσουμε 
έναν κόσμο δίκαιο, συμπερι-
ληπτικό και γεμάτο ευκαιρίες 
για όλους». 

Τα αδέσποτα κατά τη διάρκεια 
του καλοκαιριού αντιμετωπίζουν 
τον κίνδυνο του καύσωνα, και ως 
συνέπειά του, τη θερμοπληξία.     

Μπορούν όλοι οι πολίτες και όχι 
μόνο όσοι έχουν κατοικίδια, να 
φροντίζουν τα αδέσποτα, αφή-
νοντας νερό και φαγητό στην εί-
σοδο τους σπιτιού τους, είτε στα 
σημεία που ο Δήμος Αρταίων έχει 
τοποθετήσει ταΐστρες και ποτί-
στρες, ανανεώνοντας συχνά το 
νερό για να βρίσκουν την απαραί-

Απόπειρες  εξαπάτησης πολιτών για  δήθεν εξόφληση 
λογαριασμών από Περιφέρεια- Περιφερειακό Ταμείο 

Ανάπτυξης Ηπείρου

τητη δροσιά και το φαγητό μέσα 
στον καύσωνα του καλοκαιριού. 
ς προς τους σκιερούς χώρους, οι 
συμπολίτες μπορούν να επιτρέ-
πουν στα ζώα που συχνάζουν στις 
αυλές να παραμένουν σε σημεία 
δροσερά. 

Τα αδέσποτα βιώνουν δύσκολες 
συνθήκες ζωής. Διευκολύνουμε 
την επιβίωσή τους, δίνοντας νερό 
τροφή και αγάπη.  Παράλληλα και 
εφόσον είναι δυνατόν, αναλαμβά-
νουμε την υιοθεσία τους!

Νέες τηλεφωνικές απόπειρες 
εξαπάτησης πολιτών από αγνώ-
στους για δήθεν εξόφληση λογα-
ριασμών τους από την Οικονο-
μική Υπηρεσία της Περιφέρειας 
Ηπείρου ή  από το Περιφερειακό 
Ταμείο Ανάπτυξης Ηπείρου, ήλ-
θαν σε γνώση της Περιφέρειας 
τις τελευταίες ώρες. 
 Η μεθοδολογία είναι ίδια με 
παρόμοιες απόπειρες που έγι-
ναν στο παρελθόν: Οι άγνωστοι 
αντλούν στοιχεία από τη «Διαύ-
γεια», επικοινωνούν τηλεφω-
νικά  με τους δικαιούχους πλη-
ρωμών, επικαλούμενοι ονόματα 
υπαλλήλων ή και δήθεν υπαλλή-
λων της Οικονομικής Υπηρεσίας 
της Περιφέρειας Ηπείρου ή  του 
Περιφερειακού Ταμείου, από 

τους οποίους ζητούν ή στοιχεία 
κωδικών τραπεζικών λογαρια-
σμών ή τους παραπέμπουν σε 
ψεύτικα link υποτίθεται άλλων 
συνεργαζόμενων τραπεζών προ-
κειμένου να τους καταβάλουν 
τα οφειλόμενα χρήματα.
Η Περιφέρεια Ηπείρου επανα-
λαμβάνει για μια ακόμη φορά,  
ότι  δεν υπάρχει περίπτωση 
υπάλληλος  της, ως και του Πε-
ριφερειακού Ταμείου Ανάπτυξης 
να ζητήσει από συναλλασσόμε-
νο ή και από οποιονδήποτε άλλο 
πολίτη   κωδικούς τραπεζών 
και όσοι γίνονται αποδέκτες τέ-
τοιων τηλεφωνημάτων να επι-
κοινωνούν άμεσα με τις υπηρε-
σίες της.
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Αναφορά προς το 
Προεδρείο της Βου-
λής των Ελλήνων 

για τον κο Υπουργό Εθνι-
κής Οικονομίας και Οικο-
νομικών
Με αναφοράτης προς το Προ-
εδρείο της Βουλής των Ελ-
λήνων η βουλευτής ΣΥΡΙΖΑ 
– ΠΡΟΟΔΕΥΤΙΚΗ ΣΥΜΜΑΧΙΑ 
Όλγα Γεροβασίλη κατέθεσε 
προς τον Υπουργό Εθνικής 
Οικονομίας και Οικονομικών 
το υπ’ αριθμ. 6/2024 και 
από 15.05.2024 Υπόμνημα 
του Συλλόγου Εργαζομένων 
στις Δ.Ο.Υ. Άρτας – Πρέβε-
ζας – Λευκάδας, με το οποίο 
τίθενται τα σοβαρότατα ζη-
τήματα υποστελέχωσης που 
αντιμετωπίζουν οι εν λόγω 
Δ.Ο.Υ. ενώ σημαντικό πο-
σοστό των υπηρετούντων 
υπαλλήλων σε αυτές έχουν 
ήδη θεμελιώσει συνταξιοδο-
τικά δικαιώματα, με αποτέ-
λεσμα η κατάσταση να είναι 
οριακή και οι υπάλληλοι να 
απασχολούνται με παράλλη-
λα καθήκοντα.

Ταυτόχρονα αναδεικνύονται 
τα προβλήματα που δημιουρ-
γεί η σχεδιαζόμενη κεντρικο-
ποίηση υπηρεσιών της ΑΑΔΕ 
σε συνδυασμό με την ελλιπή 
ψηφιοποίηση αλλά και η ανά-
γκη αύξησης των απολαβών 
των υπαλλήλων, οι οποίες 
εκμηδενίζονται σε συνθήκες 
ακραίας ακρίβειας που επι-
κρατούν στην ελληνική οικο-
νομία.

Επισυνάπτεται το κείμε-
νο της αναφοράς και το 
υπ’ αριθμ. 6/2024 και από 
15.05.2024 Υπόμνημα του 
Συλλόγου Εργαζομένων στις 
Δ.Ο.Υ. Άρτας – Πρέβεζας – 
Λευκάδας.

ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ 
ΣΤΙΣ Δ.Ο.Υ.  

 ΑΡΤΑΣ – ΠΡΕΒΕΖΑΣ – ΛΕΥ-
ΚΑΔΑΣ Πρέβεζα, 15/05/2024   
Αρ. πρωτ: 6/2024  

ΥΠΟΜΝΗΜΑ  

Αξιότιμη Kα.Γεροβασίλη  

Όπως γνωρίζετε η υποστελέ-
χωση της ΑΑΔΕ και οι δυσμε-
νείς συνθήκες εργασίας  είναι 
ζητήματα που μας απασχο-
λούν καθημερινά. Ήδη η ανα-
διοργάνωση της ΑΑΔΕ  με τις 
κεντρικοποιήσεις υπηρεσιών 
και την ελλιπή ψηφιοποίηση 
κάνουν την  κατάσταση μη 
διαχειρίσιμη.  

Πιο συγκεκριμένα στη Δ.Ο.Υ. 
Πρέβεζας , στην μοναδική 
Δ.Ο.Υ. της Ελλάδας με  αρμο-
διότητα 3 νομών (Άρτας, Λευ-
κάδας και Πρέβεζας), Δ.Ο.Υ. 
Α’ τάξης, μιας  τουριστικής 
περιοχής οι προβλεπόμενες 
οργανικές θέσεις είναι εξήντα 
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η καταβολή εξόδων  κίνησης 
και η ένταξη όλων των συνα-
δέλφων στο καθεστώς προ-
σωπικής διαφοράς  έτσι ώστε 
να μην υπάρχουν ανισότητες 
εντός της ΑΑΔΕ. Καθεστώς το 
οποίο  συνεπάγεται αφενός 
μεν μειωμένες αποδοχές για 
έναν αριθμό συναδέλφων, 
αλλά  ταυτόχρονα έχει και 
άμεση επίπτωση τόσο σε δυ-
νατότητες που σχετίζονται 
με την  υπηρεσιακή τους δι-
αδρομή, όσο και τις συνθήκες 
περιβάλλον εργασίας που  βι-
ώνουν.  

Για το λόγο αυτό ο Σύλλο-
γος Εφοριακών Υπαλλήλων 
Άρτας- Λευκάδας- Πρέβεζας  
εκφράζει την έντονη αγωνία 
και ανησυχία των εργαζομέ-
νων για την μεγάλη έλλειψη  
προσωπικού που παρατηρεί-
ται στις Υπηρεσίες μας καθώς 
και για την πολιτική της  συγ-
χώνευσης υπηρεσιών σε συν-
θήκες τραγικής υποστελέχω-
σης με τη δημιουργία  ΥΦΕ, 
όπου αποτελούν σαφή υπο-
βάθμιση του προσωπικού 
που παραμένει στις ΔΟΥ  που 
σε συνδυασμό με τα ΠΘΕ αυ-
τόματα δημιουργούν de facto 
υπάλληλους πολλών  ταχυτή-
των εντός των υπηρεσιών.  

Η δημιουργία νέων και οι 
συγχωνεύσεις υπηρεσιών σε 
συνθήκες τραγικής  υποστε-
λέχωσης, αποτελούν έναν 
ακόμα κρίκο στην αλυσίδα 
της επιδείνωσης των  εργα-
σιακών σχέσεων των συνα-
δέλφων. Η δε “πρεμούρα” 
της Διοίκησης να  επισημάνει 
έμμεσα ότι οι αλλαγές αφο-
ρούν αποκλειστικά Αττική 
και Θεσσαλονίκη  “κρούει τον 
κώδωνα του κινδύνου” και 
για την Περιφέρεια. 

Η πολιτική που ακολουθεί η 
Διοίκηση της ΑΑΔΕ επιδεινώ-
νει περαιτέρω τις  εργασιακές 
συνθήκες και δημιουργεί κλί-
μα ανασφάλειας όχι μόνο για 
τους  εργαζόμενους αλλά και 
για την εξυπηρέτηση των το-
πικών κοινωνιών.  

Σας διαβεβαιώνουμε ότι 
παρά τα σοβαρά προβλήματα 
που έχουν σαν αποτέλεσμα  
την υποβάθμιση των παρε-
χόμενων υπηρεσιών προς 
τους φορολογούμενους αλλά  
και του εργασιακού περιβάλ-
λοντος των εργαζομένων, 
οι εφοριακοί υπάλληλοι με  
υψηλή αίσθηση καθήκοντος 
καταβάλλουν κάθε δυνατή 
προσπάθεια για την  ολοκλή-
ρωση των υποθέσεων τους 
με γνώμονα το υπηρεσιακό 
καθήκον τους, χωρίς  να ευ-
θύνονται για πράξεις ή πα-
ραλείψεις της Διοίκησης της 
ΑΑΔΕ. 

 Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕ-
ΑΣ 

(60), σήμερα  υπηρετούν σα-
ράντα τέσσερις (44) εκ των 
οποίων 2 καθαρίστριες, , 1 
με ειδική  μακροχρόνια άδεια 
και 3 υπάλληλοι οι οποίοι 
είναι αποσπασμένοι σε άλ-
λες  υπηρεσίες. Πρόβλεψη 
για υποβολή αιτήσεων συ-
νταξιοδότησης 3 υπαλλήλων 
έως το  τέλος του χρόνου 
(με συνολικά οκτώ συναδέλ-
φους που έχουν θεμελιώσει 
δικαίωμα  συνταξιοδότησης) 
γεγονός που θα οδηγήσει σε 
περαιτέρω μείωση της ούτως 
ή  άλλως οριακής σύνθεσης 
της Υπηρεσίας. Συνέπεια των 
ανωτέρω είναι να εκκρεμεί  
μεγάλος όγκος υποθέσε-
ων ελέγχου (εισοδήματος, 
επιστροφών ΦΠΑ) καθώς 
και  μεγάλος αριθμός προτε-
ραιοποιημένων υποθέσεων 
ελέγχου με αποτέλεσμα να  
ελλοχεύει διαρκής κίνδυνος 
απόδοσης αστικών και ποι-
νικών ευθυνών σε  περιπτώ-
σεις παραγραφής στο Εισό-
δημα και στο Δικαστικό.  

Στη Δ.Ο.Υ. Άρτας, που λόγω 
πληθυσμού του Νομού εξυπη-
ρετεί ένα μεγάλο αριθμό  φο-
ρολογουμένων, για την οποία 
οι προβλεπόμενες οργανικές 

θέσεις είναι σαράντα  πέντε 
(45) υπηρετούν τριάντα επτά 
(38) υπάλληλοι εκ των οποί-
ων 3 καθαρίστριες, 2  οι οποί-
οι είναι με απόσπαση από άλ-
λες υπηρεσίες (μάλιστα η μια 
θέση αφορά  αιρετό) και θα 
θέλαμε να επισημάνουμε τον 
ιδιαίτερα μεγάλο μέσο όρο 
ηλικίας του  προσωπικού. Το 
25% του προσωπικού έχει 
ήδη θεμελιώσει συνταξιοδο-
τικό  δικαίωμα και αναμένε-
ται από το τέλος του 2024 το 
πρόβλημα της υποστελέχω-
σης  να οξυνθεί ιδιαίτερα και 
να επιφορτιστεί με επιπλέον 
όγκο εργασίας το προσωπικό  
που θα απομείνει και που ήδη 
απασχολείται σε παράλληλα 
καθήκοντα.  

Στη Δ.Ο.Υ. Λευκάδας οι προ-
βλεπόμενες οργανικές θέσεις 
είναι είκοσι εννέα  (29),σή-
μερα υπηρετούν 19 (εκ των 
οποίων ένας(1) με ειδική 
άδεια-αιρετός και 1  που εί-
ναι με απόσπαση από άλλη 
υπηρεσία) με πρόβλεψη για 
υποβολή αιτήσεων  συντα-
ξιοδότησης τουλάχιστον πέ-
ντε (5) υπαλλήλων. Η ήδη 
οριακή σύνθεση της  Δ.Ο.Υ. 
Λευκάδας και σε συνδυασμό 

με την αυξημένη ανάγκη για 
προληπτικούς  ελέγχους σαν 
αποτέλεσμα έχουν την άσκη-
ση παράλληλων καθηκόντων 
από  πολλούς συναδέρφους 

Η έλλειψη προσωπικού είναι 
κάτι παραπάνω από εμφα-
νής. Υπάλληλοι  επιφορτισμέ-
νοι με επιπλέον καθήκοντα 
ασκώντας εργασίες με καθή-
κοντα σε  διαφορετικά περι-
γράμματα εργασίας ξεπερνώ-
ντας καθημερινά τα όρια της 
αντοχής  τους βασιζόμενοι 
καθαρά στο φιλότιμο τους 
καθοδηγούμενοι από την ερ-
γασιακή  τους ηθική και συ-
νείδηση.  

Το ίδιο επιβαρυμένη είναι 
τόσο η δια ζώσης καθημερινή 
συναλλαγή με τους  φορο-
λογούμενους όσο και η ηλε-
κτρονική μέσω των ΑΙΤΗΜΑ-
ΤΩΝ τους οποίους  καλούνται 
να εξυπηρετήσουν και να 
διεκπεραιώσουν οι υπάλλη-
λοι των Δ.Ο.Υ όχι  πια μόνο 
για την χωρική αρμοδιότητα 
την δική τους αλλά και για 
υποθέσεις Δ.Ο.Υ.  άλλων πε-
ριοχών.  

Η ίδια κατάσταση επικρατεί 

και στις κτηματικές υπηρε-
σίες οι οποίες αντί να  στε-
λεχωθούν με περισσότερο 
προσωπικό με απόφαση της 
πολιτικής ηγεσίας και  πιο 
συγκεκριμένα του Υπουρ-
γείου Οικονομικών, με βάση 
απόφαση της  Κυβερνητικής 
Επιτροπής να εκχωρήσει 
αντικείμενα κι αρμοδιότητες 
των  Κτηματικών Υπηρεσιών 
σε ιδιώτες αποτελεί τροχιο-
δεικτική βολή για το σύνολο 
των  Υπηρεσιών του Υπουρ-
γείου Οικονομικών και τις 
πολιτικές επιλογές της Κυ-
βέρνησης.  

Στα προβλήματα υποστελέ-
χωσης έρχεται να προστεθεί 
και η ακρίβεια που ταλανί-
ζει  την ελληνική οικονομία 
φυσικά δεν μας αφήνει αμέ-
τοχους με αμοιβές πια που 
δεν  μπορούν να καλύψουν 
το υψηλό κόστος διαβίωσης. 
Επιτακτική πια θεωρείται η  
αύξηση των αμοιβών όλων 
των περιγραμμάτων εργασί-
ας των υπαλλήλων της ΑΑΔΕ  
και η επαναφορά των δώρων. 
Επιπλέον απαιτείται η κατα-
βολή ειδικής αμοιβής  στους 
συναδέλφους που διενερ-
γούν προληπτικούς ελέγχους, 

Επιστολή Γκολομάζου προς Καχριμάνη 
για τα βαρέα οχήματα

Αξιότιμε κ. Περιφερειάρχη,
Τυχαία ενημερωθήκαμε ότι 
αποφασίστηκε η έγκριση κυ-
κλοφοριακής ρύθμισης για τον 
περιορισμό της κυκλοφορίας 
βαρέων οχημάτων άνω των 4 
ton από 10 Iουνίου 2024 έως 30 
Σεπτεμβρίου 2024 για τις τρεις 
(3) ημέρες της εβδομάδος, από 
Παρασκευή και ώρα 15.00μμ 
έως Κυριακή και ώρα 21 .00 μμ, 
επίσης και τις αργίες. 
Αυτή η απόφαση λήφθηκε χω-
ρίς να ενημερωθεί ούτε το Επι-

μελητήριο ούτε και οι υπόλοι-
ποι  εμπλεκόμενοι φορείς.
 Ζητούμε να ανακληθεί άμεσα 
η απόφαση αυτή, και να ληφθεί 
εκ νέου  αφού γίνει διεξοδική 
συζήτηση  με την συμμετοχή 
όλων των εμπλεκόμενων φο-
ρέων.

Με εκτίμηση,

Ιωάννης Γκολομάζος
Πρόεδρος Επιμελητηρίου Άρ-
τας
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6986668241
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«Ελευθέρια 2024»: Από την Ιστορική 
κληρονομιά στην πολιτιστική δημιουργία

Η Αρτα γιορτάζει 
την απελευθέρω-
σή της με πολιτι-

στικές εκδηλώσεις

Πέρασαν 143 χρόνια 
από την ημέρα που 
η Άρτα εντάχθηκε 

στο ανεξάρτητο Ελληνικό 
κράτος. Η 24η Ιουνίου απο-
τελεί ημέρα μνήμης, χαράς 
και γιορτής για τους Αρτι-
νούς. Αυτή η ιστορική ημέ-
ρα αναβιώνει κάθε χρόνο 
με ξεχωριστές εκδηλώσεις.

Ο Δήμος Αρταίων τιμά την 
επέτειο, με πλούσιο πολι-
τιστικό πρόγραμμα που 
αντικατοπτρίζει το πνεύ-
μα της ελευθερίας και της 
δημιουργικότητας. Οι εκ-
δηλώσεις περιλαμβάνουν 
μουσικές παραστάσεις, θε-
ατρικά δρώμενα, εκθέσεις 
και ιστορικές παρουσιά-
σεις, που υπογραμμίζουν 
την ιστορική κληρονομιά 
της Άρτας.

Φέτος, για πρώτη φορά, 
πολλές από αυτές τις εκ-
δηλώσεις θα πραγματο-
ποιηθούν στο νέο υπαίθριο 
θέατρο του Παραποτάμιου 
Πάρκου. Ο όμορφος αυτός 
χώρος, παρέχει το ιδανικό 
σκηνικό για να ζωντανέ-
ψουν θεατρικές παραστά-
σεις και εκδηλώσεις.

Το Σάββατο 15 Ιουνίου 
2024 στις 21:00, στο υπαί-
θριο θέατρο Παραποτά-
μιου Πάρκου, πραγματο-
ποιήθηκε η  έναρξη των 
εκδηλώσεων. Ο Δήμαρχος 
Αρταίων Χριστόφορος Σια-
φάκας με ομιλία του καλω-
σόρισε, ενώ θα ακολουθή-
σει μουσική εκδήλωση με 
την ιστορική  Χορωδία της 
Εμπορικής Τράπεζας.

Το πρόγραμμα των εκδη-
λώσεων 

Σάββατο 15/6/2024: Έναρξη 
Ελευθέριων 2024.

Μουσική Εκδήλωση με τη 
Χορωδία της Εμπορικής Τρά-
πεζας. Στο Παραποτάμιο Θέ-
ατρο. Ώρα έναρξης: 21.00. 
Διοργάνωση: Δήμος Αρταίων 
– Σύλλογος Φίλων Χορωδια-
κής Μουσικής.

Κυριακή 16/6/2024: Καλο-
καιρινή Παράσταση “Summer 
Dance Show 2024”. Στο Παρα-
ποτάμιο Θέατρο. Ώρα έναρ-
ξης: 21.30. Διοργάνωση: Σύλ-
λογος ΑRΜΟΝΙΑ.

Δευτέρα 17/6/2024: “Να πά-
ρεις νιοuς για τους χορούς, 
τις νιές για τα τραγούδια!” 

Χορευτική Παράσταση. Λύ-
κειον των Ελληνίδων, πα-
ράρτημα Άρτας. Στην Πλα-
τεία Αγίας Θεοδώρας. Ώρα 
έναρξης: 21.15. Διοργάνωση: 
Λύκειον των Ελληνίδων – Πα-
ράρτημα Άρτας –                        Δή-
μος Αρταίων.

Κυριακή 18/6/2024: Φεστι-
βάλ φωτογραφίας “Ημέρες 
Φωτογραφίας Άρτας 2024”. 
Διάρκεια φεστιβάλ 18/6 έως 
28/06/2024. Φ.Ο.Α. Φωτο-
γραφική Ομάδα art.A’s. 

Στη Δημοτική Πινακοθή-
κη “Γιάννης Μόραλης”. Ώρα 
έναρξης: 21.00. Διοργάνωση: 
Φ.Ο.Α. Φωτογραφική Ομάδα 
art.A’s – Δήμος Αρταίων.

Τρίτη 18/6/2024: Παρά-
σταση Ελληνικών Χορών, 
Flamenco, Latin. Σχολή χορού 
Μελίνα Τάτση, ομάδα χορού 
«Χοροχώρος». Στο Παραπο-
τάμιο Θέατρο. Ώρα έναρξης: 
21.30. Διοργάνωση: Σχολή 
Χορού Μελίνα Τάτση –  Ομά-
δα Χορού Χοροχώρος-  Δήμος 
Αρταίων.

Τρίτη 18/6/2024: “Η Αρτα εί-
ναι χρυσός μπαξές, κλουβί με 
πέντε αηδόνια”. Παραδοσια-
κή χορευτική εκδήλωση με τα 
παιδικά και εφηβικά τμήμα-
τα του Μ/Φ Συλλόγου Άρτης 
“Ο Σκουφάς”. Στην Πλατεία 
Σκουφά. Ώρα έναρξης: 21.30. 
Διοργάνωση: Μ/Φ Σύλλογος 
Άρτης “Ο Σκουφάς”.

Τετάρτη 19/6/2024: Χορευ-
τική παράσταση Hip Hop, 
Reggaeton, Commercial, Μο-
ντέρνοι χοροί. Arta Dance 
Academy Fitness Center. Στο 
προαύλιο του 1ου Γυμνασίου 
Άρτας. Ώρα έναρξης: 21.00. 
Διοργάνωση: Arta Dance 
Academy Fitness Center  και 
Δήμος Αρταίων

Τετάρτη 19/6/2024: “Εις Άρ-

ταν”. “Αναστορούμαι τα παλιά 
των Αρτινών χαΐδια”.

Μουσικοχορευτική. Θεατρική 
παράσταση. Θύμησες, σκοποί 
και χοροί από της Άρτας τα 
μέρη. Μουσικοχορευτική γε-
ωγραφία του Νομού Άρτας με 
την παραδοσιακή ορχήστρα 
του Ηλία Πλαστήρα. 

Δήμος Αρταίων με τη σύ-
μπραξη των: Εκπολιτιστικός 
Σύλλογος Περάνθης, Επιμορ-
φωτικός Σύλλογος Νεοχωρί-
ου Άρτας, Ομάδα κρουστών 
KROTALARTA, Πολιτιστικός 
και Λαογραφικός Σύλλογος 
Γραμμενίτσας “Το Γαϊτανά-
κι”, Πολιτιστικός Σύλλογος 
Μελισσουργιωτών Άρτας “Ο 
Άη Μάρκος”, Πολιτιστικός 
Σύλλογος Ροδαυγής “Η Αγία 
Παρασκευή”, Πολιτιστικός. 
Λαογραφικός. Εξωραϊστικός 
Σύλλογος “Το Σκοπευτήριο”, 
Σύλλογος Γυναικών Ροδαυ-
γής, Σχολή Χορού Μελίνας 
Τάτση. Στο Παραποτάμιο Θέ-
ατρο. Ώρα έναρξης: 20.30.

Πέμπτη 20/6/2024: “Στα βή-
ματα του Ζορμπά”. Μουσικο-
χορευτική παράσταση με τα 
χορευτικά τμήματα του Μ/Φ 
Συλλόγου Άρτης “Ο Σκου-
φάς”. Μ/Φ Σύλλογος Άρτης 
“Ο Σκουφάς”. Στην Πλατεία 
Σκουφά. 21.30. Διοργάνω-
ση: Μ/Φ Σύλλογος Άρτης “Ο 
Σκουφάς”.

Παρασκευή 21/6/2024: 
Μουσικοθεατρική εκδήλωση 
για το βιβλίο του συγγραφέα 
Δημήτρη Καλπούζου “Ο Τε-
τραπέρατος. Πως να εξοντώ-
σετε το δάσκαλό σας. Στην 
Αίθουσα εκδηλώσεων Μ/Φ 
Συλλόγου Άρτης “Ο Σκου-
φάς”. Ώρα έναρξης: 21.15. 
Διοργάνωση: “. Δήμος Αρταί-
ων – Μ/Φ Σύλλογος Άρτης 
“Ο Σκουφάς”. Μουσικό Σχο-
λείο Άρτας. Εκδόσεις Χάρτινη 
Πόλη. Βιβλιοπωλείο Κιμωλία.

Παρασκευή 21/6/2024: Πα-
ράσταση Ενόργανης Γυμνα-
στικής & Μοντέρνου Χορού 
GYM G (Α.Γ.Ο. Άρτας Νηρέας. 
Νηρηΐδες). Παραποτάμιο 
Θέατρο 21.30. Διοργάνωση: 
GYM G (Α.Γ.Ο. Άρτας Νηρέας – 
Νηρηΐδες) – Δήμος  Αρταίων.

Σάββατο 22/6/2024: Χορευ-
τική Παράσταση Latin Σχολή 
Χορού Duende.  Παραποτάμιο 
Θέατρο. Ώρα έναρξης: 21.30. 
Διοργάνωση: Σχολή Χορού 
Duende-  Δήμος Αρταίων

Σάββατο 22/6/2024: «Τα λα-
ϊκά του Μάνου Λοϊζου». Συ-
ναυλία συνόλου λαϊκής μου-
σικής του Μουσικού Σχολείου 
Άρτας. Στην πλατεία Σκουφά. 
Ώρα έναρξης: 21.00. Διοργά-
νωση: Μουσικό Σχολείο Άρ-
τας- Δήμος Αρταίων

Κυριακή 23/6/2024: “Ανά-
βουμε φωτιές στις γειτο-
νιές…”. Αναβίωση εθίμου Άη 
Γιάννη Ριγανά και Μουσική 
Εκδήλωση με Ρεμπέτικη  ορ-
χήστρα, Στην Πλατεία Αγί-
ας Θεοδώρας. Ώρα έναρξης: 
20.30. Διοργάνωση: Σύλλο-
γος Φίλων Ι.Ν. Αγίας Θεοδώ-
ρας – Δήμος Αρταίων.

Κυριακή 23/6/2024: “Σά-
τυρος 2”. Stand Up Comedy 
με τον Διονύση Ζάχο. Στο 
Παραποτάμιο Θέατρο. Ώρα 
έναρξης: 21.15. Διοργάνωση: 
Δήμος Αρταίων.

Δευτέρα 24/6/2024: “Η απε-
λευθέρωση της Άρτας υπό το 
πρίσμα της διεθνούς πολιτι-
κής”                                                   Ομι-
λία από τον ιστορικό Λευτέρη 
Παπακώστα. Ώρα: 20.30                                                                                                                      

Συναυλία με τη ΓΛΥΚΕΡΙΑ. 
Μαζί της ο Χάρης Μακρής. 
Καλλιτεχνική Διεύθυνση Στέ-
λιος Φωτιάδης. Στην Πλατεία 
Σκουφά. Ώρα έναρξης: 21.30. 
Διοργάνωση: Δήμος Αρταίων.

Τρίτη 25/6/2024: Φεστιβάλ 
Συμπεριληπτικών Ομάδων. 
Έκθεση Ζωγραφικής Τρια-
ντάφυλλου Ηλιάδη (Διάρκεια 
έκθεσης: 25/6 έως 30/6). Στο 
Δημοτικό κατάστημα στον 
Άγιο Δημήτριο (πρώην ΣΕΣ). 
Ώρα έναρξης: 19.30. Διοργά-
νωση: Δήμος Αρταίων.

Τρίτη 25/6/2024: Φεστιβάλ 
Συμπεριληπτικών Ομάδων 
Συναυλία με την τραγουδί-
στρια Αναστασία Αξαοπού-
λου. Στην πλατεία Άγιου Δη-
μητρίου. Ώρα έναρξης: 21.00. 
Διοργάνωση: Δήμος Αρταίων.

Τρίτη 25/6/2024: Παραδοσι-
ακοί Χοροί. Στο Παραποτάμιο 
Θέατρο. Ώρα έναρξης: 21.15. 
Διοργάνωση: Εργαστήρι Χο-
ρού- Δήμος Αρταίων

Τετάρτη 26/6/2024: Φεστι-
βάλ Συμπεριληπτικών Ομά-
δων. 1) “Ζωγραφίζοντας με 
το στόμα” Ομιλία από τον 
ζωγράφο Τριαντάφυλλο 
Ηλιάδη. 2) Συναυλία με την 
τραγουδίστρια Αναστασία 
Αξαοπούλου. 3) Παιδική Θε-
ατρική Παράσταση “Μικρός 
Πρίγκηπας” από τη μικτή 
συμπεριληπτική ομάδα του 
Φώτη Σπύρου. Στο Παραπο-
τάμιο Θέατρο 

1) 19.30 2) 20.15 3) Ώρα 
έναρξης: 21.15. Διοργάνωση: 
Δήμος Αρταίων.

Τετάρτη 26/6/2024: Παρά-
σταση Παραδοσιακών Χο-
ρών. Στην Πλατεία Αγίας Θε-
οδώρας. Ώρα έναρξης: 21.00. 
Διοργάνωση: Πολιτιστικός 
Σύλλογος Άρτας “Ο Μακρυ-
γιάννης” – Δήμος Αρταίων

Πέμπτη 27/6/2024: “Στους 
2 τρίτος …χωρεί” του Felix 
Sherman. Μια θεότρελη 
ερωτική κωμωδία στην με-
τά-Covid εποχή που ανατρέ-
πει όσα ξέραμε για την μάχη 
των 2 φύλων! Πρωταγωνι-
στούν οι Σταύρος Νικολαΐδης, 
Θεοδώρα Σιάρκου, Βασίλης 
Κούκουρας. Στο Παραποτά-
μιο Θέατρο. Ώρα έναρξης: 
21.30. Διοργάνωση: Δήμος 
Αρταίων.

Παρασκευή 28/6/2024: Φε-
στιβάλ παραδοσιακών χο-
ρών. Λαϊκοδημοτική βραδιά. 
Στην Πλατεία Αγίων Αναρ-
γύρων Ώρα έναρξης:21.00. 
Διοργάνωση: Πολιτιστικός 
& Εξωραϊστικός Σύλλογος – 
Αγίων Αναργύρων Άρτας

Σάββατο 29/6/2024: “Πέ-
φτει Δούλεμα…Ψιλό Γαζί” της 
Τάνιας Χαροκόπου. Η κωμω-
δία της χρονιάς με τον Γιάννη 
Καπετάνιο. Στο Παραποτάμιο 
Θέατρο. Ώρα έναρξης: 21.30. 
Διοργάνωση: Δήμος Αρταίων. 

Κυριακή 30/6/2024: Τελετή 
Λήξης Ελευθέριων 2024. Αφι-
έρωμα στο Νίκο Ρίζο. Συμμε-
τέχει ο Εκπαιδευτικός Όμι-
λος του Μουσικού Σχολείου 
Άρτας. Στο Ιστορικό Γεφύρι. 
Ώρα έναρξης: 21.00. Διοργά-
νωση: Δήμος Αρταίων.
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Το Σχόλιο της εβδομάδας

Έγραφα πρόσφατα 
ότι ο μεγάλος νικη-
τής των Ευρωεκλο-

γών, δεν  θα είναι άλλος 
παρά η αποχή, η οποία και 
θα σημειώσει νέο ρεκόρ.

Και αυτό δεν το πίστευα μόνο 
εγώ.

Γι’ αυτό και δεν μπορώ να κα-
τανοήσω την έκπληξη  και τη 
λύπη που εκφράζουν γι’ αυτό 
το φαινόμενο, διάφορα υπεύ-
θυνα πολιτικά πρόσωπα, όταν 
αυτό έμοιαζε με αυτοεκπλη-
ρούμενη προφητεία.

Αρκούσε να ανατρέξει κανείς 
σε 5-6 παλαιότερες αναμετρή-
σεις  Ευρωεκλογών, για να κα-
ταλήξει πολύ εύκολα στο συ-
μπέρασμα ότι στις κάλπες της 
9ης Ιουνίου θα είχαμε ιστορι-
κά τη μικρότερη συμμετοχή.

Δίνω λοιπόν μερικά στατιστι-
κά, ξεκινώντας από τις ευρω-
εκλογές του 1999, που το πο-
σοστά αποχής  ήταν 29,8% .

 Το 2004 αυξήθηκε σε 36,8% 
( +7%) και το 2009 εκτοξεύ-
τηκε στο 47,5% (+11%),  κα-
ταγράφοντας ιστορικό ρεκόρ.

Εξαιρώ τις Ευρωεκλογές του 
2014 & 2019 , καθώς αυτές 
έγιναν μαζί με Αυτοδιοικητι-
κές και αυτός ήταν ο βασικός 
λόγος που υπήρξε μεγαλύτερη 
συμμετοχή ψηφοφόρων στις 
κάλπες.

Φτάνουμε στις  χθεσινές κάλ-
πες, όπου η αποχή αυξήθηκε 
και πάλι κατά περίπου 11% , 
καταγράφοντας νέο ιστορικό 
ρεκόρ.

Η αποχή σε πανελλαδικό επί-
πεδο έφτασε το 59% , σε 25 
εκλογικές περιφέρεις  ξεπέ-
ρασε και το 60%, αγγίζοντας  
μάλιστα σε ορισμένες περι-
πτώσεις και το 75%.

Κι αυτό συνέβη, παρά την θε-
σμοθέτηση της επιστολικής 
ψήφου, την οποία αξιοποίη-
σαν περίπου 200.000 ψηφο-
φόροι. 

Γιατί όμως οι πολίτες, για 
μια ακόμη φορά, γύρισαν την 
πλάτη στις Ευρωπαϊκές κάλ-
πες;

Γιατί αγνόησαν τα κελεύσμα-
τα της Κυβέρνησης αλλά και 
των κομμάτων της αντιπολί-
τευσης, που καλούσαν σε συμ-
μετοχή, τονίζοντας την κρισι-
μότητα των εκλογών, για την 
πορεία της Ευρώπης; 

Έφταιξε άραγε η «κόπωση» 
από τις αλλεπάλληλες εκλο-
γικές αναμετρήσεις που έχουν 

Η εκτίμηση του εκλογικού αποτελέσματος!

διεξαχθεί στη χώρα τον τε-
λευταίο χρόνο (διπλές βου-
λευτικές εκλογές, διπλές αυ-
τοδιοικητικές και ευρωπαϊκές 
εκλογές;

Μήπως φταίει η απογοήτευση 
των πολιτών από την πορεία 
και τις επιλογές της Ευρώπης 
των 27;
Μήπως δεν είναι ικανοποιη-

μένοι από τις αποφάσεις των 
Ευρωπαϊκών θεσμών και τη 
λειτουργία των Ευρωβουλευ-
τών;
Μήπως αυτή η μικρή συμμε-

τοχή ήταν ένα ηχηρό μήνυ-
μα προς την Κυβέρνηση, την 
αντιπολίτευση, αλλά και το 
πολιτικό σύστημα γενικότε-
ρα;

Κατά τη γνώμη μου, ήταν όλα 
αυτά και πολλά ακόμη.

Γι’ αυτό θεωρώ ότι κόμμα-
τα και πολιτικό προσωπικό 
αντί να χύνουν κροκοδείλια 
δάκρυα, «για το κακό που 
μας βρήκε», ας επιχειρήσουν 
να ερμηνεύσουν προσεκτικά 
αυτό το φαινόμενο και σύ-
ντομα να δώσουν τις δέουσες 
απαντήσεις.

 Γιατί αν πράγματι επιθυμούν 
να σταματήσουν την πολιτική 
απαξίωση των Ευρωεκλογών, 
των Ευρωπαϊκών θεσμών 
και του εγχώριου πολιτικού 
συστήματος, τότε δεν έχουν 
παρά να καταλήξουν έγκαιρα 
τις σωστές αποφάσεις τους.

Διαφορετικά το 2029, αν 
υπάρχει ακόμη η ενωμένη Ευ-
ρώπη, τότε μπορώ από τώρα 
να προβλέψω ότι μόνο 3 
στους 10 ψηφοφόροι θα πάνε 
στις κάλπες. 

Ρεκόρ αποχής:  Μια αυτοεκπληρούμενη προφητεία

ΜΕΓΑΛΟΣ ΗΤΤΗΜΕΝΟΣ: Το πολιτικό μας σύστημα!! 
Δρομολογούνται πολιτικές εξελίξεις!!!

Για να κάνουμε μια 
ασφαλή αποτίμηση 
των εκλογικών απο-

τελεσμάτων και να κατα-
λήξουμε στα σωστά συμπε-
ράσματα, οφείλουμε κατ’ 
αρχάς να θυμίσουμε τους  
στόχους που είχαν θέσει τα 
ίδια τα κόμματα προεκλο-
γικά. 

Θα περιοριστώ στα 3 
μεγαλύτερα εξ αυ-
τών.

• Η Νέα Δημοκρατία 
προσδοκούσε να αγγί-
ξει ή και να ξεπεράσει 
τον πήχη του 33%, που 
ήταν το εκλογικό απο-
τέλεσμα του 2019.  

• -Ο ΣΥΡΙΖΑ του κ. Κασ-
σελάκη επεδίωκε πρω-
τίστως να μην πέσει 
κάτω από το ποσοστό 
των εθνικών εκλο-
γών του 2023, δηλ. το 
17,8% και ή δυνατόν 
να φτάσει και 20%.

•  -Το ΠΑΣΟΚ στόχευε 
αφενός στην σημαντι-
κή αύξηση της  εκλο-
γικής του επιρροής 
αφετέρου στη δεύτε-
ρη θέση, προκειμένου 
όπως δήλωνε η ηγεσία 
του να αναλάβει το 
ρόλο της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης.

Και το ερώτημα που 
τίθεται είναι αυτο-
νόητο.

Ποιο από τα παραπά-
νω κόμματα πέτυχε 
το στόχο του, που 

επαναλαμβάνω το ίδιο είχε 
θέσει;

Η απάντηση είναι 
πολύ εύκολη, αφού 
όλα συγκέντρωσαν 

ποσοστά πολύ κάτω από 
τους εκλογικούς τους στό-
χους.

 Συμπέρασμα:

Και τα  3 μεγάλα 
κόμματα  ηττή-
θηκαν και μαζί μ’ 

αυτά ηττήθηκε και το πο-
λιτικό μας σύστημα, αφού 
για πρώτη φορά στην πο-
λιτική ιστορία του τόπου 
το 60% των ψηφοφόρων 
αρνήθηκε να πάει στις κάλ-
πες. 

• – Η Κυβέρνηση απο-
δοκιμάστηκε από 
τους πολίτες για τις 
επιλογές της σε κρί-
σιμους τομείς, όπως 
το κόστος ζωής, το 
κοινωνικό κράτος, η 
διαφάνεια, το κράτος 
δικαίου, αλλά και για 
πρωτοβουλίες όπως ο 
γάμος των ομόφυλων 
ζευγαριών κλπ. 

• – Ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης βγαίνει τραυμα-
τισμένος, καθώς η ΝΔ 
επί των ημερών του 
έλαβε τον μικρότερο 
αριθμό ψήφων στην 
ιστορία της, μόλις 
1.125.000 ψήφους.

•  -Παρά όμως τις μεγά-
λες απώλειες της ΝΔ, 
τα δύο μεγάλα κόμμα-
τα της αντιπολίτευσης 
, ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ, 
πέρασαν κάτω από τον 
πήχη, που τα ίδια είχαν 
προσδιορίσει.

• – Οι πολίτες τιμώρη-
σαν την  Κυβερνητική  
αλαζονεία, όμως τα 
κόμματα του προοδευ-
τικού χώρου, το καθέ-
να για διαφορετικούς 
λόγους, δεν κατάφε-
ραν να εισπράξουν 
τα ανάλογα πολιτικά 
οφέλη.

Όσοι λίγοι ψηφο-
φόροι προσήλθαν 
στην κάλπη, επέ-

λεξαν να εκφράσουν τη 
διαμαρτυρία τους ενισχύ-
οντας κυρίως κόμματα που 
βρίσκονται δεξιότερα της 
ΝΔ, λαϊκιστικά,  αντισυ-
στημικά, ακροδεξιά, όπως 
θέλει ο καθένας να τα χα-
ρακτηρίσει. 

Ο Κυριάκος  Μητσο-
τάκης , παρ’ ότι δεν 
πετυχαίνει τους 

στόχους του, όπως συνέ-
βη και στις πρόσφατες 
Αυτοδιοικητικές εκλογές, 
εν τούτοις εξακολουθεί να 
διατηρεί την πρωτοβουλία 
των κινήσεων, καθώς δεν 
απειλείται από την αντιπο-
λίτευση. 

Ο λόγος είναι απλός, 
καθώς κανένα από 
τα κόμματα της 

αντιπολίτευσης δεν έχει 
πείσει ότι μπορεί να απο-
τελέσει αξιόπιστη, εναλλα-
κτική  Κυβερνητική πρότα-
ση. 

Η προσπάθεια των 
κομματικών ηγεσι-
ών να εξωραΐσουν 

τη  κατάσταση, μάλλον 
οδηγεί στο αντίθετο απο-
τέλεσμα. 

Κοντολογίς , όσο θα 
συνεχίζεται ο κα-
τακερματισμός του 

προοδευτικού, τόσο θα δι-
αιωνίζεται η ασυμμετρία 
στο πολιτικό μας σύστημα 
κι αυτό αναπόφευκτα θα 
δρομολογήσει πολιτικές 
εξελίξεις.

Δεν είναι καθόλου τυ-
χαίο ότι στον ΣΥΡΙΖΑ 
επιστρέφει η εσω-

στρέφεια και κορυφαία 
στελέχη του αναλαμβά-
νουν πρωτοβουλίες και κα-
ταθέτουν συγκεκριμένες 

προτάσεις για τη σύμπλευ-
ση των δυνάμεων του προ-
οδευτικού χώρου, 

Στο ΠΑΣΟΚ τα πράγ-
ματα δείχνουν να εί-
ναι ακόμη πολύ πιο 

σοβαρά.

 Έχουν ανοίξει οι ασκοί 
του Αιόλου πριν ακόμη 
συγκληθούν τα κομματι-

κά όργανα και αρκετά στε-
λέχη του θέτουν ανοιχτά 
θέμα ηγεσίας.

Αλλά και στη  Κυβερ-
νητική παράταξη 
δεν είναι όλα ρόδι-

να. 

Μπορεί οι Βουλευτές 
της ΝΔ, εν όψει του 
ανασχηματισμού, 

να μην εκφράστηκαν δη-
μόσια, όμως αρκετοί είναι 
αυτοί που σύντομα θα απα-
σφαλίσουν.

Άλλωστε η σύνθεση 
της νέας Κυβέρνη-
σης δείχνει ότι ο 

Πρωθυπουργός μάλλον 
διάβασε λάθος το μήνυμα 
των Ευρωεκλογών.

Σε κάθε περίπτωση, 
όσοι προβλέπαμε ότι 
με το τέλος των Ευ-

ρωεκλογών ξεκινάνε  «τα 
μπάνια του λαού» μάλλον 
διαψευστήκαν.

ΑΡΘΡΟ ΤΟΥ ΒΑΣΙΛΗ ΙΩΑΝΝΟΥ



Για την περαιτέρω ενί-
σχυση των διμερών 
σχέσεων Ελλάδας-Ια-

πωνίας συζήτησαν ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτι-
κής Ομάδας Φιλίας (ΚΟΦ) 
Ελλάδας-Ιαπωνίας, Γιώρ-
γος Στύλιος, με τον νέο 
Πρέσβη της Ιαπωνίας στην 
Ελλάδα, κ. Koichi Ito.

Κατά τη συνάντηση τους στη 
Βουλή των Ελλήνων, ο βου-
λευτής Άρτας της Νέας Δη-
μοκρατίας και Πρόεδρος της 
ΚΟΦ, Γιώργος Στύλιος, αφού 
καλωσόρισε τον κ. Ito στη 
χώρα μας και του ευχήθηκε 
κάθε επιτυχία στο νέο του 
ρόλο, τόνισε τις παραδοσι-
ακά θερμές διμερείς σχέσεις 
μεταξύ των δύο κρατών. Υπο-
γράμμισε επίσης ότι το 2024 
είναι μια χρονιά ορόσημο στις 
σχέσεις των δύο χωρών, κα-
θώς έχει ανακηρυχθεί «Έτος 
Πολιτισμού και Τουρισμού 
Ελλάδας-Ιαπωνίας», ενώ συ-
μπληρώνονται 125 χρόνια 
διπλωματικών σχέσεων.

Ο κ. Στύλιος αναφέρθηκε στη 
σταθερή συνεργασία στον 

09ΑΠΟΨΗ:. ΤΕΤΑΡΤΗ 19 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 166

OIKONOMIA & ΠΟΛΙΤΙΚΗ
www.apopsi-press.gr

Συνάντηση του Προέδρου της Ομάδας Φιλίας Ελλάδας- 
Ιαπωνίας Γιώργου Στύλιου με τον Πρέσβη της Ιαπωνίας

Ο Ιάπωνας Πρέσβης, από την 
πλευρά του, σημείωσε ότι 
οι σχέσεις των δύο χωρών 
έχουν αναβαθμιστεί μετά 
την επίσκεψη του Έλληνα 
Πρωθυπουργού Κυριάκου 
Μητσοτάκη στο Τόκιο τον 
Ιανουάριο του 2023 και της 
Α.Υ. Πριγκίπισσας Μάκο στην 
Αθήνα τον Μάιο. Επεσήμανε 
επίσης ότι υπάρχουν ακόμα 
περιθώρια μεγαλύτερης ανά-
πτυξης στους τομείς του του-
ρισμού και των εξαγωγών.

Με την ολοκλήρωση της συ-
νάντησης ο κ. Στύλιος δή-
λωσε: «Το 2024 είναι έτος 
σταθμός για τις σχέσεις Ελλά-
δας-Ιαπωνίας, με κοινές δρά-
σεις μπορούμε και θέλουμε 
να ενισχύσουμε ακόμα περισ-
σότερο τους πολιτιστικούς, 
εμπορικούς και μορφωτικούς 
δεσμούς μας. Η αναβάθμιση 
των διμερών σχέσεων μας 
καθώς και των επαφών με-
ταξύ των κοινοβουλίων των 
δυο κρατών αποτελεί στόχο 
της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας Φιλίας και εργαζόμαστε 
για αυτό».

τομέα της ναυτιλίας ανά-
μεσα στα δύο κράτη, σημει-
ώνοντας όμως ότι υπάρχει 
περιθώριο για ακόμα μεγα-

λύτερη ενίσχυση αυτής της 
συνεργασίας. Επιπλέον, τόνι-
σε τις σημαντικές ευκαιρίες 
επενδύσεων σε τομείς όπως η 

αγροδιατροφή, τα logistics, η 
κυβερνοασφάλεια και ο του-
ρισμός, δίνοντας έμφαση στο 
ενδιαφέρον της Ελλάδας για 

την προώθηση των ελληνι-
κών προϊόντων στην ιαπωνι-
κή αγορά μέσω της αλλαγής 
του δασμολογικού πλαισίου.

Χρηματική ποινή 70.000 ευρώ από το ΣτΕ 
στο Υπ. Υποδομών και Μεταφορών για τη μη 
απαλλαγή των κατοίκων της Π.Ε. Ιωαννίνων 

από τα διόδια της Εγνατίας
Το Συμβούλιο  της Επικρατεί-
ας δικαίωσε την Περιφέρεια 
Ηπείρου για τη μη  απαλλα-
γή από την καταβολή  διο-
δίων των κατοίκων της Π.Ε. 
Ιωαννίνων στους σταθμούς 
Τύριας, Παμβώτιδας και Μα-
λακασίου της Εγνατίας οδού. 

Συγκεκριμένα, όπως ανακοί-
νωσε σήμερα στη συνεδρία-
ση του Περιφερειακού Συμ-
βουλίου ο Περιφερειάρχης κ. 
Αλέξανδρος Καχριμάνης, το 
ΣτΕ  με  απόφασή του (  21 
Μαΐου 2024.)  επέβαλε  χρη-
ματική ποινή ύψους 70.000€ 
σε βάρος του Υπουργείου 
Υποδομών και Μεταφορών 
την οποία κατανέμει συμμέ-
τρως υπέρ της Περιφέρειας 
Ηπείρου και λοιπών φυσικών 
και νομικών προσώπων και 
συνδικαλιστικών οργανώσε-
ων που συμμετείχαν υποστη-
ρικτικά στην αίτηση που είχε 
ασκήσει η Περιφέρεια στο 
ΣτΕ, όπως εργαζόμενοι σε δή-
μους, εκπαιδευτικοί, ενώσεις 
εκπαιδευτικών, επαγγελματί-
ες αυτοκινητιστές κλπ.  

Μετά την απόφαση αυτή  έχει 
ανοίξει διάπλατα η πόρτα να 
διεκδικήσουν δικαστικά όλοι 
οι κάτοικοι της Π. Ε. Ιωαν-
νίνων τα τέλη διοδίων που 
έχουν καταβάλλει κατά τις δι-
ελεύσεις τους από τους σταθ-
μούς διοδίων Τύριας, Δροσο-
χωρίου και Μαλακασίου την 
τελευταία πενταετία, καθώς 

επίσης και για την ηθική βλά-
βη, την προσβολή, δηλαδή, 
που έχουν υποστεί από την 
αδικαιολόγητη, όπως την χα-
ρακτήρισε το Ανώτατο Ακυ-
ρωτικό της χώρας, άρνηση 
του Υπουργείου να χορηγήσει 
και σε αυτούς απαλλαγή από 
την καταβολή διοδίων τελών. 

Όπως είναι γνωστό, η Περι-
φέρεια Ηπείρου έχει απευ-
θυνθεί προ πολλού στον 
Δικηγορικό Σύλλογο Ιωαννί-

νων για την ανάληψη πρωτο-
βουλίας άσκησης ομαδικών 
αγωγών και ο Δικηγορικός 
Σύλλογος ανταποκρίθηκε. Η 
Περιφέρεια θέτει όλο το υπο-
στηρικτικό υλικό που έχει 
επεξεργασθεί στα πλαίσια 
τόσο της ακυρωτικής δίκης 
όσο και στη διαδικασία της 
συμμόρφωσης στη διάθεσή 
του για τη διευκόλυνση των 
διεκδικήσεων. 
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Εγκύκλιος περί της ελεύσεως εν Άρτη του Οικουμενικού 
Πατριάρχου κ.κ. Βαρθολομαίου

Ο Μητροπολίτης Ἄρτης 
Καλλίνικος

Ἀριθμ. πρωτ.: 987

Πρός τόν ἱερόν Κλῆρον, 
τίς Μοναστικές Ἀδελφό-
τητες
καί τό Χριστεπώνυμον 
πλήρωμα τῆς καθ’ ἡμᾶς 
Ἱερᾶς Μητροπόλεως

            Εὐλαβέστατοι πα-
τέρες καί τέκνα ἐν Κυρίῳ 
ἀγαπητά,

            Στίς δέλτους τῆς 
ἱστορίας τῆς τοπικῆς Ἐκ-
κλησίας μας καί τῆς πε-
ριωνύμου πόλεως τῆς 
Ἄρτης ἔχουν καταγραφεῖ 
σημαντικά γεγονότα καί 
δράσεις ἐπιφανῶν κληρι-
κῶν καί λαϊκῶν, Ἁγίων καί 
ἡρώων, θεραπόντων τῆς 
πολιτείας καί τοῦ πολιτι-
σμοῦ, γόνων τῆς περιοχῆς 
αὐτῆς τῆς ἠπειρωτικῆς 
γῆς. Ἡ πρόνοια τοῦ Θεοῦ 
ἐπεφύλαξε γιά τήν μεγα-
λώνυμη Ἄρτα μέ τό Δε-
σποτᾶτο τῆς Ἠπείρου τόν 
ἐπίζηλο τίτλο ἑνός ἐκ τῶν 
τριῶν ἐγγυητῶν τῆς νομι-
μότητος καί τῆς ἱστορικῆς 
συνεχείας τῆς Ἀνατολικῆς 
Ρωμαϊκῆς Αὐτοκρατορί-
ας, τῆς Βυζαντινῆς, μαζί 
μέ τίς εὑρισκόμενες στήν 
Ἀνατολή Αὐτοκρατορίες 
τῆς Νικαίας καί τῆς Τρα-
πεζοῦντος, ὅταν μέ τήν Δ´ 

ἱερό ναό τοῦ Ἁγίου Μαξί-
μου τοῦ Γραικοῦ ἡ Αὐτοῦ 
Θειοτάτη Παναγιότης, ὁ 
Οἰκουμενικός Πατριάρχης 
θά προστῇ τῆς Θείας Λει-
τουργίας, σέ συλλειτουρ-
γία μέ Ἱεράρχες τῆς τιμίας 
πατριαρχικῆς συνοδείας 
καί ἄλλους ἀδελφούς Ἀρ-
χιερεῖς. Θά ἀκολουθήσουν 
ἐκδηλώσεις, συμφώνως 
πρός τό ἤδη δημοσιευμένο 
πρόγραμμα τῆς πατριαρχι-
κῆς ἐπισκέψεως.

            Ἡ παροῦσα ἐπικοι-
νωνία, ἐκτός ἀπό ἀνακοί-
νωση τῆς ἰδιαιτέρας ση-
μασίας αὐτῆς ἐπισκέψεως, 
ἀποτελεῖ καί πατρική 
προτροπή καί πρόσκληση 
πρός τόν εὐλαβῆ καί εὐ-
γενῆ χριστεπώνυμο λαό 
τῆς καθ᾽ ἡμᾶς Ἐπαρχίας 
νά προσέλθουν στήν Θεία 
Λειτουργία καί τίς προ-
γραμματισμένες τελετές 
ἀποδόσεως τῆς δεούσης 
τιμῆς πρός τό σεπτό πρό-
σωπο τοῦ Πρωθιεράρχου 
τῆς Ὀρθοδόξου Ἐκκλησί-
ας μας.

            Ἐπί δέ τούτοις, εὔχο-
μαι πατρικῶς ὁ Βασιλεύς 
τῶν βασιλευόντων καί Κύ-
ριος τῶν κυριευόντων Χρι-
στός ὁ Θεός ἡμῶν, ἡ ἐνυ-
πόστατος Σοφία τοῦ Θεοῦ, 
νά παρέχῃ σέ ὅλους σας τά 
ἐγκόσμια καί ὑπερκόσμια 
ἀγαθά Του.

Ἐν Ἄρτῃ, τῇ 12ῃ Ἰουνίου 
2024

Μετά θερμῶν πατρικῶν 
εὐχῶν
Ο Μητροπολίτης

† Ο Αρτης Καλλίνικος

Σταυροφορία κατελήφθη 
ἡ πρωτεύουσα Κωνστα-
ντινούπολη καί κατελύθη 
ἡ χιλιετής Αὐτοκρατο-
ρία. Ἔτσι, ἡ Ἄρτα διατη-
ρεῖ ἀπό τούς ἱστορικούς 
καί ἐκκλησιαστικούς της 
τίτλους μία προνομιακή 
σχέση μέ τήν ἀφιερωμένη 
στήν Σοφία τοῦ Θεοῦ, τόν 
Κύριον ἡμῶν Ἰησοῦ Χρι-
στό καί στήν Ὑπεραγία 
Θεοτόκο, τήν Ὑπέρμαχο 
Στρατηγό τῆς Πόλεως καί 
τοῦ Γένους. Πρό τριάκοντα 
ἕξι ἐτῶν, ἀπό τήν Πόλιν 
τῶν πόλεων καί τίς αὐλές 
τοῦ σεπτοῦ Οἰκουμενικοῦ 
Πατριαρχείου ἠκούσθη 
ἡ χαρμόσυνη εἴδηση τῆς 
κανονικῆς ἁγιοκατατά-
ξεως τοῦ γεννήματος καί 
καυχήματος τῆς Ἄρτης, 
τοῦ ἀγλαΐσματος τοῦ Ἄθω 
καί τοῦ φωστῆρος τῶν 
Ρώσσων, τοῦ συμπατριώ-
του μας πολυάθλου Ἁγίου 
Μαξίμου τοῦ Γραικοῦ, ὁ 
ὁποῖος, ἀσκούμενος μο-
ναχικῶς στό Ἅγιον Ὄρος, 
κανονικό ἔδαφος τῆς 
πρωτοθρόνου Κωνσταντι-
νουπολίτιδος Ἐκκλησίας, 
ἐκλήθη νά φωτίσῃ τόν 
ρωσσικό λαό μέ τήν ζέου-
σα πίστη του, τήν ἐπίζηλη 
θύραθεν καί ἐκκλησια-
στική παιδεία του καί τήν 
πνευματική του ἐργασία.

            Ἡ κατά Ἄρτα τοπι-
κή Ἐκκλησία, κατά τίς κα-
ταγεγραμμένες ἱστορικές 
μαρτυρίες, εἶχε τήν ἰδιαί-
τερη τιμή καί τήν εὐλογία 
νά ὑποδεχθῇ στό ἔδαφός 
της τέσσερις Οἰκουμενι-
κούς Πατριάρχες, μέ τε-
λευταῖο, τό ἔτος 1963, τόν 
Πατριάρχη Ἀθηναγόρα, 
εὑρισκόμενο τότε στήν 
Ἑλλάδα ἐπ᾽ εὐκαιρίᾳ τῶν 

λαμπρῶν τελετῶν τοῦ 
ἑορτασμοῦ τῆς χιλιετηρί-
δος τοῦ Ἁγίου Ὄρους.

            Ὅπως, ἀσφαλῶς, 
σᾶς εἶναι γνωστόν, κατό-
πιν κοινῆς προσκλήσεως 
τῆς Ἱερᾶς Μητροπόλεως 
καί τῆς Δημοτικῆς Ἀρχῆς, 
πρόκειται νά μᾶς ἐπισκε-
φθῇ καί νά μᾶς εὐλογήσῃ 
ἐκ τοῦ σύνεγγυς ἡ Αὐτοῦ 
Θειοτάτη Παναγιότης 

ὁ Ἀρχιεπίσκοπος Κων-
σταντινουπόλεως, Νέας 
Ρώμης καί Οἰκουμενικός 
Πατριάρχης κ.κ. Βαρθολο-
μαῖος μαζί μέ τά μέλη τῆς 
συνοδείας του. Ο Πανα-
γιώτατος ἔρχεται ἀπό τήν 
Πόλη τῆς ἱστορίας καί τοῦ 
μεγαλείου, τῆς θεολογίας 
καί τῶν Οἰκουμενικῶν Συ-
νόδων, τῶν Ἁγίων καί τῶν 
λογάδων, ἀλλά καί τήν 
Πόλη τῶν θρύλων, τῶν 

θρήνων καί τῶν ὀνείρων 
τοῦ Γένους. Ἔρχεται ἀπό 
τίς βοσπόριες ἀκτές, κομί-
ζοντας “εἰρήνην τοῖς ἐγγύς 
καί τοῖς μακράν” καί τήν 
εὐλογία τῆς Μητρός Ἐκ-
κλησίας.

            Τό Σάββατο, 29η Ἰου-
νίου, μνήμη τῶν Ἁγίων ἐν-
δόξων πρωτοκορυφαίων 
Ἀποστόλων Πέτρου καί 
Παύλου, στόν περικαλλῆ 
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Ολοκλήρωση των Διαχειριστικών Σχεδίων Βόσκησης, για την 
στήριξη των Κτηνοτρόφων

Το μείζον ζήτημα 
της μη υλοποίησης 
των διαχειριστι-

κών σχεδίων βόσκησης 
παραμένει ανεπίλυτο 
εδώ και μια 10ετία, προ-
καλώντας σοβαρά προ-
βλήματα στην ανάπτυξη 
της κτηνοτροφικής πα-
ραγωγής.

Με τα Διαχειριστικά Σχέδια 
ρυθμίζονται οι όροι χρήσης 
για βόσκηση, σύμφωνα 
με τις υφιστάμενες και τις 
προκύπτουσες, συμβατές 
με τη δασική νομοθεσία 
και τη βοσκή παράλληλες 
χρήσεις και τη βοσκοϊκα-
νότητα της κάθε περιοχής 
και διασφαλίζεται η αειφό-
ρος διαχείριση και η απρό-
σκοπτη αξιοποίηση των 
βοσκήσιμων γαιών για τις 

ανάγκες βόσκησης των ποι-
μνίων.

Επίσης, χωρίς την ύπαρξη 
Διαχειριστικών Σχεδίων 
Βόσκησης δεν είναι δυνα-
τή η διαμόρφωση εθνικού 
χάρτη επιλέξιμων βοσκο-
τόπων με αποτέλεσμα να 
μη μπορούν να εφαρμο-
σθούν πολιτικές και δρά-
σεις, όπως η ενίσχυση της 
νομαδικής κτηνοτροφίας, η 
βόσκηση βάσει σχεδίου σε 
προστατευόμενες περιοχές 
και η προστασία της βιο-
ποικιλότητας σε μειονεκτι-
κές περιοχές.

Η έλλειψή τους καθιστά 
αδύνατο τον προσδιορισμό 
του αριθμού και του είδους 
των ζώων που μπορούν 
να βοσκήσουν σε κάθε βο-

σκότοπο, στοιχείο που έχει 
άμεση σχέση με την δίκαιη 
κατανομή των ενισχύσεων. 
Η εκπόνηση των διαχειρι-
στικών σχεδίων είναι απα-
ραίτητη, προκειμένου να 
δίδονται οι επιδοτήσεις με 
τρόπο σωστό και δίκαιο και 
με στόχο την τήρηση των 
ευρωπαϊκών κανονισμών. 

Η μη ενεργοποίηση των δια-
χειριστικών σχεδίων βόσκη-
σης σε όλες τις Περιφέρειες 
σε συνεργασία με το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης, 
έως το τέλος του 2024 θα 
επιφέρει την καταβολή του 
προστίμου ύψους 450 εκ. 
€, το οποίο θα επιβληθεί 
σε μορφή δημοσιονομι-
κής διόρθωσης, συνεπώς η 
επιβολή του συνεπάγεται, 

απώλεια κρίσιμης για τον 
αγροτικό κόσμο, χρηματο-
δότηση από τη νέα ΚΑΠ.

Να σημειωθεί ότι η υλοποί-
ηση των διαχειριστικών 
σχεδίων βόσκησης αποτελεί 
κοινοτική υποχρέωση από 
το 2015, ενώ στο διάστημα 
αυτών των χρόνων μόνο οι 
Περιφέρειες Ηπείρου και 
Δυτικής Μακεδονίας είχαν 
προχωρήσει τη διαδικασία, 
η οποία όμως διεκόπη λόγω 
ενστάσεων.

Χρήστος Τσιρογιάννης

Μέλος Επιτροπής Αγροτικής 
Ανάπτυξης ΚΕΔΕ

πρ. Δήμαρχος Αρταίων

Η σύγκλιση του προοδευτικού χώρου είναι 
πιεστικό αίτημα της κοινωνίας

Σημεία συνέντευξης 
της Όλγας  Γεροβασί-
λη, Δ’ Αντιπροέδρου 

της ΒτΕ και βουλευτή Άρ-
τας ΣΥΡΙΖΑ–ΠΣ στον Ρ/Σ 
Real FM και στους Ν. Χα-
τζηνικολάου και Α. Δελλα-
τόλα

Κατά τη ραδιοφωνική της 
συνέντευξη  τους δημοσιο-
γράφους Ν. Χατζηνικολάου 
και Α. Δελλατόλα η Πρόεδρος 
της ΒτΕ και βουλευτής Άρτας  
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ αναφέρθηκε, 
μεταξύ άλλων στα ακόλουθα:

Αποτιμώντας τις επιδόσεις 
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στις ευρωε-
κλογές της 9ης Ιουνίου σημεί-
ωσε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ «άντεξε 
και διατήρησε τη θέση της 
αξιωματικής αντιπολίτευσης 
χωρίς όμως αυτό το αποτέ-
λεσμα να συνιστά λόγο πα-
νηγυρισμού», προσθέτοντας 
παράλληλα στην εξίσωση της 
αποτίμησης το διάστημα που 
προηγήθηκε το οποίο δημι-
ούργησε συνθήκες μη ευνο-
ϊκές έως και τραυματικές με 
την έλευση των διασπάσεων.   
«Ωστόσο και παρά το γεγο-
νός ότι οι προσδοκίες μας 
ήταν υψηλότερες, επετεύχθη 
ο στόχος της μείωσης της 
ψαλίδας με το κυβερνών κόμ-

μα», συμπλήρωσε.

Εστιάζοντας στη συνέχεια 
στα μηνύματα που έστειλαν 
οι ευρωεκλογές, η Ό. Γερο-
βασίλη στάθηκε στο ύψος 
της αποχής, σημειώνοντας 
ότι αποτελεί μήνυμα της κοι-
νωνίας προς όλα τα κόμματα 
ότι «η πολιτική δεν έχει δώσει 
απαντήσεις στα προβλήματα  
των πολιτών. Επαφίεται λοι-
πόν στο κάθε κόμμα το κατά 
πόσον θα εμβαθύνει και θα 
αναζητήσει λύσεις και απα-
ντήσεις. Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στο δι-
άστημα που ακολουθεί μέχρι 
τις εθνικές εκλογές έχει το 
χρόνο και τη δυνατότητα να 
χαράξει στρατηγική πειστική 
στους πολίτες που θα τον θέ-
σει σε κυβερνητική τροχιά».  

«Η συζήτηση για την ενότητα 
της κεντροαριστεράς αναδει-
κνύεται ως κυρίαρχη από την 
ίδια την κοινωνία» σημείωσε 
στη συνέχεια η Βουλευτής 
Άρτας  απαντώντας σε σχε-
τικό ερώτημα. «Η σύγκλιση 
των προοδευτικών δυνάμε-
ων αποτελεί πιεστικό αίτημα 
των προοδευτικών πολιτών. 
Το ζήσαμε έντονα στην πρό-
σφατη προεκλογική περίο-
δο».  

«Η ιστορική προοδευτική 
πλειοψηφία της χώρας είναι 
παρούσα με αίτημα μία νέα 
ενότητα που θα οικοδομήσει 
την εναλλακτική διακυβέρ-
νηση. Οι όποιες προσωπικές 
στρατηγικές εμποδίζουν την 

υλοποίηση αυτού του κοινω-
νικού αιτήματος, σε αυτή την 
κρίσιμη φάση για τον τόπο, 
είναι μόνον απωθητικές και 
πρέπει να μπουν στην άκρη. 
Οφείλουμε εμείς που είμα-
στε στην ενεργό πολιτική της 

χώρας να προτάξουμε τις πο-
λιτικές, εστιάζοντας στην με-
γάλη εικόνα με το βλέμμα και 
στην Ευρώπη και στην Ελλά-
δα με στόχο πολιτική λύση 
προοδευτικής κατεύθυνσης. 
Το πιστεύω βαθιά»

«Η σύγκλιση του προοδευτι-
κού χώρου, είναι μία δύσκο-
λη συζήτηση αντοχής και όχι 
ταχύτητας. Οφείλουμε όλοι 
να εργαστούμε γι αυτό σκύ-
βοντας πραγματικά στο πρό-
βλημα»  συμπλήρωσε η Όλγα 
Γεροβασίλη εκτιμώντας ότι 
αυτή η διαδικασία είναι το 
μεγάλο στοίχημα.

«Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ 
έχει λάβει αυτό το μήνυμα 
και ήδη εξέπεμψε μήνυμα 
συνεννόησης και συζήτησης 
στον ευρύτερο προοδευτικό 
χώρο» είπε στη συνέχεια η 
βουλευτής Άρτας εκτιμώντας 
ότι  αυτές οι προσπάθειες θα 
εμβαθύνουν και θα συνεχι-
στούν και εκφράζοντας την 
ελπίδα ότι στην πορεία θα 
παραχθούν απαντήσεις. «Αν 
συμβεί κάτι λιγότερο από 
αυτό, αν συνεχίσουμε δηλαδή 
να περιορίζουμε το βλέμμα 
μας μόνο στον κομματικό μας 
εαυτό, τότε  απλά θα γίνουμε 
ακόμη πιο απωθητικοί για 
την κοινωνία, η οποία δεν δι-
αθέτει πολλές αντοχές πια», 
σημείωσε κλείνοντας η Αντι-
πρόεδρος της ΒτΕ.

Η ΔΩΔΩΝΗ Χορηγός του Διεθνούς Τουρνουά «Βάσω Μπεσκάκη»

Η ΔΩΔΩΝΗ, στηρί-
ζοντας σταθερά 
αθλητικές οργανώ-

σεις και προάγοντας την 
ιδέα του “Ευ Αγωνίζεσθαι” 
ανακοινώνει με χαρά τη 
χορηγία της στο Διεθνές 
Τουρνουά Μπάσκετ «Βάσω 
Μπεσκάκη». Στηρίζοντας 
για πρώτη φορά το συγκεκρι-

μένο τουρνουά, η ΔΩΔΩΝΗ 
συνεχίζει την παράδοσή της 
στην υποστήριξη αθλητικών 
εκδηλώσεων που προάγουν 
το αθλητικό πνεύμα και τις 
αξίες της ευγενούς άμιλλας.
Το τουρνουά, το οποίο δι-
οργανώνουν η Εθνική Ομο-
σπονδία Καλαθοσφαίρισης 
και η Εθνική Γυναικών, θα 

διεξαχθεί στο Νέο Κλειστό 
Γυμναστήριο Ιωαννίνων από 
τις 17 έως τις 19 Ιουνίου 
φέρνοντας κοντά ομάδες και 
αθλητές από διάφορες χώρες 
σε έναν συναρπαστικό - διε-
θνούς επιπέδου - διαγωνισμό. 
Το τουρνουά «Βάσω Μπεσκά-
κη» είναι αφιερωμένο στη 
μνήμη της Βάσως Μπεσκάκη, 

μιας σπουδαίας προσωπικό-
τητας του ελληνικού και του 
διεθνούς μπάσκετ, που με την 
αφοσίωση, το πάθος και το 
ήθος της άφησε ανεξίτηλο το 
στίγμα της στον αθλητισμό.
Το πρόγραμμα του τουρνουά 
έχει ως εξής:
17/6
19.00 Ελλάδα-Κροατία

18/6
18.00 Κροατία-Δανία
19/6
19.00 Ελλάδα-Δανία
Η ΔΩΔΩΝΗ, μέσω της χορη-
γίας της, αποτελεί αρωγός 
στην ανάδειξη και προώθη-
ση των τοπικών κοινοτήτων 
που φιλοξενούν διεθνείς 
αθλητικούς αγώνες, προσελ-

κύοντας χιλιάδες επισκέπτες, 
που θα έχουν την ευκαιρία να 
απολαύσουν την μοναδική 
ομορφιά του τοπίου και να 
ανακαλύψουν τα ιστορικά 
μνημεία και τα αξιοθέατα της 
περιοχής.
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Άμεση επέμβαση και απομάκρυνση παράνομων 
κατασκευών στη Λίμνη Ζηρού

Συντονισμένη επέμ-
βαση του Υπουρ-
γείου Εθνικής 
Οικονομίας και Οι-

κονομικών, του Δασαρχεί-
ου και της Ελληνικής Αστυ-
νομίας πραγματοποιήθηκε 
στη Λίμνη Ζηρού στο νομό 
Πρέβεζας όπου επιχείρηση 
είχε καταλάβει παράνο-
μα τμήμα της όχθης της 
λίμνης και των υδάτων. Ο 
ελεγκτικός μηχανισμός κι-
νητοποιήθηκε έπειτα από 
καταγγελίες πολιτών μέσω 
της εφαρμογής MyCoast 
και αφού εντοπίστηκαν 
παραβάσεις μέσα σε λιγό-
τερο από 24 ώρες ο παρά-
νομα καταλειφθείς χώρος 
σφραγίστηκε και επιβλή-
θηκαν οι διοικητικές κυ-
ρώσεις και τα πρόστιμα 
που προβλέπει ο νόμος.

Πιο αναλυτικά, κατά την αυ-
τοψία του μεικτού ελεγκτι-
κού κλιμακίου διαπιστώθηκε 
η ύπαρξη αυθαίρετων κα-

ταλήψεων τριών τμημάτων 
εντός των υδάτων και της 
όχθης της λίμνης με πρόχειρες 
ξύλινες κατασκευές (προβλή-
τα κ.ά.) συνολικού εμβαδού 
120 τετραγωνικών μέτρων 
για χρήση κανό-καγιάκ.

Άμεσα συντάχθηκε το Το-
πογραφικό Διάγραμμα και 
Έκθεση Αυτοψίας ενώ επιδό-
θηκαν το Πρωτόκολλο Άρσης 
και Απομάκρυνσης Αυθαίρε-
των Κατασκευών. Ήδη προ-
χώρησε η διαδικασία σφράγι-
σης του χώρου και επιδόθηκε 
πρόστιμο ύψους 6.000 ευρώ, 
ενώ έπονται μέτρα μέσα στις 
επόμενες ημέρες και για το
δασικό τμήμα από τη Διεύ-
θυνση Δασών Πρέβεζας για 
όμορες ξύλινες εξέδρες και 
στέγαστρα. 

Επιπλέον, απαγορεύτηκε η 
είσοδος εντός αυτού με σχε-
τική σήμανση καθώς και η 
άσκηση οποιασδήποτε οι-

κονομικής δραστηριότητας 
στον χώρο αυτό.
Υπενθυμίζεται ότι, στις περι-
πτώσεις εντοπισμού παρα-
βάσεων στις παραχωρήσεις 
απλής χρήσης αιγιαλών και 
παραλιών κατά τους ελέγ-
χους, η διαδικασία προβλέ-
πει:
- την έκδοση του σχετικού 
προστίμου εντός της ημέρας 
το οποίο με βάση τον νέο 
αυστηρό νόμο που θεσπί-
στηκε πριν από λίγους μήνες, 
ανέρχεται στο τετραπλάσιο 
του ανταλλάγματος που θα 
κατέβαλε ο επιχειρηματίας 
για ένα έτος αν είχε συνάψει 
σύμβαση.
- την άμεση απομάκρυν-
ση- εντός 48 ωρών- όλων 
των παράνομων ομπρελο-
καθισμάτων καθώς και τα 
κατασκευών με ευθύνη του 
επιχειρηματία. Αν αυτό δεν 
γίνει, τότε την ευθύνη απο-
μάκρυνσης την αναλαμβάνει 
ο Δήμος.

Αναθεώρηση του δικτύου παρακολούθησης της 
ποιότητας των υδάτων των ακτών κολύμβησης 

Η Διεύθυνση Υδά-
των Ηπείρου της 
Αποκεντρωμένης 
Διοίκησης Ηπεί-

ρου-Δυτικής Μακεδονίας 
από το 2016 είναι η αρμό-
δια αρχή για την παρακο-
λούθηση της ποιότητας 
των υδάτων κολύμβησης 
των ακτών της Περιφέ-
ρειας Ηπείρου. Η παρακο-
λούθηση διενεργείται σύμ-
φωνα με τις διατάξεις της 
Οδηγίας2006/7/EΚ, όπως 
αυτή ενσωματώθηκε στην 
ελληνική νομοθεσία με την 
Κ.Υ.Α. 8600/416//2009(ΦΕ
Κ356/Β/26-02-2009) με 
σκοπό την προστασία και 
βελτίωση της ποιότητας 
των υδάτων κολύμβησης 
και την προστασία της δη-
μόσιας υγείας.
Για την κολυμβητική περίοδο 
έτους 2024 παρακολουθού-
νται τριάντα επτά (37) ακτές 
κολύμβησης της Περιφέρειας 
Ηπείρου, όπως έχουν προσ-
διοριστεί με την υπ’ αριθμ. 
16920/8-4-2024 Απόφαση 
Γραμματέα Αποκ. Διοίκησης 
(ΑΔΑ: 9Ξ6ΦΟΡ1Γ-ΛΕΡ), με 
συγκεκριμένη συχνότητα 
μεθόδους και κανόνες και σε 
σημεία δειγματοληψίας κα-
θορισμένα / ανάλογα κωδι-
κοποιημένα.
Το έτος 2024 θα πραγμα-
τοποιηθεί νέα αναθεώρηση 
του δικτύου των ακτών με 
εφαρμογή στις κολυμβητικές 
περιόδους των ετών 2025 και 
2026 (σε εφαρμογή της υπ΄α-
ριθμ.190856/01-08-2013 
(ΑΔΑ:ΒΛΩΒ0-ΘΣΚ) εγκύκλι-
ου της Ειδικής Γραμματείας 
Υδάτων). Κάθε ενδιαφε-
ρόμενος φορέας μπορεί να 
καταθέτει αίτημα ένταξης 
ή απένταξης ακτής από το 

δίκτυο παρακολούθησης 
των υδάτων κολύμβησης με 
τεκμηριωμένη πρόταση στον 
Δήμο στον οποίο υπάγεται η 
ακτή. Επισημαίνεται ότι για 
την τεκμηρίωση αιτήματος 
ένταξης ή απένταξης ακτής 
απαιτείται να επισυναφθούν 
φωτογραφίες της ακτής, οι 
οποίες θα έχουν ληφθεί κατά 
τους μήνες αιχμής της κολυμ-
βητικής περιόδου. Τα τυπο-
ποιημένα έντυπα αιτήματος 
ένταξης ακτής στο δίκτυο πα-
ρακολούθησης ή απένταξης 
ακτής από το δίκτυο παρα-
κολούθησης είναι διαθέσιμα 
στην ιστοσελίδα της Αποκε-
ντρωμένης Διοίκησης Ηπεί-
ρου-Δυτ.Μακεδονίας 
https://www.apdhp-dm.gov.

gr/anakoinoseis-ydata.html 
και στη Διεύθυνση Υδάτων 
Ηπείρου .
Επιπλέον, σε περίπτωση 
ανάγκης αλλαγής-διόρθω-
σης ονομασίας ακτής που 
ήδη έχει ενταχθεί στο δίκτυο 
παρακολούθησης, κάθε ενδι-
αφερόμενος φορέας μπορεί 
να καταθέτει διακριτό σχε-
τικό αίτημα στο Δήμο που 
υπάγεται η ακτή, στο οποίο 
να αναφέρονται τα βασικά 
στοιχεία της ακτής (κωδι-
κός ακτής ELBW, ονομασία 
ακτής) όπως ισχύουν σήμε-
ρα (ΑΔΑ:9Ξ6ΦΟΡ1Γ-ΛΕΡ), η 
τεκμηρίωση για την αναγκαι-
ότητα αλλαγής – διόρθωσης 
της υπάρχουσας ονομασίας 
(ενδεικτικά εμφανώς λανθα-

σμένο τοπωνύμιο ή τοπωνύ-
μιο που αντιστοιχεί σε άλλη 
περιοχή) και η νέα ονομασία 
ακτής που αιτείται.
  Τα ανωτέρω αιτή-
ματα μπορούν να κατατε-
θούν στον αρμόδιο Δήμο το 
αργότερο μέχρι την 11 Σε-
πτεμβρίου 2024.
Τα αποτελέσματα του προ-
γράμματος παρακολούθησης 
της ποιότητας των υδάτων 
των ακτών κολύμβησης της 
κολυμβητικής περιόδου των 
ετών από το 2016 έως σήμε-
ρα είναι διαθέσιμα στη δια-
δρομή https://www.apdhp-
dm.gov.gr/ydata-epirus.html 
και στον ιστότοπο www.
bathingwaterprofiles.gr.

Πέθανε ο Λευτέρης 
Καλογιάννης

Στην ηλικία των 94 
ετών έφυγε από τη 
ζωή ο πολιτικός μη-

χανικός και πρώην βου-
λευτής της ΝΔ Λευτέρης 
Καλογιάννης, ο οποίος 
γεννήθηκε στους Χου-
λιαράδες των Βορείων 
Τζουμέρκων. Εκλέχθηκε 
για πρώτη φορά στα Ιω-
άννινα το 1974 και έμει-
νε στην πολιτική ιστορία 
για την εμβληματική 
στάση του στην εκλογή 
του Προέδρου της Δημο-
κρατίας το 1985.
Να σημειωθεί ότι ήταν 
από τους πρωτοπόρους 
επαγγελματίες στον τομέα 
της αντιπαροχής και στην 
Άρτα, όπου έκτισε τις πρώ-
τες οικοδομές με το σύστη-
μα αυτό, συνεργαζόμενος 
με πολλούς επαγγελματί-
ες του χώρου. Πέραν των 
επαγγελματικών του δρα-
στηριοτήτων, είτε εμφα-

νώς, είτε στο παρασκήνιο, 
υπήρξε για πάρα πολλά 
χρόνια από τους ρυθμιστές 
της πολιτικής ζωής των Ιω-
αννίνων.
Ήταν πατέρας του πρώην 
βουλευτή και υφυπουργού 
Σταύρου Καλογιάννη και 
της δημοτικής συμβούλου 
ΙωαννίνωνΤατιάνας Καλο-
γιάννη.
Ο δήμαρχος Βορείων Τζου-
μέρκων Ν. Βαΐτσης με 
ανακοίνωσή του, τον απο-
χαιρετά τονίζοντας: «Ο 
Ελευθέριος Καλογιάννης 
ήταν γεννημένος στους 
Χουλιαράδες του Δήμου 
Βορείων Τζουμέρκων και 
έδειχνε πάντα την αγάπη 
του και το ενδιαφέρον του 
για τον τόπο καταγωγής 
του. Εκφράζω τα θερμά 
μου συλλυπητήρια στους 
οικείους του. Ας είναι ελα-
φρύ το χώμα που θα τον 
σκεπάσει».
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Μαθητές Σχολείων Δεύτερης Ευκαιρίας (Σ.Δ.Ε.) – Το δικαίωμα 
δωρεάν μετακίνησης και η κατατεθείσα απάντηση του νυν 

Υπουργού Εσωτερικών κ. Λιβάνιο Θεόδωρο

Τα Σχολεία Δεύτερης 
Ευκαιρίας (Σ.Δ.Ε.), 
ως καινοτόμα δημό-

σια σχολεία εκπαίδευσης 
ενηλίκων, διαδραματίζουν 
ουσιαστικό ρόλο στη συ-
νολική ανάπτυξη των εκ-
παιδευομένων καθώς και 
στην πληρέστερη συμμε-
τοχή τους στο οικονομικό, 
κοινωνικό και πολιτισμικό 
γίγνεσθαι. Επιπλέον, απο-
τελούν έναν σημαντικό θε-
σμό για τη χώρα που στο-
χεύει, μεταξύ των άλλων, 
στην καταπολέμηση των 
κοινωνικών διαφορών και 
ανισοτήτων.
Ωστόσο, η έκδοση της με 
αριθμ. πρωτ. 32239/03-4-
2024 νέας Κοινής Υπουρ-
γικής Απόφασης (ΦΕΚ Β΄ 
2051) καταστρατηγεί τη θε-
μελιώδη αρχή της ισότητας, 
όπως αυτή αποτυπώνεται 
στο άρθρο 4, παρ. 1. του Συ-
ντάγματος και ως εκ τούτου 
λαμβάνει χώρα μία άνιση και 
ανομοιόμορφη μεταχείριση 
των εκπαιδευομένων των 
Σ.Δ.Ε. αναφορικά με τη δωρε-
άν μεταφορά τους. Επίσης, ο 
αποκλεισμός των εν λόγω εκ-
παιδευόμενων από το δικαί-
ωμα της δωρεάν μεταφοράς 
δεν συμβιβάζεται με τις πολι-
τικές της Ε.Ε. για την καταπο-
λέμηση του αναλφαβητισμού 
και των ανισοτήτων στην εκ-
παίδευση. 
Λαμβανομένου του γεγονό-
τος ότι Σ.Δ.Ε. υπάρχουν στην 
Άρτα και στη Φιλιππιάδα 
και λόγω της επιτακτικής 
ανάγκης για επίλυση του ζη-
τήματος της δωρεάν μετα-
φοράς, επικοινώνησα με τον 
Διευθυντή του Σ.Δ.Ε. Άρτας, 
συζητήσαμε για το εν λόγω 
ζήτημα και δεσμεύτηκα να 
ενημερώσω τον αρμόδιο σε 
θέματα παιδείας Βουλευτή 
του ΠΑΣΟΚ – Κινήματος Αλ-
λαγής κ. Παραστατίδη Στέ-
φανο, ο οποίος και κατέθεσε 
τη με αριθμ. πρωτ. 4341/16-
4-2024 Κοινοβουλευτική 
Ερώτηση προς τα Υπουρ-
γεία Εθνικής Οικονομίας και 
Οικονομικών, Εσωτερικών, 
Υ.ΠΑΙ.Θ.Α., Μεταφορών και 
Υποδομών. Τόσο το Υπουρ-
γείο Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών όσο και το 
Υπουργείο Υποδομών και Με-
ταφορών ανέφεραν ότι δεν 
εμπίπτει στην αρμοδιότητά 
τους να απαντήσουν επί των 
ειδικότερων θεμάτων που 
τους τέθηκαν. Το δε Υ.ΠΑΙ-
.Θ.Α. δεν προέβη σε καμία 
έγγραφη απάντηση επί της 
τεθείσας Κοινοβουλευτικής 
Ερώτησης. 
Απάντηση δόθηκε μόνο από 
το Υπουργείο Εσωτερικών 
και συγκεκριμένα από τον 
πρώην αναπληρωτή και νυν 
Υπουργό κ. Λιβάνιο Θεόδωρο, 
βάσει της οποίας οι μαθητές 
των Σ.Δ.Ε. δεν προσιδιάζουν 
στη μεταφορά των μαθητών 
της Κ.Υ.Α.50025/26-9-2018 
(ΦΕΚ Β΄ 4217) και στην 
οποία ορίζονται οι προϋπο-
θέσεις για τη μεταφορά των 
μαθητών Δημόσιων Σχολείων 

από τις Περιφέρειες, όπως το 
όριο ηλικίας των μαθητών, η 

μέριμνα της Περιφέρειας για 
τη δωρεάν μεταφορά και η 

μη πρόβλεψη επιδότησης ει-
σιτηρίου.

Ωστόσο, η απάντηση του 
Υπουργείου Εσωτερικών για 

το δικαίωμα της δωρεάν με-
ταφοράς των μαθητών των 
Σχολείων Δεύτερης Ευκαιρί-
ας παραπέμπει στη χορήγηση 
Ειδικού Μαθητικού Δελτίου 
(Ε.Μ.Δ.) χωρίς κόστος για τον 
μαθητή και χρηματοδότηση 
από τους Κεντρικούς Αυτο-
τελείς Πόρους του Υπουργείο 
Εσωτερικών.

Γόγαλης Θεόδωρος
Σχολή Κοινωνικών Επιστη-
μών, Τμήμα Δημόσιας Διοί-
κησης και Πολιτικής
MBA-Διοίκηση Επιχειρήσε-
ων
Μέλος Τομέα Δημόσιας Δι-
οίκησης & Μεταναστευτι-
κής Πολιτικής ΠΑΣΟΚ – Κι-
νήματος Αλλαγής 
Υπεύθυνος Τομέων Δημό-
σιας Διοίκησης, Υγείας, 
Τύπου, Νεανικότητας και 
Οικονομικού ΠΑΣΟΚ - Κινή-
ματος Αλλαγής Άρτας

ΝΔ για Ενδοοικογενειακή Βία: Ακόμη μια επιχείρηση 
κυβερνητικού σφετερισμού και λάσπης στην Αντιπολίτευση

Με αφορμή την 
υπόθεση γνω-
στού ποινικολό-

γου που καταγγέλθηκε 
για ενδοοικογενειακή βία, 
η οποία είδε το φως της 
δημοσιότητας, τα κυβερ-
νητικά στελέχη, αντί να 
συναισθάνονται την ευθύ-
νη τους για την κατάντια 
της αστυνόμευσης και την 
ανασφάλεια που βιώνουν 
οι γυναίκες (υπόθεση Αγ. 
Αναργύρων κ.λ.π.) περιδια-
βαίνουν στα τηλεοπτικά 
πάνελς από το πρωί, δια-
τρανώνοντας τη - δήθεν- 
μεγάλη καινοτομία της 
κυβέρνησης Μητσοτάκη με 
τη θέσπιση διάταξης που 
υποχρεώνει τους γιατρούς 
να καταγγέλλουν περιστα-
τικά ενδοοικογενειακής 
βίας και το συνεπακόλουθο 
ακαταδίωκτο αυτών. 

Ήδη επιχειρείται μάλιστα 
η παραπλάνηση της κοινής 
γνώμης με εξέχοντα στελέ-
χη της Κυβέρνησης (Αδ.Γε-
ωργιάδης, Ερτ 17.06.2024) 
να διατρανώνουν ότι η 
Αντιπολίτευση -δήθεν- δεν 
έχει ψηφίσει την εν λόγω 
ρύθμιση. 

 Προς διασκέδαση των 
ψευδών εντυπώσεων που 
επιχειρήθηκε να δημιουρ-
γηθούν στο πανελλήνιο 
αλλά και αποκατάστα-
ση της αλήθειας παρα-
πέμπουμε στα πρακτικά 
της Βουλής κατά την ψή-
φιση του ν. 5090/2024 

και στη σελ. 60 αυτών 
(es20240222.qxp_Layout 
1 (hellenicparliament.gr)), 
όπου φαίνεται ότι ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ έχει υπερψηφίσει 
το σχετικό άρθρο. Κι αυτό 
ανεξαρτήτως του ότι η 
υποχρέωση καταγγελίας 
εγκλημάτων προϋφίστα-
το στο ποινικό μας δίκαιο 
αλλά και ανεξάρτητα από 
τις πολλές πρωτοβουλί-
ες που έλαβε ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ 
κατά την κυβερνητική του 
θητεία, όπως π.χ. με την 
κύρωση της Σύμβασης της 
Κωνσταντινούπολης κατά 
της Ενδοοικ. Βίας με τον ν. 

4531/2018 αλλά και με το 
π.δ. Γεροβασίλη 37/2019 
για ίδρυση τμημάτων Αντι-
μετώπισης Ενδοοικογενει-
ακής Βίας σε όλη τη Ελλη-
νική Αστυνομία.
Καλούμε την Κυβέρνηση 
και τα στελέχη της να είναι 
πιο προσεκτικά και αντί 
να αναλώνονται σε ψεύδη 
σε βάρος της Αντιπολίτευ-
σης να σταθούν στο ύψος 
των περιστάσεων και να 
αναλάβουν δράση για την 
καταπολέμηση της ενδοοι-
κογενειακής βίας - η οποία 
διώκεται αυτεπαγγέλτως 
ήδη με τον ν. 3500/2006 
(άρθρο 17).
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Στη συνεδρίαση του 
Περιφερειακού Συμ-
βουλίου Ηπείρου κ. 

Αλέξανδρος Καχριμάνης, 
απάντησε σε επερωτήσεις 
των παρατάξεων της Αντι-
πολίτευσης για διάφορα 
ζητήματα. 

Ακολουθούν βασικά σημεία 
απαντήσεών του:

Α΄ Για τη χαρτογράφη-
ση του Δημογραφικού 

ζητήματος: (Επερώτηση 
«Κοινού των Ηπειρωτών») 

Σημεία απάντησης Περιφε-
ρειάρχη:

Σήμερα το δημογραφικό και 
η συρρίκνωση των ορεινών 
– παραμεθόριων περιοχών, 
είναι δύο ζητήματα εθνικής 
επιβίωσης. 

Η πληθυσμιακή συρρίκνωση 
αφορά το σύνολο της Ηπεί-
ρου, είναι όμως πιο έντονη 
και εμφανής στην ύπαιθρο 
που κυριολεκτικά ερημώνει. 

Πρόκειται για μια πραγματι-
κότητα η οποία δεν χρειάζε-
ται στατιστικά στοιχεία για 
να αποτυπωθεί. 

Το χειμώνα υπάρχουν χωριά 
με μηδέν κατοίκους. Δεκάδες 
άλλα με μονοψήφιο αριθμό. 
Σε όλα,  κάθε φορά που χτυ-
πά πένθιμα η καμπάνα κλεί-
νει και ένα σπίτι. 

Δυστυχώς αυτή είναι η σκλη-
ρή πραγματικότητα. 

 Ασφαλώς και  το δημογραφι-
κό δεν είναι ο μοναδικός πα-
ράγοντας που συρρικνώνει 
πληθυσμιακά τα χωριά. Δια-
δραματίζει όμως σημαντικό 
αρνητικό ρόλο. 

 Το δημογραφικό πρόβλημα, 
δεν είναι ελληνικό φαινόμε-
νο, καθώς  διαπερνά το σύ-
νολο σχεδόν των αναπτυγμέ-
νων χωρών.   

Η Ελλάδα όμως είναι μια από 
τις χώρες που πλήττεται σε 
μεγαλύτερο ίσως βαθμό. 

Τα τελευταία χρόνια έχουν γί-
νει θετικά  βήματα σε οικονο-
μικό κυρίως επίπεδο για τις 
νέες οικογένειες, όπως είναι η 
χορήγηση και η αύξηση  των 
επιδομάτων για τις νέες γεν-
νήσεις, όπως και  το μέτρο για 
την απόκτηση στέγης από τα 
νέα ζευγάρια.   Θετικά  είναι 
επίσης και άλλα μέτρα που 
είχαν ληφθεί, όπως η αύξηση 
των γονικών αδειών, η λει-
τουργία των ΚΔΑΠ,   η  αύξη-
ση των θέσεων σε βρεφονη-
πιακούς σταθμούς, 

Δεν αρκούν όμως αυτά. 

Τις θέσεις μας τις αναπτύξα-
με τόσο στην αρμόδια Υπουρ-
γό Κοινωνικής Συνοχής κ. 
Ζαχαράκη, όσο και στο συνέ-
δριο της ΕΝΠΕ.

Ποιες είναι οι βασικές προτά-
σεις:

1. Όσον αφορά τις φθίνου-
σες αγροτικές περιοχές, 
πρέπει να αρθούν όλα 
τα αντικίνητρα για την 
επαγγελματική απασχό-
ληση νέων. Τέτοια είναι 
η διάθεση αγροτικής 
γης, η δυνατότητα έντα-
ξης σε προγράμματα και 
των δύο μελών της οικο-
γένειας.

2. Είναι η υγειονομική 
ασφάλεια που πρέπει να 
αισθάνονται οι κάτοικοι. 
Η άνετη πρόσβαση των 
παιδιών στα σχολεία, με 
την παράλληλη στήριξή 
τους, ώστε να μην απαι-
τείται η μετακίνηση στα 
αστικά κέντρα για φρο-
ντιστήρια κλπ.

3. Οι τακτικές συγκοινω-
νίες, η  ασφάλεια και η 
λειτουργία των βασικών 
δημόσιων υπηρεσιών. 
Οι κάτοικοι θα πρέπει 
να έχουν τις ίδιες δυνα-
τότητες και ευκαιρίες 
στην τεχνολογική εξέλι-
ξη. Κατά προτεραιότητα 
θα πρέπει να αυξηθούν 
τα ασύρματα δίκτυα  
και οι κάτοικοι να έχουν 
δωρεάν πρόσβαση στο 
internet. 

Επειδή όμως το δημογραφι-
κό, όπως προανέφερα, είναι 
γενικό πρόβλημα, η αντιμε-
τώπισή του απαιτεί πολύ πιο 
σύνθετα μέτρα, σε συνδυα-
σμό και με την αλλαγή κουλ-
τούρας. 
• Περαιτέρω οικονομική 

ενίσχυση στις οικογέ-
νειες για την απόκτηση 
παιδιών, κλιμακούμενη 
από το 2ο και άνω. 

• Παροχή επιπλέον διευ-
κολύνσεων στις εργαζό-
μενες νέες γυναίκες

• Προτεραιότητα στις 
προσλήψεις για τις πο-
λύτεκνες μητέρες

• Αύξηση των θέσεων και 
της διεύρυνσης του ωρα-
ρίου λειτουργίας βρε-
φονηπιακών- παιδικών 
σταθμών

• Μείωση του κόστους εκ-
παίδευσης 

• Χρηματοδότηση της  

υποβοηθούμενης ανα-
παραγωγής

• Εθνική εκστρατεία για 
το δημογραφικό

• Όσον αφορά το τελευ-
ταίο σκέλος που βάζει η 
επερώτηση,  τον  κίνδυ-
νο μετανάστευσης στις 
ηλικίες 15-39, πρόκειται 
για ένα ζήτημα που δεν 
λύνεται με παροχή τε-
χνικής βοήθειας, αλλά 
με συγκεκριμένες απο-
φάσεις,  πρωτοβουλίες 
και  μέτρα: Αυτά είναι οι 
επενδύσεις, τα κίνητρα 
εγκατάστασης και λει-
τουργίας ατομικών επι-
χειρήσεων (αγροτικών, 
τουριστικών κ.α), η βελ-
τίωση των αμοιβών  των 
εργαζομένων. 

Αν υπάρξουν αυτά, τότε ούτε 
άλλοι νέοι θα μεταναστεύ-
σουν, αλλά και πολλοί από 
όσους ήδη έχουν φύγει θα 
επιστρέψουν στην Ελλάδα 
και ειδικά στην Ήπειρο. 

Β. Για την αποκατάσταση 
του οικοσυστήματος του 

Λούρου (Επερώτηση «Λαϊ-
κής Συσπείρωσης»

Σημεία απάντησης Περιφε-
ρειάρχη:

Διαβάζοντας την επερώτηση 
της «Λαϊκής Συσπείρωσης» 
διαπιστώνω μια μετατόπιση 
από τις ανησυχίες της για τα 
λαϊκά στρώματα,  στις ανη-
συχίες για το περιβάλλον! 
 Παραμένει ωστόσο σταθερή 
στις καταγγελίες της  κατά 
των εργολάβων. Και εδώ 
όμως αστοχεί, καθώς οι εργα-
σίες στο Λούρο δεν ανατέθη-
καν σε κάποιο μεγαλοεργο-
λάβο, αλλά σε μόνιμο κάτοικο 
της περιοχής, ιδιοκτήτη μη-
χανημάτων έργων. 
Δεν είναι όμως η μόνη «αστο-
χία»: Υποστηρίζει ότι τα αντι-
πλημμυρικά έργα γίνονται 
για να θησαυρίζουν οι εργο-
λάβοι, που καταληστεύουν 
την άμμο, την κροκάλα και 
τα υπόλοιπα υλικά των ποτα-
μών που χρησιμοποιούν ως 
δωρεών οικοδομικά υλικά σε 

άλλα έργα. 

Τίποτε από όλα αυτά δεν 
έχει γίνει με τον καθαρισμό 
στο Λούρο. Ο, τι υλικό συγκε-
ντρώθηκε από τον καθαρι-
σμό παρέμεινε στο ποτάμι. 

Το έχουμε ξαναπεί, αλλά 
παρά ταύτα το επαναλαμ-
βάνει στην επερώτησή της η 
«Λαϊκή Συσπείρωση».  

Διαπιστώνουμε επίσης ότι 
ενώ περισσεύουν οι ανησυ-
χίες για το περιβάλλον, απου-
σιάζει η παραμικρή αναφορά 
στους κατοίκους της περιο-
χής που κινδύνευαν από τα 
πλημμυρικά φαινόμενα! 

Είναι και αυτή μια   περίεργη 
στάση της παράταξης που 
σε άλλες περιπτώσεις κάνει 
«σημαία» την προάσπιση   
των λαϊκών στρωμάτων. 

Ακόμη και αν δεχτούμε ότι 
κάτι δεν έγινε καλά στον κα-
θαρισμό, αλήθεια δεν προέ-
χουν οι ανθρώπινες ζωές;   
Δεν δίδαξε τίποτε η ιστορία 
στη Θεσσαλία, ή ακόμη γρη-
γορότερα οι πνιγμοί τόσων 
ανθρώπων στη Μάνδρα της 
Αττικής; 
Έγιναν όμως λάθη στις δια-
δικασίες για το Λούρο; Η ίδια 
Υπηρεσία των Επιθεωρητών 
Περιβάλλοντος που γνωμά-
τευσε κατά της Περιφέρειας 
για το Λούρο, είχε εκδώσει 
αντίθεση απόφαση για ανά-
λογες παρεμβάσεις στην  πε-
ριοχή του ποταμού της Τύ-
ριας.

Επειδή ήδη έχουμε προσφύ-
γει στη Δικαιοσύνη κατά της 
απόφασης της Επιθεώρησης 
Περιβάλλοντος, που αφορά 
την επιβολή του προστίμου 
δεν μπορώ να αναφερθώ σε 
περισσότερες λεπτομέρειες. 

 Περιορίζομαι μόνο σε δύο  
παρατηρήσεις. 

• Η αποκατάσταση του 
περιβάλλοντος που ζη-
τούν οι Επιθεωρητές,   
έγινε  λίγες εβδομάδες 

μετά την καταγγελία 
που έγινε,  από τις βρο-
χές που  ακολούθησαν.

• Σήμερα δεν υπάρχει κα-
νένα ζήτημα, ενώ χάρη 
στις εργασίες που εί-
χαν γίνει επιτεύχθηκε 
η   αντιπλημμυρική προ-
στασία των παρακείμε-
νων ιδιοκτησιών. 

Έχουμε ζητήσει από το 
Υπουργείο Αγροτικής Ανά-
πτυξης να παραχωρήσει στην 
Περιφέρεια Ηπείρου τον 
ιχθυογεννητικό σταθμό Λού-
ρου, ώστε να τον επαναλει-
τουργήσουμε και για να πα-
ράγουμε γόνο πέστροφας για 
όλα τα ποτάμια. Αυτό για μας 
είναι όντως μια ουσιαστική 
περιβαλλοντική πρωτοβου-
λία, στην οποία επιμένουμε 
και θέλουμε την ευρύτερη 
στήριξη του Περιφερειακού 
Συμβουλίου, αλλά και των 
επαγγελματικών του κλάδου. 

Γ΄ Για το εργατικό δυστύ-
χημα στην Αρίστη (Επερώ-

τηση «Λαϊκής Συσπείρω-
σης»

Σημεία απάντησης Περιφε-
ρειάρχη:
Η οδύνη για την απώλεια 
ενός εργαζόμενου, διαπερνά 
το σύνολο της κοινωνίας και 
δεν περιορίζεται στο στενό 
κύκλο των συνδικαλιστών 
φορέων και οργανώσεων. 
 Δεν συμβαδίζει σε καμία 
περίπτωση  με επικοινωνι-
ακές πρακτικές, όπως αυτές 
που είδαμε και στο τραγικό 
συμβάν της Αρίστης,  για το 
οποίο  κυκλοφόρησαν φωτο-
γραφίες  στο σημείο του δυ-
στυχήματος με τον Πρόεδρο 
του Εργατικού Κέντρου και 
τον Πρόεδρο της Ομοσπονδί-
ας Οικοδόμων, στους οποίους 
γίνεται  αναφορά στην επε-
ρώτηση της «Λαϊκής Συσπεί-
ρωσης».
Εμείς ως Περιφερειακή Αρχή,  
είμαστε οι πρώτοι που θρη-
νούμε για το δυστύχημα που 
συνέβη σε έργο που  κατα-
σκευάζει η Περιφέρεια. 

Προσωπικά δε είμαι ακόμη 
πιο πολύ συγκλονισμένος,  

Συζήτηση επίκαιρων επερωτήσεων στο Περιφερειακό 
Συμβούλιο και θέσεις του Περιφερειάρχη

γιατί γνώριζα τον άτυχο ερ-
γαζόμενο από την εργασία 
του σε όλα σχεδόν τα εργο-
τάξια που λειτουργούσε στην 
περιοχή των Ιωαννίνων η 
ίδια κατασκευαστική εταιρία. 

Το είπα και το επαναλαμβά-
νω ότι ήταν ένας από τους 
πιο έμπειρους τεχνίτες. Και 
αυτό δεν το λέω για να ανα-
δείξω την προσωπική ευθύ-
νη, όπως διαστεβλώθηκε.  

 Είναι  απότιση φόρου τι-
μής για τις γνώσεις και την 
επαγγελματική επάρκειά του, 
στοιχεία που σήμερα σπανί-
ζουν στον κλάδο των κατα-
σκευών. 

Οφείλω για μια ακόμη φορά 
να εκφράσω τα ειλικρινή 
συλλυπητήρια στην οικογέ-
νεια του άτυχου εργαζόμε-
νου. 

Γνωρίζουμε, ό, τι και αν ειπω-
θεί, όσες δηλώσεις στήριξης 
και αν γίνουν  το κενό του δεν 
καλύπτεται και δικαιολογη-
μένα η οικογένεια ζητά απα-
ντήσεις. 

Αυτές οι απαντήσεις δεν μπο-
ρούν να δοθούν όμως ούτε 
με λαϊκά δικαστήρια, ούτε με 
αυτόκλητους κατηγόρους.  

Η Δικαιοσύνη είναι εκείνη 
που θα καταλήξει στα συμπε-
ράσματα, που θα αποδώσει 
τελικά τις ευθύνες όπου και 
σε όσους ανήκουν.

Δεν πρέπει και δεν μπορεί κα-
νένας να προκαταλάβει την 
έρευνα που είναι σε εξέλιξη.  
Κι αυτή είναι και η δική μου 
θεσμική υποχρέωση. 

Κλείνοντας θα αναφερθώ 
μόνο σε διαδικαστικά ζητή-
ματα:
1. Η σύμβαση κατασκευής 

του έργου υπογράφη-
κε στις 8-3-2024 και οι 
εργασίες   άρχισαν μια 
περίπου εβδομάδα πριν 
το δυστύχημα.  Με την 
υπογραφή της σύμβα-
σης, όπως προβλέπεται 
σε κάθε έργο, ο ανάδο-
χος  υπέβαλλε Σχέδιο 
Ασφάλειας και Υγείας 
του έργου και Φάκελο 
Ασφάλειας και Υγείας  
τα οποία εγκρίνονται 
από την Υπηρεσία και 
είναι υποχρεωμένος να 
τα εφαρμόσει. Ο Φάκε-
λος Ασφάλειας και Υγεί-
ας συμπληρώνεται κατά 
τη διάρκεια κατασκευής 
του έργου. 

2. Η τήρηση των μέτρων 
προστασίας – σύμφωνα 
με την ισχύουσα νομο-
θεσία- είναι μέριμνα και 
ευθύνη του Μηχανικού 
Ασφαλείας και Υγιεινής. 
Ο ανάδοχος έχει την ευ-
θύνη και υποχρέωση 
τήρηση της εργατικής 
νομοθεσίας και για τη 
λήψη μέτρων προστασί-
ας του περιβάλλοντος.   
Το  ΣΕΠΕ δεν ειδοποιεί-
ται από τη Διευθύνουσα 
Υπηρεσία. 
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• Οι Υπηρεσίες της Περι-
φέρειας Ηπείρου επιβλέ-
πουν τα έργα σύμφωνα 
με τα όσα προβλέπονται 
από τις ισχύουσες διατά-
ξεις.  

• Όσον αφορά την αναφο-
ρά σε ΔΕΥΑ Κέρκυρας, εί-
ναι προφανές ότι εκ πα-
ραδρομής αναφερόταν 
στο τεύχος δημοπράτη-
σης, όνομα που απαλεί-
φθηκε στη σύμβαση του 
έργου.

• 
Δ΄) για την κατολίσθηση 
στην επ. οδό προς Δίστρα-
το (Επερώτηση παράταξης 
«ΦΩΣ»)

Σημεία απάντησης Περιφε-
ρειάρχη:

Όλα αυτά τα χρόνια έχουμε 
κάνει πολλά έργα συντήρη-
σης των οδικών δικτύων, 
συμβάλλαμε στην συντήρη-
ση, στερέωση, ανάδειξη θρη-
σκευτικών και άλλων πολιτι-
στικών μνημείων. 

Εκείνο που έχουμε κάνει με 
πολύ μεγάλη αίσθηση ευθύ-
νης στην περιοχή της λάκκας 
Αώου,  αλλά και σε όλες τις 
απομακρυσμένες περιοχές, 
είναι  να βρισκόμαστε  πάντα 
δίπλα στους κατοίκους των 
χωριών σε ο, τιδήποτε χρει-
άζονται. 

Και  είναι γεγονός,  ότι κάναμε 
πολύ περισσότερα από   όσα 
προβλέπει  και «επιτρέπει» 
το στενό πλαίσιο των αρμο-
διοτήτων της Περιφέρειας.  

Το κατολισθητικό φαινόμενο 
στο δρόμο προς Δίστρατο,  
δεν είναι ούτε το πρώτο, ούτε 
το τελευταίο στην ορεινή 
Ήπειρο.  

Δύο είναι οι βασικές αιτίες: 
τα μεγάλα ύψη βροχοπτώ-
σεων  και τα ασταθή εδάφη 
που σε πολλές περιοχές δεν 
επιτρέπουν κατασκευή ή δια-
πλατύνσεις  δρόμων.   

Το σημείο της μεγάλης κα-
τολίσθησης ήταν υπό παρα-
κολούθηση από τις Τεχνικές 
Υπηρεσίες της Περιφέρειας, 
καθώς σημειώνονταν συχνά 
μικρές διολισθήσεις εδάφους. 

Από τις αρχές του Απριλίου 
είχε ανατεθεί εργολαβία για 
«εργασίες διαμόρφωσης και 
αποκατάστασης φθορών και 
πρόσβασης επί του επαρχια-
κού δικτύου στα Άρματα».  

Στόχος ήταν να καθαρίζεται 
ο δρόμος, ώστε να μπορούν 
να μετακινούνται οι κάτοικοι 
των Αρμάτων και του  Δι-
στράτου. 

Παράλληλα είχε ανατεθεί σε 
Τεχνικό Σύμβουλο η σύνταξη 
μελέτης για την αντιμετώπι-
ση του κατολισθητικού φαι-
νομένου. 

Η μελέτη δεν ολοκληρώθηκε 
ακόμη καθώς διαπιστώθηκε 
ότι υπάρχουν ασταθή εδάφη 
σε βάθος άνω των 30 μέτρων. 

Το αν  ο νέος δρόμος, στο ση-
μείο της κατολίσθησης,  θα 
γίνει χαμηλότερα ή ψηλότε-
ρα από τον σημερινό,  δεν θα  
αποφασιστεί  με βάση εμπει-

ρικές εισηγήσεις, αλλά από 
τις  εισηγήσεις γεωλόγων και 
μηχανικών, σε συνάρτηση 
βέβαια και με το κόστος των 
εργασιών.   

Στην επαρχιακή οδό Κόνι-
τσα- Δίστρατο- Βασιλίτσα, 
όντως έχουν διατεθεί  αρκε-
τά χρήματα τα προηγούμενα 

χρόνια.   

Αρχή  μας είναι ότι και οι κά-
τοικοι των ορεινών και δυ-
σπρόσιτων περιοχών, όσοι 
και αν είναι αυτοί, πρέπει 
να έχουν τη καλύτερη δυνα-
τή πρόσβαση προς τα άλλα 
αστικά κέντρα και να μπο-
ρούν να δραστηριοποιηθούν 

με τις καλύτερες δυνατόν 
προϋποθέσεις στα επαγγέλ-
ματά τους, κτηνοτρόφοι και 
δασεργάτες  στην πλειοψη-
φία τους.  
Στα χρόνια που προηγήθηκαν 
έχουν κατασκευαστεί ή έχουν 
αναβαθμιστεί μέσω του προ-
γράμματος «ΠΙΝΔΟΣ» οι δρό-
μοι Άρματα- Δίστρατο, Παλι-

Απαντήσεις του Αλ. Καχριμάνη σε επίκαιρες 
επερωτήσεις των συνδυασμών της Περιφέρειας

 Σημεία απάντησης Περιφερειάρ-
χη:
Η δημιουργία Βιοτεχνικού Πάρ-
κου στην Άρτα, είναι μια αναγκαι-
ότητα. 
Χάθηκε και χάνεται πολύτιμος 
χρόνος. Σε αυτό συμφωνούμε. 
Όμως δεν     μπορεί  οι αδυναμίες 
άλλων φορέων, να επιχειρείται να 
μετατραπούν σε αφορμές για κρι-
τική στην Περιφέρεια.

Να βρίσκεται δηλαδή και «κα-
τηγορούμενη» όταν καλείται να 
επέμβει και να αναλαμβάνει πρω-
τοβουλίες όπως π.χ. συνέβη με τη 
διαχείριση των απορριμμάτων, με 
τους καθαρισμούς  κ.α. 

Η ίδρυση και η λειτουργία Βιοτε-
χνικού Πάρκου αφορά τους επι-
χειρηματίες και τους  φορείς τους. 

Ως προς τη χωροθέτηση, είναι ένα 
ζήτημα που πρέπει να λυθεί από  
την Πρωτοβάθμια Αυτοδιοίκηση. 

Τι ακριβώς εννοείτε όταν ζητάτε 
να αναλάβει πρωτοβουλία η Περι-
φέρεια μαζί με το Επιμελητήριο, 
στην περίπτωση που ο Δήμος Αρ-
ταίων δεν ενεργήσει άμεσα στο 
πρόβλημα της έκτασης;   

Η Περιφέρεια δεν διαθέτει εκτά-
σεις και ούτε μπορεί να πάρει 
τέτοια απόφαση.  Πέρα της αορι-
στίας, συγκεκριμένη πρόταση δεν 
ακούσαμε. 

Η Περιφέρεια Ηπείρου ενεπλάκη 
στο ζήτημα της δημιουργίας Βιο-
μηχανικού Πάρκου στην Άρτα το 
2008, όταν είχε ενταχθεί στο Πρό-
γραμμα Δημοσίων Επενδύσεών 
της, ποσό 500.000 ευρώ για την 
προετοιμασία του φακέλου. 

Η διαδικασία αυτή ανατέθηκε στο 
Δήμο Αρταίων και στη συνέχεια 
εκδόθηκαν τρεις αποφάσεις διά-
θεσης πίστωσης και συγκεκριμέ-
να:

Στις 24.1.2017, 24.800 ευρώ για 
τη «Σύνταξη φακέλου σκοπιμό-
τητας/βιωσιμότητας κατασκευής 
Επιχειρηματικού Πάρκου Άρτας»
Στις 25.1.2017, 33.451,83 €  για   
«Μελέτη περιβαλλοντικών επι-
πτώσεων κατασκευής Επιχειρη-
ματικού Πάρκου Άρτας»  
Στις 25.1.2017   30.878,60 € για 
«Μελέτη τεχνικής οργάνωσης κα-
τασκευής Επιχειρηματικού Πάρ-
κου Άρτας»
Συνολικά στο λογαριασμό του έρ-
γου κατανεμήθηκε το ποσό των 

80.000 ευρώ. 

Μετά τη μετάπτωση του έργου 
στο ΕΠΑ (Εθνικό Πρόγραμμα Ανά-
πτυξης) ο τελικός προϋπολογι-
σμός του έργου- αφαιρουμένων 
των 80.000 ευρώ- ανέρχεται σε 
249.050 ευρώ. 

 Οι πραγματικές πληρωμές του έρ-
γου ανέρχονται σε € 24.614,00 και 
αφορούν το υποέργο  «Σύνταξη 
φακέλου σκοπιμότητας/βιωσιμό-

τητας κατασκευής Επιχειρηματι-
κού Πάρκου Άρτας». Πέραν αυτού 
ουδέν. 

Αυτή είναι η εικόνα όσον αφο-
ρά  την εμπλοκή της Περιφέρει-
ας Ηπείρου. Είμαστε ανοικτοί σε 
κάθε συνεργασία, δεν μπορούμε 
όμως να αναλάβουμε κάτι για το 
οποίο πρέπει να τρέξουν άλλοι φο-
ρείς.  
Δεν είμαστε δε διατεθειμένοι  να 
εμπλακούμε σε μια ατέρμονη δι-
αδικασία και  να βρεθούμε   προ 
οδυνηρών εκπλήξεων όπως έχει 
συμβεί και με το Βιοτεχνικό Πάρ-
κο Θεσπρωτίας. 

Όσον αφορά δε το τελευταίο ερώ-
τημά σας, αν δηλαδή θα χρηματο-
δοτήσει η Περιφέρεια Ηπείρου  το 
Βιοτεχνικό Πάρκο Άρτας  ανάλογα 
με  το  Πάρκο Υψηλής Τεχνολογί-
ας και Έρευνας, προφανώς δεν θα 
έχετε αντιληφθεί ότι η Περιφέ-
ρεια δεν διαθέτει δικά της χρήμα-
τα για το έργο αυτό, για αυτό και 
αρχικά επεδίωξε να το εντάξει στο 
Ταμείο Ανάκαμψης. 
Μετά τη γνωστή εξέλιξη τώρα 
βρίσκεται σε επαφή με ιδιώτη 
επενδυτή προκειμένου να βρεθεί 
η χρηματοδότηση. 

οσέλι- Βρυσοχώρι, Φούρκα 
– Σαμαρίνα.

 Παράλληλα έχουν γίνει εκτε-
ταμένες συντηρήσεις στη 
συγκεκριμένη επαρχιακή 
οδό, ενώ πριν δύο χρόνια (31 
Δεκεμβρίου 2022) ολοκλη-
ρώθηκε εργολαβία αποκα-
τάστασης της οδού Κόνιτσα- 
Ελεύθερο- Δίστρατο- όρια 
Νομού με συνολική δαπάνη 
365.025 ευρώ.   

Η κατασκευή νέου δρόμου 
που να συνδέει το Δίστρα-
το με τη Βωβούσα, μας είχε 
απασχολήσει στο παρελθόν, 
είχε ξεκινήσει η διαδικασία 
για τη διαμόρφωση δασικού 
δρόμου που μόνο επιτρέπε-
ται, ωστόσο επειδή τα 2/3 
της απόστασης διέρχεται από 
την Περιφερειακή Ενότητα 
Γρεβενών δεν προχώρησε 
επειδή δεν υπήρχε η σύμφω-
νη γνώμη της. 
 Όσον αφορά  το χρόνο απο-
κατάστασης της κυκλοφο-
ρίας των οχημάτων προς το 
Δίστρατο αυτός εξαρτάται 
από την σταθεροποίηση του 
φαινομένου. 
*
Επίσης ο Περιφερειάρχης 
απάντησε και στην Επερώτη-
ση της παράταξης «ΗΠΕΙΡΟΣ 
ΟΛΟΝ, τόπος να ζεις», για τα 
Διαχειριστικά Σχέδια Βόσκη-
σης, αναφερόμενος αναλυ-
τικά στις προτάσεις και τις 
πρωτοβουλίες που έχει ανα-
λάβει η Περιφέρεια Ηπείρου.

Ε΄ Για τη δημιουργία Βιοτεχνικού Πάρκου στην Άρτα 
(Επερώτηση παράταξης «ΗΠΕΙΡΟΣ ΟΛΟΝ, Τόπος να ζεις»):
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Παρατηρήσεις καθημε-
ρινές. Τα συνδυάζω με 
τα αναγραφόμενα στον 

τύπο. Θεωρώ κάτι έχει πάθει 
ο καθένας μας.  Δεν βρίσκω 
λύση πως σκέφτεται ο τύπος – 
οδηγός  αυτός που μόλις τώρα 
πέρασε με τέτοια ταχύτητα 
από μπροστά μας που όλοι οι 
περαστικοί το συζητήσανε. 
Το περπάτημα το απογευμα-
τινό μας, πήρε άλλη αφορμή 
για σκέψεις. Αν έχεις  κάποιο 
λόγο άνθρωπέ μου πήγαινε 
ποιο σιγά για να φτάσεις. ‘’ 
Πάω αργά γιατί βιάζομαι’’ μας 
λέγανε στον στρατό. Θέλω να 
πιστεύω κάτι τον απασχολεί 
και τρέχει μες στην πόλη. Αν 
όχι εδώ χρειάζεται η αστυνο-
μία να του πάρουν άδειες και 
να του ρίξουν πρόστιμο να 
χάσει το ύπνο του. Πάντως τα 
μέτρα που πήρε η αστυνομία 
για τους οδηγούς μηχανών – 
κράνη πιάσανε τόπο. Κύριοι 
σχεδόν όλοι μας. Τώρα το επό-
μενο χτύπημα στους οδηγούς 
με το κινητό στο χέρι. Να τους 
πάρουν τα σώβρακα…
Καθώς επέστρεψα από την 
βόλτα μου κοιτάζω στο 
Instagram τα διάφορα στόρι 
φυσικά και του γιού μου, με 
χαλά μια παρέα κοριτσιών 
φοιτητριών που βγαίνουν την 
νυχτερινή τους έξοδο αμίλη-
τες και κοιτάζοντας η κάθε 
μια, το κινητό της. Να σκε-
φτείτε τυχαία σηκώθηκα στο 
μπαλκόνι και τις είδα. Έζησα 
άλλες εποχές που η κουβέντα 
των νέων παιδιών αντηχούσε 
και άκουγες όλη την συνομι-
λία τους. Τώρα τίποτε. Απο-
χαυνωμένες στην οθόνη.  Ευ-
τυχώς στα καταστήματα που 
πηγαίνουν οι φωτογραφίες 
που ανεβάζουν βγάζουν ζωή 
και χαρούμενες στιγμές. Άρα 
κάποια στιγμή ίσως το παρα-
τάνε για λίγο. 
Ωπ το είδα και αυτό. 10 το 
βράδυ και αυτοκίνητο κινείται  
χωρίς φώτα. Τι δεν κατάλαβε 
αυτός ο οδηγός Το σβησμένο 
καντράν δεν το εντόπισε. Τα 
φώτα δεν τα παρακολουθεί.  
Καλά που ο δρόμος είναι φω-
τεινότατος και εντοπίζεται 
αλλά και ο ίδιος βλέπει. Ποιο 
κάτω τέλος της οδού πυκνό 
σκοτάδι. Αν και τότε πάλι πάει 
χωρίς φως έρχεται το κακό 
στο νου μου.  Τι να προβλημα-
τίζει τον άνθρωπο και κάνει 
κινήσεις χωρίς λογική σκέψη.  
Μόλις μπαίνουμε στο αυτο-
κίνητο και στο μηχανάκι όλα 
σταματάνε στο μυαλό μας και 
είμαστε εκεί. Ότι πρόβλημα 
υπάρχει να μην μας ρίχνει. Δεν 
φταίει ο άλλος αν του προξε-
νήσουμε κακό. Τώρα που γρά-
φω ο ξάδερφός μου βρίσκεται 
ήδη 40 μέρες στο νοσοκομείο 
από το τρακάρισμα που το 
προξένησε ένας μην πω τίπο-
τε άλλο…Να γιατί λέω ιερή η 
στιγμή όταν οδηγείς. 
Σήμερα με σοκάρισε αυτό το 
γεγονός που θα σας περιγρά-
ψω. Στην Αθήνα τραυματί-

Σημειωματάριο Ιδεών και Απόψεων

Κάτι πρέπει να μας ταρακουνά. Δεν 
εξηγούνται αλλιώς οι πράξεις μας

Ο Μαθηματικός και Φροντιστής Παναγιώτης Λύτρας γράφει

στηκε ευτυχώς ελαφρά κα-
θηγήτρια από ρίψη κροτίδας 
ανήλικων ατόμων σε μαθητές 
άλλου σχολείου. Το γεγονός 
αυτό πια, που μας δείχνει τι 
αθλιότητα κυριαρχεί στα νέα 
παιδιά σήμερα, σαν εκπαιδευ-
τικό σχεδόν 40 χρόνια δίπλα 
τους με ταράζει. Δεν βλέπω 
γιατρειά μιας και αλλάζουν 
κάθε μέρα, αλλά δεν μπορώ να 
πω προς το καλύτερο. 
 «Τους ευχαριστώ όλους, 
όσους ασχολήθηκαν και βοή-
θησαν για να βρεθεί το παιδί 
μου» αναφέρει εμφανώς συ-
γκινημένος και ανακουφισμέ-
νος στο enikos.gr ο πατέρας 
της 8χρονης μαθήτριας, η 
οποία εξαφανίστηκε για πε-
ρίπου 3 ώρες κατά την διάρ-
κεια σχολικής εκδρομής στο 
Λαγκαδά Θεσσαλονίκης.  Αυτό 
σήμερα μας πόνεσε όλους και 
κάθε λίγο κοίταγα τα μεγά-
λα site να δω την πορεία της 
έρευνας. Ευτυχώς όλα καλά. 
Η κοπελίτσα που χάθηκε στην 
μονοήμερη εκδρομή της βρέ-
θηκε ήταν καλά. Αυτή η οικο-
γένειά τι σοκ να έπαθε σήμε-
ρα. Το πάθημά τους όμως να 
γίνει μάθημα σε όλους. Πρώτα 
στο σχολείο όπου πιστεύω  να 
ταρακουνήθηκαν όλοι τους.  
Να πάρουν μέτρα αυστηρά για 
τις εκδρομές. Μετά οι γονείς. 
Πρέπει στο σπίτι αυτό να γίνει 
σωστή κατήχηση στο παιδί. 
Να μιλήσουν και να το εκπαι-
δεύσουν σωστά από εδώ και 
πέρα. Αυτή η κατακεφαλιά σή-
μερα να ταράξει πολύ όλα τα 
σπίτια. Να αφήσουν το κινητό 
στην άκρη και να μιλήσουν. 
Αν βλέπουν αδιαφορία να την 
λύσουν. Αν βλέπουν μαγκιά να 
την κόψουν. Τα 13χρονα σήμε-
ρα τσογλανοποιήθηκαν πολύ. 
Προσβάλουν έτσι τα σπίτια 
τους αλλά και τους δασκάλους 
τους. Κάτι πρέπει να γίνει. 

Ωπα ώπα αυτό το παλληκάρι 
που περνάει τώρα με τέτοια 
εξάτμιση στο αυτοκίνητό του 
που μας τάραξε δεν κατάλαβα, 
ποιος πρέπει να τον μαζέψει. 
Τώρα και την νύχτα εδώ και 
μήνες μας κλονίζει. Γιατί να 
τον ανεχόμαστε άλλο. Αστυ-
νομικοί ζουν παντού. Ένας ας 
πάρει τον αριθμό οχήματος 
και να τον πιάσει η αστυνομία 
και να του την ξηλώσει επιτό-
που αυτή την εξάτμιση.  Αμάν 
πια. Αυτός δεν έχει κανένα 
πρόβλημα. Το θέμα είναι ότι 
δεν έχει και μυαλό. Γιατί αν νο-
μίζει θα βγάλει γκόμενα έτσι 
τότε πάμε σαν κοινωνία χαμέ-
νοι. Και δεν είναι και 18αρης 
να πεις ‘’αεί στην ευχή ‘’ θα με-
γαλώσει και θα αλλάξει. Βλέ-
πω χαλιέμαι και ξεφεύγω. Τι 
να πω όταν κάθομαι και συλ-
λογιέμαι στο μπαλκόνι για την 
επόμενη μέρα, μέρες Πανελλα-
δικών και κάτι τέτοιοι με συγ-
χύζουν. Σήμερα κρατούσα το 
βιβλίο και μου λέγαν αλλά και 
γράφανε την θεωρία στα Μα-
θηματικά. Μεγάλη απόλαυση 
όταν τελειώναμε και νοιώθα-
νε ότι την ξέρουν.
Πάλι στις σκέψεις μου με 
αφορμή τι βλέπω στα site.
Όλο αυτό τον καιρό παρακο-
λουθώ και διαβάζω την πε-
ρίπτωση του Πατήρ Αντώνι-
ου. Στην αρχή ήμουν κάθετα 
υπέρμαχος. Τώρα διαβάζο-
ντας καταθέσεις γονιών και 
άλλων αρχίζω και ζορίζομαι.  
Δεν θέλω να το πιστέψω.  Κι-
βωτός – Μητέρα θύματος: 
«Είπα στον πατέρα Αντώνιο τι 
συμβαίνει στη δομή και ήταν 
ειρωνικός». Δεν παρουσιάζο-
νταν έτσι στον τύπο και όλοι 
είχαμε μια ωραία εικόνα για 
τον ίδιο και τον αγώνα του.  
Τώρα θυμάμαι τα λόγια φίλου 
που σε παλιά κουβέντα μας 
έλεγε για τον πάτερ ‘’ φύλα-
γε τα ρούχα σου ‘’.  Εμείς τον 

πειράζαμε λέγοντας τα έχεις 
με τους παπάδες και δεν χρω-
στάς καλή κουβέντα. Μάλλον 
βλέπω να έχει δίκιο. Έπεσε 
μέσα μου ο καλός αυτός άν-
θρωπος.  Αυτός πραγματικά 
μας ταρακουνά. Όλοι τελικά 
δεν είναι άγιοι.   

Σήμερα είναι ιστορική στιγμή 
για την πατρίδα μας. Ο Ολυ-
μπιακός την στέλνει στα ουρά-
νια. Στιγμές εθνικής ανάτασης 
και υπερηφάνειας. Αυτές οι 
στιγμές μένουν και όλοι μέσα 
σε λίγες μέρες μιλάνε για εμάς. 
Γιορτή που κρατά σε όλη την 

χώρα με κραυγές βαρελότα 
κόρνες αυτοκινήτων. Στην 
φωτογραφία η στιγμή του 
γκολ. Οι αντιδράσεις των παι-
κτών μένουν για πάντα. Σήμε-
ρα μας ταρακουνά ο μεγάλος 
Ολυμπιακός.



Γυναίκα, ένα πρό-
σωπο που μισήθη-
κε και αγαπήθηκε 
με πάθος, που πο-

λεμήθηκε και υπερασπί-
στηκε, που βασανίστηκε 
και υποτιμήθηκε αλλά 
ταυτόχρονα πάλεψε, 
αναδείχθηκε, δοξάστηκε, 
λατρεύτηκε, ανέτρεψε 
κατεστημένα αιώνων, 
αλλάζοντας, πολλές φο-
ρές, την ιστορία και την 
πορεία του ανθρωπίνου 
είδους. Πολυάριθμα στοι-
χεία αντλούνται από τις 
γραπτές πηγές και άπειρα 
κείμενα έχουν συνταχθεί, 
μέχρι σήμερα, σχετικά 
με τη θέση της γυναίκας 
στις διάφορες εποχές και 
κοινωνίες. 
Βέβαια, η ιστορία μπορεί να 
χαρακτηριστεί ως ανδρο-
κρατούμενη, καθώς στις 
περισσότερες κοινωνίες, η 
γυναίκα βρίσκεται κλεισμέ-
νη στο σπίτι, επικεντρωμέ-
νη στον ρόλο της συζύγου 
και μητέρας, πιθανώς, λόγω 
του σκληρού αγώνα για την 
επιβίωση του ανθρωπίνου 
είδους. Κλειδί στη διαμόρ-
φωση του ρόλου και στην 
καθιέρωση της θέσης της, 
για αιώνες, θεωρείται η 
ιδιότητά της να δημιουργεί 
ζωή και κατ’ επέκταση να 
εξασφαλίζει τη συνέχεια 
της οικογένειας. Βέβαια, η 
μητρική της ιδιότητα οδή-
γησε και σε μητριαρχικές 
κοινωνίες, κατά την προϊ-
στορική περίοδο. Ωστόσο, 
πολλές υπήρξαν και οι επο-
χές κατά τις οποίες η γυναί-
κα λειτούργησε ως τρόπαιο, 
ως μέσο για τη διαιώνιση 
του είδους και υπήρξε έρ-
μαιο στις επιθυμίες των 
αντρών. 
 Ξεκινώντας από 
την αρχαία Ελλάδα, μετά 
τις μητριαρχικές κοινωνίες, 
ο επόμενος σταθμός είναι η 
μινωική Κρήτη. Η Μινωίτισ-
σα αντλούσε ισχύ από την 
ιδιότητά της ως  μητέρα και 
κατείχε μία χειραφετημένη 
θέση στην κοινωνία. Τα δε-
δομένα διαφοροποιούνται 
με τη μετάβαση στη μυκη-
ναϊκή περίοδο. Η δύναμη 
και η εξουσία, σαφώς, με-
ταβιβάστηκαν, πλέον, στον 
άντρα πολεμιστή. Ωστόσο, 

Σύντομη ιστορική αναδρομή της 
πορείας της Ελληνίδας

η γυναίκα εξακολούθησε να 
διαδραματίζει ενεργό ρόλο 
τόσο στην οικογένεια όσο 
και στην κοινωνία.
 Από την επόμε-
νη γεωμετρική εποχή και 
λόγω των ραγδαίων κοι-
νωνικοπολιτικών αλλαγών 
και των συνεχών μετακι-
νήσεων, οι κοινωνίες, όπως 
και οι κοινωνικοί ρόλοι, 
μεταβλήθηκαν, δραστικά. 
Η σημασία της γυναίκας 
ως μητέρας πολλαπλασιά-
στηκε και ακριβώς αυτός ο 
ρόλος την οδήγησε να μεί-
νει περισσότερο στο σπίτι. 
Αντίθετα, ο κοινωνικός ή 
επαγγελματικός της ρόλος 
περιορίστηκε αλλά δεν εξέ-
λειπε, όπως μαρτυρούν τα 
αρχαιολογικά δεδομένα και 
οι γραπτές πηγές. Πιο συ-
γκεκριμένα, η γυναίκα, στην 
αρχαία Ελλάδα, εργαζόταν, 
πλαισιώνοντας και βοηθώ-
ντας τον σύζυγό της, καλ-
λωπιζόταν, συμμετείχε στις 
γιορτές και  απολάμβανε το 
βιοτικό επίπεδο της εποχής 
της, ενώ υπάρχουν και πα-
ραδείγματα γυναικών που 
διακρίθηκαν στην ποίηση, 
την επιστήμη κ.α. (η Ασπα-
σία της Μιλήτου, η Υπατία 
της Αλεξάνδρειας, η Αρετή 
της Κυρήνης, η Σαπφώ, η 
Τελέσιλλα του Άργους κ.α.) 
Επίσης, χαρακτηριστικό εί-
ναι και το παράδειγμα της 
Σπάρτης, με τις χειραφετη-
μένες, ελεύθερες γυναίκες, 
όπως και το αντίστοιχο του 
Βουθρωτού, με τη γυναίκα 
να αναφέρεται, κατά περι-
πτώσεις, ως ο αρχηγός της 
οικογένειας. 
 Στη συνέχεια και 
στη ρωμαϊκή κοινωνία, η 
θέση της γυναίκας επιδει-
νώθηκε και οδηγήθηκε σε 
πλήρη υποταγή στον άρρε-
να αρχηγό του σπιτιού, πα-
τέρα, αδελφό, σύζυγο. Βέ-
βαια, η κοινωνική τάξη και 

η καταγωγή αποτελούσαν 
καταλυτικούς παράγοντες 
για τη διαμόρφωση διαφο-
ρετικών δικαιωμάτων και 
ποικίλων ρόλων. 
 Με το πέρασμα 
στη διάδοχη Βυζαντινή Αυ-
τοκρατορία και την επικρά-
τηση του χριστιανισμού, 
οι ευκαιρίες, για τη γυναί-
κα, αυξήθηκαν σημαντικά. 

Ωστόσο, εξακολούθησε να 
διαβιεί σε μία ανδροκρατού-
μενη κοινωνία, να υπακούει 
στους θεσμοθετημένους, 
από άντρες, νόμους και να 
υποτάσσεται στον κυρί-
αρχο άρρενα. Βέβαια και η 
βυζαντινή γυναίκα εργαζό-
ταν, τεκνοποιούσε, φρόντι-
ζε την οικογένειά της, ενώ 
συχνό φαινόμενο και κοι-
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νωνικά αποδεκτή πρακτι-
κή ήταν και η επιλογή του 
μοναστικού βίου. Και εδώ, 
περισσότερα παραδείγμα-
τα γυναικών της ανώτατης 
τάξης, σε σύγκριση με τις 
αντίστοιχες στη Ρωμαϊκή 
Αυτοκρατορία, έσπασαν το 
κέλυφος της σιωπής, μορ-
φώθηκαν, επηρέασαν το 

ιστορικό γίγνεσθαι, κυβέρ-
νησαν ή άφησαν σημαντικό 
πνευματικό έργο (η Θέκλα, 
η Θεοδοσία, η Ειρήνη η Αθη-
ναία, η Κασσιανή, η Θεοδώ-
ρα κ.α.) . Επιπλέον και στη 
Βυζαντινή Αυτοκρατορία, η 
κοινωνική τάξη και ο τόπος 
κατοικίας, άστυ ή ύπαιθρος, 
όριζαν τη ζωή και την πο-
ρεία των γυναικών.
 Μετά την οθωμα-
νική κατάκτηση και καθ’ 
όλη τη μακραίωνη και δύ-
σκολη περίοδο της οθωμα-
νικής κυριαρχίας, η θέση 
της γυναίκας έγινε δυσχε-
ρέστερη και ο ρόλος της 
διαιώνισης της οικογένειας 
πιο επιτακτικός. Ωστόσο, η 
κοινωνική τάξη και ο τόπος 
κατοικίας, είτε οθωμανο-
κρατούμενη περιοχή, είτε 
στις παροικίες, είτε στη 
λατινοκρατούμενη επικρά-
τεια, δημιουργούσε σημα-
ντικές διαφοροποιήσεις, 
σχετικά με τους ρόλους, 
την πορεία και τις ευκαι-
ρίες που θα μπορούσε να 
έχει μία γυναίκα. Και πάλι, 
αναδείχθηκαν σημαντικές 
προσωπικότητες, ενώ δεν 
θα πρέπει να παραλειφθεί 
και η συνολική συνεισφορά 
των γυναικών στον αγώνα 
της ανεξαρτησίας (οι μορ-
φωμένες Φαναριώτισσες, 
οι γυναίκες στη Φιλική 
Εταιρεία κ.α., οι αγωνίστρι-
ες κ.α.) 
Αν και η διαδρομή  της μέσα 
στον χρόνο ανιχνεύεται 
μακραίωνη και δοξασμένη, 
αντίστοιχα, η πορεία της 
μέσα στους κύκλους της 
ζωής υπήρξε δύσκολη, βα-
σανισμένη, γεμάτη στερή-
σεις και μόχθους. Κορίτσι, 
γυναίκα, αδελφή, σύζυγος, 
μητέρα, γιαγιά, όπως και 
εάν την προσφωνήσουμε, 
έχει βιώσει σχεδόν όλους 
τους παραπάνω ρόλους 
και έπρεπε να ανταποκρι-
θεί, διαδοχικά, με μεγάλη 
επιτυχία. Ωστόσο, στη σύγ-
χρονη εποχή, η Ελληνίδα 
δράττεται της ευκαιρίας 
να «σπάσει» τα δεσμά και 
τους περιορισμούς που την 
κρατούσαν πίσω και εισέρ-
χεται, πλέον, δυναμικά, σε 
όλους τους χώρους: στην 
εκπαίδευση, στην επιστήμη, 
στην τέχνη, στον πολιτισμό, 
στην πολιτική, στην παρα-
γωγική διαδικασία. Σταδια-
κά, καταφέρνει να αλώσει 
κάθε ανδροκρατούμενο 
κάστρο, να διεκδικήσει και 
να αναλάβει νέους ρόλους 
και νέες θέσεις, να αναβαθ-
μιστεί και να παλέψει, για 
την ισότιμη μεταχείριση, 
την ισότητα στις ευκαιρίες, 
στα δικαιώματα και στις 
υποχρεώσεις.
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Ολοκληρώθηκε η δημόσια διαβούλευση 
του νομοσχεδίου για το νέο κυρωτικό 

πλαίσιο για ΠΟΠ/ΠΓΕ/ΕΠΙΠ
Ολοκληρώθηκε, η δημό-

σια διαβούλευση για 
το σχέδιο νόμου «Θε-

σμικό πλαίσιο για τις διαδι-
κασίες ελέγχου, τα διοικητι-
κά μέτρα και τις κυρώσεις 
στον τομέα των γεωργικών 
προϊόντων και τροφίμων με 
Προστατευόμενες Ονομασί-
ες Προέλευσης, Προστατευό-
μενες Γεωγραφικές Ενδείξεις 
και Εγγυημένων Παραδοσια-
κών Ιδιότυπων Προϊόντων».
 Υπενθυμίζεται ότι με το συγκε-
κριμένο σχέδιο νόμου που αφο-
ρά στο θεσμικό πλαίσιο για τις 
διαδικασίες ελέγχου, τα διοι-
κητικά μέτρα και τις κυρώσεις 
στον τομέα των γεωργικών 
προϊόντων και τροφίμων με 
ΠΟΠ/ΠΓΕ/ΕΠΙΠ αντιμετωπίζο-
νται τα ζητήματα, που δυσκο-
λεύουν την παρακολούθηση 
της εφαρμογής του εθνικού και 
του ενωσιακού πλαισίου, για 
τα προϊόντα ΠΟΠ/ΠΓΕ/ΕΠΙΠ, 
με την αποσαφήνιση των αρμο-
διοτήτων κάθε αρχής ελέγχου, 
προκειμένου οι έλεγχοι να κα-
ταστούν αποτελεσματικότεροι 
και αποδοτικότεροι.
Επί πλέον, προβλέπονται υπο-
χρεώσεις για όσους επιθυμούν 
να παράγουν, διακινήσουν, 
συσκευάσουν με σκοπό την 
εμπορία, γεωργικά προϊόντα 
ή τρόφιμα ΠΟΠ/ΠΓΕ/ΕΠΙΠ, 
όπως επίσης και  για τις επιχει-
ρήσεις παραγωγής, συσκευασί-
ας, εμπορίας γεωργικών προϊό-
ντων.
Παράλληλα υπάρχει πρόβλεψη 
για δημιουργία Μητρώου Εγκε-
κριμένων Επιχειρήσεων και 
Δικαιούχων Χρήσης Ενδείξεων 

   Αναθέτουσα Αρχή/Αρμόδια Υπη-
ρεσία Διεξαγωγής του Διαγωνι-
σμού: 
Γ.Ν. Άρτας , Διεύθυνση Διοικητι-
κής Υπηρεσίας, Τμήμα Οικονομικό, 
Γραφείο Προμηθειών, Ταχυδρομική 
Διεύθυνση: Λόφος Περάνθης 1, Τ.Κ. 
47100,  Άρτα, ΤΗΛ. 2681361128, 
ΦΑΞ 2681361407, Ηλεκτρονική Διεύ-
θυνση : www.gnartas.gr
Σημείο επαφής-Διάθεση εγγρά-
φων Διαγωνισμού : 
Το σύνολο των τευχών του διαγωνι-
σμού θα βρίσκονται αναρτημένα στη 
Διαδικτυακή πύλη www.promitheus.
gov.gr (Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ και ΚΗΜΔΗΣ) στο 
ιστότοπο του Νοσοκομείου www.
gnartas.gr 
Ημερομηνία ανάρτησης της δια-
κήρυξης στη διαδικτυακή πύλη 
του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ : 
18 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024 ημέρα ΤΡΙΤΗ με 
α/α συστήματος: 345334
Ημερομηνία έναρξης υποβολής 
προσφορών στη διαδικτυακή 
πύλη του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ : 
18 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024 ημέρα ΤΡΙΤΗ και 
ώρα 17:00 μ.μ.

Καταληκτική ημερομηνίας και 
ώρας υποβολής των προσφορών 
στη διαδικτυακή πύλη του Ε.Σ.Η.
ΔΗ.Σ :
26 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024 ημέρα Παρα-
σκευή και ώρα 17:00 μ.μ. 
Ημερομηνία και ώρα ηλεκτρονι-
κής αποσφράγισης προσφορών :
1 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2024 ημέρα ΠΕ-
ΜΠΤΗ και ώρα 10:00 π.μ.
Τόπος Υποβολής προσφορών: 
Διαδικτυακή πύλη www.promitheus.
gov.gr του Ε.ΣΗ.ΔΗ.Σ.
Γλώσσα Προσφορών: Ελληνική
Τρόπος σύναψης σύμβασης : Ανοι-
κτός Ηλεκτρονικός διαγωνισμός 
άνω των ορίων.
Γίνονται δεκτές προσφορές για 
το σύνολο της προμήθειας ή για 
ορισμένα από τα ζητούμενα είδη, 
διευκρινίζεται δε ρητά ότι οι προ-
σφορές πρέπει να καλύπτουν το 
σύνολο της προκηρυχθείσας ποσό-
τητας του είδους ή των ειδών της 
ως άνω προμήθειας.  
Προσφορές για μέρος της ζητού-
μενης ποσότητας δεν γίνονται 
δεκτές. 

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΔΙΑΚΗΡΥΞΗΣ Δ.Σ. 39/2024
ΑΝΟΙΚΤΟY ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΟY ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟY ΑΝΩ ΤΩΝ 
ΟΡΙΩΝ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΡΟΜΗΘΕΙΑ «ΟΦΘΑΛΜΟΛΟΓΙΚΟΥ ΕΞΟ-
ΠΛΙΣΜΟΥ (ΑΝΑΛΩΣΙΜΟ ΟΦΘΑΛΜΟΛΟΓΙΚΟ ΥΛΙΚΟ)» 
(CPV:33122000-1), ΜΕ ΚΡΙΤΗΡΙΟ ΚΑΤΑΚΥΡΩΣΗΣ ΤΗΝ 
ΠΛΕΟΝ ΣΥΜΦΕΡΟΥΣΑ ΑΠΟ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗΣ ΑΠΟΨΗΣ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΜΟΝΟ ΒΑΣΕΙ ΤΙΜΗΣ, ΣΥΝΟΛΙΚΟΥ ΠΡΟΫΠΟ-
ΛΟΓΙΣΜΟΥ: 566.503,94€ ΣΥΜΠ/ΝΟΥ ΦΠΑ, ΓΙΑ ΔΥΟ (2) 
ΕΤΗ ΓΙΑ ΤΙΣ ΑΝΑΓΚΕΣ ΤΟΥ Γ.Ν.ΑΡΤΑΣ. Δ.Σ. 39/2024, Α/Α 

ΣΥΣΤ. 345334

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΥΓΕΙΑΣ 
6Η ΥΠΕ
ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΑΡΤΑΣ
ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ 
ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗΣ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ 
ΤΜΗΜΑ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΟ 

ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔIΚΤΥΟ
ΑΔΑ: ΨΞΛ14690ΒΒ-ΜΑΜ
ΑΡΤΑ 10/06/2024
ΑΡΙΘΜ. ΠΡΩΤ. :15498

Η υποβολή των προσφορών θα 
πραγματοποιηθεί με χρήση της 
πλατφόρμας του Εθνικού Συστή-
ματος Ηλεκτρονικών Δημοσίων 
Συμβάσεων (ΕΣΗΔΗΣ), μέσω 
της Διαδικτυακής πύλης www.
promitheus.gov.gr του συστήμα-
τος.
Αντικείμενο της σύμβασης : ΠΡΟ-
ΜΗΘΕΙΑ «ΟΦΘΑΛΜΟΛΟΓΙΚΟΥ ΕΞΟ-
ΠΛΙΣΜΟΥ (ΑΝΑΛΩΣΙΜΟ ΟΦΘΑΛΜΟ-
ΛΟΓΙΚΟ ΥΛΙΚΟ)» 
Προϋπολογισμός :  566.503,94€ 
ΣΥΜ/ΝΟΥ ΦΠΑ, ΓΙΑ ΔΥΟ (2) ΕΤΗ
Κριτήριο κατακύρωσης : ΜΕ ΚΡΙ-
ΤΗΡΙΟ ΚΑΤΑΚΥΡΩΣΗΣ ΤΗΝ ΠΛΕΟΝ 
ΣΥΜΦΕΡΟΥΣΑ ΑΠΟ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗΣ 
ΑΠΟΨΗΣ ΠΡΟΣΦΟΡΑ ΜΟΝΟ ΒΑΣΕΙ 
ΤΙΜΗΣ. 
Διάρκεια σύμβασης : Δύο (2) έτη  
από την έναρξη  της σύμβασης
Ταξινόμηση κατά CPV:  33122000-
1
Χρόνος ισχύος προσφορών: Τρια-
κόσιες εξήντα  (360) ημερολογια-
κές ημέρες από την επόμενη διενέρ-
γειας του διαγωνισμού.
Εναλλακτικές προσφορές: Δεν γί-
νονται δεκτές
Προϋπόθεση συμμετοχής στο 
διαγωνισμό : Οι ενδιαφερόμενοι 
οικονομικοί φορείς απαιτείται να 
διαθέτουν ψηφιακή υπογραφή, χο-
ρηγούμενη από πιστοποιημένη αρχή 
παροχής ψηφιακής υπογραφής και 
να εγγραφούν στο ηλεκτρονικό σύ-
στημα (Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ www.promitheus.
gov.gr) ακολουθώντας τη σχετική 
διαδικασία εγγραφής. 
Διεύθυνση κατάθεσης των έντυ-
πων προσφορών: Στην αρμόδια 
Υπηρεσία διεξαγωγής του διαγωνι-
σμού: Γ.Ν. Άρτας, Γραφείο Προμηθει-
ών, Λόφος Περάνθης 1 , Τ.Κ. 47100, 
Άρτα, 1ος όροφος.
Απαιτούμενη Εγγυητική Συμ-
μετοχής : Για την συμμετοχή στο 

διαγωνισμό απαιτείται η κατάθεση 
Εγγυητικής Επιστολής Συμμετοχής 
το ύψος της οποίας ορίζεται το 2% 
της συνολικής προϋπολογισθείσας 
αξίας χωρίς Φ.Π.Α. Για την υπογρα-
φή της προϋπολογισθείσας δαπάνης 
της σύμβασης απαιτείται η κατάθε-
ση Εγγύηση Καλής Εκτέλεσης ύψους 
4% επί της εκτιμώμενης αξία της 
σύμβασης χωρίς τον φόρο προστι-
θέμενης αξίας, δηλαδή στον αρχικό 
προϋπολογισμό. 
Χρηματοδότηση : Η χρηματοδότη-
ση θα βαρύνει τον Τακτικό Προϋπο-
λογισμό του Γ.Ν. Άρτας
Πληρωμές : Η πληρωμή θα γίνεται 
σύμφωνα με τους όρους της διακή-
ρυξης.
Όροι & Προϋποθέσεις  συμμετο-
χής :  Οι όροι του διαγωνισμού κα-
θώς και οι τεχνικές προδιαγραφές 
των υπό προμήθεια ειδών  αναφέ-
ρονται στην αντίστοιχη διακήρυξη η 
οποία θα αναρτηθεί στην ιστοσελίδα 
του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ (www.promitheus.
gov.gr) και στο site του Νοσοκομείου 
(www.gnartas.gr).
Πληροφορίες : Αιτήματα για συ-
μπληρωματικές πληροφορίες 
υποβάλλονται ηλεκτρονικά στο δι-
κτυακό τόπο του συγκεκριμένου δι-
αγωνισμού μέσω της διαδικτυακής 
πύλης (Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ www.promitheus.
gov.gr) και φέρουν ψηφιακή υπο-
γραφή στις προθεσμίες που αναφέ-
ρονται στην διακήρυξη. Τα εν λόγω 
αιτήματα παροχής συμπληρωματι-
κών πληροφοριών –διευκρινήσεων 
υποβάλλονται από εγγεγραμμένους 
στο σύστημα οικονομικούς Φορείς, 
δηλαδή αυτούς που διαθέτουν σχε-
τικά διαπιστευτήρια που τους έχουν 
χορηγηθεί (όνομα χρήστη και κωδι-
κός πρόσβασης).  
                                                                                       

Ο ΔΙΟΙΚΗΤΗΣ ΤΟΥ Γ.Ν. ΑΡΤΑΣ
 ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΙΝΤΕΛΕΣ 

της διακίνησης αγροτικών προ-
ϊόντων. Στόχος είναι να καθορι-
στούν οι έλεγχοι για την εξακρί-
βωση της συμμόρφωσης με τις 
προδιαγραφές κάθε προϊόντος 
με ΠΟΠ, ΠΓΕ ή ΕΠΙΠ, οι οποίοι 
είναι επιτόπιοι, τακτικοί ή/και 
έκτακτοι και να εξασφαλιστεί 
ότι ενεργούνται με τρόπο δια-
φανή, δίκαιο και αμερόληπτο. 
Οι ελεγχόμενες επιχειρήσεις 
υποχρεούνται να επιτρέπουν 
στα εντεταλμένα ελεγκτικά όρ-
γανα τη δειγματοληψία πρώ-
των υλών, υλικών συσκευασί-
ας και τελικών προϊόντων, την 
παροχή λογιστικών, φορολογι-
κών στοιχείων και πιστοποιη-
τικών, συμβάσεων κλπ.

 Αντιμετωπίζεται, παράλληλα, 
το νομικό κενό που υφίσταται 
σχετικά με την αναγνώριση 
ομάδων παραγωγών για κάθε 
ένα προϊόν με ΠΟΠ/ΠΓΕ. Το σύ-
στημα αναγνώρισης μπορεί να 
εφαρμόζεται σε όλες τις ομά-
δες παραγωγών, των οποίων 
τα μέλη παράγουν προϊόν που 
προσδιορίζεται από μία ΠΟΠ ή 
ΠΓΕ ή σε ομάδες παραγωγών 
που παράγουν συγκεκριμένες 
κατηγορίες προϊόντων που 
προσδιορίζονται με ΠΟΠ ή ΠΓΕ. 
Μεταξύ άλλων καθηκόντων, η 
αναγνωρισμένη ομάδα παρα-
γωγών μίας ΠΟΠ ή ΠΓΕ, δύνα-
ται να προβαίνει σε ελέγχους 
αγοράς ή/και σε εσωτερικούς 
ελέγχους στα μέλη της και 

ΠΟΠ/ΠΓΕ/ΕΠΙΠ με στόχο την 
ορθή εκτέλεση του ελεγκτικού 
έργου του ΕΛΓΟ – ΔΗΜΗΤΡΑ. 
Με αυτόν τον τρόπο εξασφα-
λίζεται η λειτουργία ενός σύγ-
χρονου, αποτελεσματικού και 
πλούσιου σε πληροφορίες μη-
τρώου επιχειρήσεων που έχουν 
ενταχθεί στο σύστημα ελέγχου 
μετά από τη σχετική χορήγηση 
πιστοποίησης.
Με το σχέδιο νόμου διαμορφώ-
νεται ένα συνεκτικό πλαίσιο δι-
οικητικών μέτρων συμμόρφω-
σης που επιβάλλονται από τον 
ΕΛΓΟ - ΔΗΜΗΤΡΑ σε περίπτω-
ση διαπίστωσης παρατυπιών 
ή παραβάσεων της εθνικής και 
ενωσιακής νομοθεσίας, που 
αφορούν στις καταχωρισμένες 
ονομασίες γεωργικών προϊό-
ντων ή τροφίμων, καθώς και τα 
διοικητικά πρόστιμα που επι-
βάλλονται από το Υπουργείο 
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίμων ανά περίπτωση παρατυ-
πίας ή παράβασης για την ενί-
σχυση της αποτρεπτικότητας. 
Για την ορθολογικότερη αντι-
μετώπιση των ανωτέρω παρα-
βάσεων, θεσπίζονται κριτήρια 
επιμέτρησης, συντελεστές των 
κριτηρίων επιμέτρησης και 
το εύρος των προβλεπόμενων 
προστίμων κατόπιν αξιολόγη-
σης και βαθμολόγησης συγκε-
κριμένων παραμέτρων, όπως 
επίσης και η σύσταση Επι-
τροπής επιβολής κυρώσεων, 
το πλαίσιο λειτουργίας και το 
έργο αυτής.
Στις αρμοδιότητες του ΕΛΓΟ 
- ΔΗΜΗΤΡΑ περιλαμβάνεται 
ιδίως η διεξαγωγή ελέγχων της 
παραγωγής, της ποιότητας και 

και πρόστιμα για τις παρα-
βάσεις σε αυτό τον τομέα και 
προβλέπονται υποχρεώσεις για 
τις ελεγκτικές αρχές που δια-
πιστώνουν μη συμμορφώσεις 
κατά τη διενέργεια ελέγχου σε 
τομέα που δεν ανήκει στην αρ-
μοδιότητά τους.
Ο υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίμων, Κώστας 
Τσιάρας με δήλωσή του ευχα-
ριστεί όλους τους πολίτες που 
ανταποκρίθηκαν και συμμε-
τείχαν με προτάσεις και παρα-
τηρήσεις στη διαδικασία της 
δημόσιας διαβούλευσης καθώς 
και τις υπηρεσίες του ΥΠΑΑΤ 
και επισημαίνει: «Οι απόψεις 
και οι παρατηρήσεις που μας 
υπέβαλαν, βρίσκονται ήδη 
υπό μελέτη και επεξεργασία με 
σκοπό να συνεισφέρουν στη 
διαμόρφωση του τελικού σχε-
δίου νόμου». Και προσέθεσε 
ότι «στόχος του ΥΠΑΑΤ είναι 
η προστασία των γεωργικών 
προϊόντων και τροφίμων, η 
ενίσχυση της ποιότητάς τους, 
ο περιορισμός των παράνομων 
ελληνοποιήσεων και η εξασφά-
λιση καλύτερης ενημέρωσης 
των καταναλωτών».

επικοινωνεί τα αποτελέσματα 
αυτά στον ΕΛΓΟ - ΔΗΜΗΤΡΑ.
Τέλος, ρυθμίζονται θέματα 
που αφορούν στα τρόφιμα, 
τα οποία χρησιμοποιούνται 
ως συστατικά προϊόντα ΠΟΠ/
ΠΓΕ και τα διοικητικά μέτρα 

Πρόσκληση προς τους 
Αρτινούς συγγραφείς

Ο Δήμος Αρταίων 
στην προσπάθειά 
του να εμπλουτί-
σει τη βιβλιοθήκη 

του αλλά και να προσφέρει 
στους εκλεκτούς επισκέ-
πτες, βιβλία που καταγρά-
φουν και αναδεικνύουν 
την Ιστορία και την πολι-
τιστική κληρονομιά της 
πόλης,
θα προβεί σε προμήθεια 
βιβλίων. Καλούμε όλους 
τους Αρτινούς συγγραφείς 
να δηλώσουν την πρόθεσή 
τους για διάθεση των πολύ-
τιμων βιβλίων τους.
Με αυτό τον τρόπο θα συμ-

βάλλουν στη διάδοση και 
διατήρηση της ιστορίας 
της Άρτας . Αυτά τα έργα 
θα προσφέρουν στους δη-
μότες και τους επισκέπτες 
την ευκαιρία να γνωρί-
σουν βαθύτερα τον πλού-
σιο πολιτισμό του τόπου 
μας.
Επικοινωνήστε για όλες 
τις πληροφορίες και τις δι-
ευκρινήσεις.
• Δήμος Αρταίων: κ. Αργυ-
ρώ Μέλιου, 2681362130
• Δημοτική Βιβλιοθή-
κη: κ. Κατερίνα Σιάπου, 
2681079125 – Δευτέρα έως
Παρασκευή, 08:00 – 14:00
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ΠΑΡΑΛΕΙΠΟΜΕΝΑ

www.apopsi-press.gr

Στείλτε τις μικρές σας αγγελίες 
για δημοσίευση με ένα mail στο 

apopsipressgr@gmail.com

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ
ZHTEITAI

Από επιχείρηση cafe στο 
κέντρο της Άρτας 

ΝΕΟΣ - ΝΕΑ
για μπουφέ και service

ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑ:

6944353528
ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ

ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ άμεσα Άτομα για εργασία σε ελληνικό 
εστιατόριο στην πόλη Reilingen (Ρειλινγκεν) στην Γερ-
μανία. Για Σέρβις κ κουζίνα για το Σέρβις.
Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
+49 176 45692845 & +491786297615

Η Ξενοδοχειακή μονάδα HORIZON 
BEACH RESORT στη Σταλίδα Χερσο-
νήσου στη Κρήτη επιθυμεί  να στελεχώ-
σει με προσωπικό τα τμήματα του f&b 
Κουζινα, Εστιατόριο,Bar,Snack Bar.

Παροχές
Οικονομικό πακέτο βάσει προσό-

ντων
Διαμονή 

Διατροφή
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να επικοι-
νωνήσουν και να μιλήσουν άμεσα με 
εκπρόσωπο της επιχείρησης στην ΑΡΤΑ.

ΤΗΛ  6946151454 
Κος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΤΑΤΣΙΩΝΑΣ 

Σπύρος Τζίμας
Πτυχιούχος κλασικής φιλολογίας

Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων
Παραδίδονται μαθήματα

Γυμνασίου - Λυκείου

Τηλ. 697 0933 861
email: spirostzimas@gmail.com

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω γύρω 10 
στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι (Θάλασσα) και 20 χλμ 

από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον Αμβρακικό με μηδέν υγρασία 
(άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός 

οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

ΠΩΛΕΙΤΑΙΠΩΛΕΙΤΑΙ κατάστημα 200 τμ 
με ημιυπόγειο 200 τμ με δικαίωμα 

οικοδομής άλλα 200 τμ για 1ο όροφο 
μέσα σε οικόπεδα 600 τμ. Βρίσκεται 

στην επαρχιακή οδό Άρτας- Σαλαώρας 
2ο χλμ στους Κωστακιούς. Τηλ.Επικ.  

69369757646936975764

ENOIKIAZETAIENOIKIAZETAI
130τμ &υπογειο 100τμ
στο κέντρο της Άρτας

Τηλ.Επικ.  69369757646936975764

Αναβίωση του εθίμου η φωτιά του Άι 
Γιάννη Ρηγανά 

Ο Σύλλογος φίλων βυ-
ζαντινού Ιερού Ναού 
Αγίας Θεοδώρας σας 

προσκαλεί στην εκδήλωση 
της Αναβίωσης του εθίμου η 
φωτιά του Άι Γιάννη Ρηγανά  
την κυριακή 23 Ιουνίου  9 το 
βράδυ στην πλατεία Αγίας 
Θεοδώρας Άρτας .  Θα Ακο-
λουθήσει  Λαϊκορεμπέτικο 
γλέντι  !!!

Σύμφωνα με την παράδοση 
η 24η Ιουνίου, είναι από τις 
μεγαλύτερες καλοκαιρινές 
γιορτές της ελληνικής παρά-

δοσης, αφού η γιορτή του Αϊ 
Γιάννη του Κλήδονα (ή Ριγα-
νά ή Ριζικάρη) συνοδεύεται 
από το παραδοσιακό έθιμο 
με το πέρασμα πάνω από τις 
φωτιές.
Την παραμονή λοιπόν της 
γιορτής στην πλατεία Αγίας 
Θεοδώρας οι ενορίτες φέρ-
νουν τα Μαγιάτικα λουλου-
δένια στεφάνια τους βάζουν 
φωτιά πάνω από την οποία 
πηδάνε όλοι οι κάτοικοι, κα-
θώς σύμφωνα με την παρά-
δοση επιφέρει την κάθαρση 
και οι άνθρωποι απαλλάσσο-

νται από το κακό.
Τα πιο παλιά χρόνια μαζί με 
τα στεφάνια, καίγανε την 
παλιά ρίγανη, μιας και την 
συγκεκριμένη ημέρα που 
είναι και η μεγαλύτερη του 
έτους ήταν η πιο κατάλληλη 
για την συγκομιδή της νέας 
. Το συγκεκριμένο έθιμο έχει 
καθαρά αρχαιοελληνικές κα-
ταβολές , μέσα από την δύ-
ναμη της φωτιάς, έρχεται η 
κάθαρση στους ανθρώπους 
καθώς, τώρα που αρχίζει να 
μικραίνει η μέρα, αφήνουν 
πίσω τους κάθε τι κακό, ελ-

πίζοντας σε μία καλύτερη 
νέα αρχή. Συμβολικά, όλοι 
πρέπει για το καλό να πηδή-
ξουν τρεις φορές πάνω από 
τη φωτιά .
Τα παλιά τα χρόνια οι γείτο-
νες έφεραν τα λεγόμενα κα-
λούδια , πίτες , κρέατα ψητά 
, ζυμωτό ψωμί , άφθονο κρα-
σί και τσίπουρο και ακολου-
θούσε τρικούβερτο γλέντι !!!
Ο Σύλλογος αναβιώνει το 
έθιμο κάθε 23 Ιουνίου και 
διοργανώνει παράπλευρα 
και μουσική βραδιά όπου 
διασκεδάζουν όλοι μέχρι τις 
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ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ & ΚΟΙΝΩΝΙΑ

Επακοινοποίηση των αποφάσεων του Περιφερειακού Συμβουλίου 
για  τους συμβασιούχους εργαζόμενους στα Νοσοκομεία της Ηπείρου

Τις αποφάσεις του 
Π ε ρ ι φ ε ρ ε ι α κ ο ύ 
Συμβουλίου Ηπεί-
ρου για τους ερ-

γαζόμενους με συμβάσεις 
ορισμένου χρόνου στους 
τομείς καθαριότητας, φύ-
λαξης και εστίασης των 
Νοσοκομείων Ηπείρου και 
την μετατροπή τους σε 
αορίστου χρόνου, (επανα)
κοινοποίησε με έγγραφό 
της η Πρόεδρος του Σώμα-
τος κ. Σταυρούλα Μπραϊμη- 
Μπότση προς το Υπουργείο 
Υγείας, την 6η ΥΠΕ και τις 
Διοικήσεις των Νοσοκομεί-
ων.  
Το πλήρες κείμενο του εγ-
γράφου έχει ως εξής:

    ΘΕΜΑ: Στήριξη της ανάγκης 
παράτασης των συμβάσεων 
ορισμένου χρόνου (ΣΟΧ) των 
συμβασιούχων καθαριότη-
τας, φύλαξης, εστίασης και εν 
τέλει την μετατροπή τους σε 
συμβάσεις αορίστου χρόνου 
με ταυτόχρονη αναστολή και 
εν΄τέλει ακύρωση των διαγω-
νισμών για εργολάβους πα-
ροχής των ιδίων υπηρεσιών

Λόγω της εισαγωγής του θέ-
ματος της  «Έγκρισης πρακτι-
κών διενέργειας και τεχνικής 
αξιολόγησης του ετήσιου 
ηλεκτρονικού διεθνούς δια-
γωνισμού για την ανάδειξη 
αναδόχου παροχής υπηρεσι-
ών καθαριότητας των κτιρι-
ακών εγκαταστάσεων & του 
περιβάλλοντος χώρου του 
νοσοκομείου για δύο (2) έτη 
συνολικού προϋπολογισμού 
δαπάνης #6.544.462,08€#, 
με ΦΠΑ (04/2022 Αρ. Συστ. 
172329).» σε συνεδρίαση του 
ΔΣ του ΠΓΝΙ  όπως αποτυπώ-
θηκε σε πρόσφατη πρόσκλη-
ση συνεδρίασης του, η οποία 
προκάλεσε αντιδράσεις και 
τελικά την αναβολή της συ-
νεδρίασης σε νεότερο χρόνο,
σας επανακοινοποιούμε τις 
δύο αποφάσεις του Περι-
φερειακού Συμβουλίου στις 
2-11-2021  (Αριθ. απόφ. Π.Σ. 
15/45/2-11-2021)  και στις 
27-02-2024 (Αριθ. απόφ. 

Π.Σ. 4/17/27-2-2024), με τις 
οποίες ομόφωνα αποφάσισε :
να καλέσει τις διοικήσεις 
των νοσοκομείων και την 6η 
ΥΠΕ να αναστείλουν και εν 
τέλει να ακυρώσουν τους δι-
αγωνισμούς για προσέλκυση 
εργολάβων, έως ότου δοθεί 
τελική νομοθετική ρύθμιση 
από την κυβέρνηση η οποία 
να κατοχυρώνει ότι η πολύτι-
μη εργασιακή τους εμπειρία 
θα συνεχίσει να επενδύεται 
στις διαρκώς αυξανόμενες 
ανάγκες των νοσοκομείων 
της Ηπείρου
να  στηρίξει ο αίτημα των ερ-
γαζομένων για παράταση ή 
μετατροπή των συμβάσεων 
τους σε άλλη μορφή συμβά-
σεων και τελικά την μετατρο-
πή των συμβάσεων τους σε  
αορίστου χρόνου, 
να καλέσει το υπουργείο και 
την κυβέρνηση να νομοθετή-
σει με τρόπο ο οποίος να δια-
σφαλίζει την παραμονή τους 
στο ΕΣΥ ως υπάλληλοί του,
αναγνωρίζοντας ότι  :
Οι συμβασιούχοι αυτοί καλύ-
πτουν μόνιμες, τακτικές και 
ουσιώδεις ανάγκες για την 
λειτουργία των νοσοκομεί-
ων εργαζόμενοι αδιαλείπτως 
από το 2017  μέχρι σήμερα,
Έχουν λάβει ειδική εργασι-
ακή εμπειρία όπως αναγνω-
ρίζουν και πολλά Δ.Σ. νοσο-
κομείων όπως το Δ.Σ. του 
Π.Γ.Ν.Ι. στην απόφαση του  
5/27-4-2021 (θ.12) «της ει-
δικής  εργασιακή εμπειρίας 
και  εκπαίδευσης  των υπηρε-
τούντων συμβασιούχων ΣΟΧ 
καθαριότητας , φύλαξης και 
εστίασης για την αντιμετώπι-
ση των ειδικών υγειονομικών 
συνθηκών λόγω της πανδημί-
ας από την Covid-19» 
Υπάρχει καθολική κοινωνι-
κή υποχρέωση αναγνώρισης 
της ειδικής κοινωνικής συνει-
σφοράς των συμβασιούχων 
αυτών στην αντιμετώπιση 
της υγειονομικής καταιγίδας 
του Covid-19,

Εγκλωβίστηκαν σε συμβά-
σεις ορισμένου χρόνου στη 
βάση του νόμου 4412/2016 

Στην ΔΕΘ με το Επιμελητήριο 
της Άρτας

Το Επιμελητήριο Άρτας θα 
συμμετέχει στην 88η ΔΕΘ, 
η οποία θα  πραγματοποιη-
θεί στις 7-15 Σεπτεμβρίου 
2024. 
Με σταθερή παρουσία στη 
Διεθνή Έκθεση Θεσσαλο-
νίκης τα τελευταία  χρόνια 
και προτεραιότητά του τη 
στήριξη των επιχειρήσεων 
–μελών του,  τους προσφέ-
ρει για μια ακόμη χρονιά 
τη δυνατότητα δωρεάν 
συμμετοχής  με δικό τους 
περίπτερο εντός του Περι-
πτέρου του Επιμελητηρίου.  
Οι επιχειρήσεις-μέλη που 
ενδιαφέρονται να λάβουν 
μέρος στην 88η Δ.Ε.Θ.  πα-
ρακαλούνται, προκειμένου 
να προβούμε σε έγκαιρο 
προγραμματισμό,  όπως 
επικοινωνήσουν (καθημε-

ρινά 08:00-15:00) στο τη-
λέφωνο 2681028728  και 
στο email: grammateia@e-
artas.gr. Καταληκτική 

ημερομηνία υποβολής  αι-
τήσεων συμμετοχής με-
λών, μέχρι Παρασκευή 
05/07/2024.

περί προμηθειών του δημοσί-
ου,  με αποτέλεσμα τις θέσεις 
εργασίας τους και τις πολύτι-
μες υπηρεσίες ειδικής εμπει-
ρίας που 
προσφέρουνε, να τις επο-
φθαλμιούνε εργολάβοι κα-
θαριότητας αποσκοπώντας 
ευλόγως, κυρίως στο εργολα-
βικό κέρδος.

Σας καλούμε ως το ανώτερο 
πολιτικό συλλογικό όργανο, 
το οποίο εκπροσωπεί τους 
πολίτες της Ηπείρου οι οποίοι 
καταφεύγουν για υπηρεσίες 
υγείας στο ΠΓΝΙ,  να λάβετε 
υπ΄ όψιν σας την συλλογική 
βούληση μας, όπως αυτή κα-
ταγράφεται στις αποφάσεις 
αυτές, στις περαιτέρω ενέρ-
γειές σας.

   Η ΠΡΟΕΔΡΟΣ του  Π.Σ.
ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΜΠΡΑΪΜΗ- 
ΜΠΟΤΣΗ

ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ Η δημόσια επικοινωνία πρέπει να είναι πλήρης, 
ειλικρινής και αντικειμενική

Στην θεματική ενότητα με 
τίτλο “Δημόσια επικοι-
νωνία” μίλησε η Όλγα 
Γεροβασίλη, Δ’ Αντιπρό-

εδρος της Βουλής των Ελλήνων 
και βουλευτής Άρτας του ΣΥΡΙ-
ΖΑ – Προοδευτική Συμμαχία, στο 
πλαίσιο της 16ης Ετήσιας Συνά-
ντησης της Ομάδας Εργασίας των 
στελεχών των Γραφείων Προϋπο-
λογισμού των Κοινοβουλίων και 
των Ανεξάρτητων Δημοσιονομι-
κών Θεσμών των χωρών - μελών 
του ΟΟΣΑ. Στην παρέμβασή της, η 
κυρία Γεροβασίλη αναφέρθηκε αρ-
χικά στα συμπεράσματα των πρό-
σφατων ευρωεκλογών λέγοντας 
ότι “είδαμε την αποχή να σαρώνει, 
είδαμε κυβερνητικές παρατάξεις 
να φυλλορροούν, είδαμε σχηματι-
σμούς - μέχρι πρότινος περιθωρι-
ακούς - να κερδίζουν έδαφος στο 
πολιτικό σκηνικό” για να τονίσει 
ότι “το μήνυμα της κάλπης είναι 
σαφές σε όλη την Ευρώπη: Η σχέση 
πολίτη και πολιτικής διέρχεται βα-
θιά κρίση”.
Η Δ΄ Αντιπρόεδρος της Βουλής των 
Ελλήνων σημείωσε στη συνέχεια 
ότι “η σύγχρονη πραγματικότητα 
είναι πιο περίπλοκη από ποτέ. Ανα-
ρίθμητοι παράγοντες εμπλέκονται 
στον καθορισμό των εξελίξεων. Τα 
δεδομένα που πρέπει να ληφθούν 

υπόψη για μια απόφαση είναι πολ-
λά και συχνά αντικρουόμενα μετα-
ξύ τους. Όλα αυτά γίνονται ακόμη 
πιο περίπλοκα όταν οι οικονομικοί 
πόροι περιορίζονται. Όταν ένα κρά-
τος αναγκάζεται να ακολουθήσει 
αυστηρούς δημοσιονομικούς κα-
νόνες. Αλλά αυτή είναι η μοίρα της 
πολιτικής: Να λαμβάνει αποφάσεις 
που δεν ικανοποιούν τους πάντες. 
Εκεί λοιπόν προκύπτει η ανάγκη 
πλήρους ενημέρωσης των πολιτών. 
Η ανάγκη να κατανοήσουν το πε-
ρίπλοκο σύστημα που οδηγεί σε 
συγκεκριμένες αποφάσεις”.
Στο πλαίσιο αυτό, αναφέρθηκε 
στην εμπειρία της ως υπουργός Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης λέγο-
ντας συγκεκριμένα: “Εκεί βρέθηκα 
αντιμέτωπη με πρωτοφανή υπο-
στελέχωση του Δημόσιου Τομέα, 
απόρροια των δημοσιονομικών 
περιορισμών. Εξάλλου, η προηγού-
μενη κυβέρνηση είχε θεσπίσει τον 
κανόνα 1 πρόσληψη προς 5 αποχω-
ρήσεις. Βρέθηκα λοιπόν απέναντι 

σε μια ιδιαίτερα δύσκολη συνθήκη: 
Τι προτεραιότητες να θέσω; Πού να 
κατευθυνθούν οι ελάχιστες δυνατό-
τητες προσλήψεων που είχαμε; Δεν 
ήταν εύκολη απόφαση. Όμως συνο-
λικά ως κυβέρνηση αποφασίσαμε 
να θέσουμε συγκεκριμένες προτε-
ραιότητες: Πρώτα η στήριξη του 
κοινωνικού κράτους. Με πρόσληψη 
γιατρών και σχετικών ειδικοτήτων. 

Μετά καθηγητές, ώστε να στηρι-
χθεί το εκπαιδευτικό σύστημα. Στα-
διακά και οι άλλοι τομείς του Δημο-
σίου. Όλα αυτά μέχρι τη στιγμή που 
πετύχαμε - μετά από πολύ σκληρή 
διαπραγμάτευση - τη θέσπιση του 
κανόνα 1 πρόσληψη προς 1 απο-
χώρηση και επήλθε σχετική ισορ-
ροπία. Ήταν εύκολη η απόφαση; 
Προφανώς και όχι. Σαφώς υπήρξαν 
αντιδράσεις. Πιστεύω, όμως, ότι 
στο τέλος της ημέρας οι πολίτες 
κατανόησαν τις υπαρκτές δυσκο-
λίες και την ανάγκη προτεραιοτή-
των. Δεν ξέρω αν επικοινωνήσαμε 
άριστα - με όρους τεχνικούς - την 
πολιτική μας. Ξέρω, όμως, ότι είπα-
με την αλήθεια”.
Τέλος, η Όλγα Γεροβασίλη τόνι-
σε: “Η επικοινωνία πρέπει να είναι 
πλήρης, ειλικρινής και αντικειμενι-
κή. Μόνο έτσι θα χτίσουμε σχέση 
εμπιστοσύνης μεταξύ πολιτικής και 
πολιτών. Μόνο έτσι θα αποκατα-
σταθεί η αξιοπιστία του πολιτικού 
συστήματος.”


